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روزنامه

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به برنامه شهرداری 
برای تکمیل رینگ شرقی حدفاصل نوقطار تا بلوار زائر به منظور 
جلوگیری از آبگرفتگی، گفت: تاسیسات جمع آوری آب های سطحی 
در مرز منطقه دو و 6 نیز تکمیل می شود. سید امیر سامع با اشاره به 
صورت اصلاح گرفتگی های مناطق مختلف شهری در راستای پروژه 
جمع آوری و دفع آبهای سطحی، اظهار داشت: با توجه به بازدیدها 
و جلسات متعددی که با حضور کارشناسان و اداره طراحی صورت 

گرفت، برای هر منطقه صورت جلسه ۱۵ تا ۳۰ از موارد اصلاحی

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: 
پارک سالاریه کاربری فضای سبز دارد و هر گونه ساخت و ساز در 
این مکان ممنوع است. اما امروز مسئولان شهرداری می گویند 
قصد احیای دوباره این پارک را دارند. مدیر عامل سازمان پارک ها 
و فضای سبز شهرداری قم در مصاحبه با خبرنگار خبرگزاری صدا 
و سیما گفت: کاربری پارک سالاریه فضای سبز است و با دستور 
قضایی اجازه قطع درختان هم داده نخواهد شد. جوادیان افزود: 
شهرداری اجازه هر گونه ساخت و ساز در این مکان را نخواهد داد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم اعلام کرد

تکمیل تاسیسات جمع آوری آبهای 
سطحی در قم

مدیر عامل سازمان فضای سبز شهرداری قم؛

ممنوعیت هرگونه ساخت و ساز در 
پارک سالاریه 
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مدیرکل حوزه ریاست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری :

شکننده بودن اقلیم قم بسیار حساسیت 
برانگیز است

مشاور و مدیرکل حوزه ریاست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری با اشاره به اینکه 
قم در مرکز اقلیم و مرکز جغرافیایی کشور قرار دارد، گفت: شکننده بودن اقلیم قم 

نیازمند این است که توجهی ویژه به این استان داشته باشیم. 
محمدرضا همتی پیش از ظهر دیروز در مراسم تودیع مدیرکل و معارفه ی سرپرست 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم که در سالن جلسات این اداره کل برگزار 
شد، با بیان اینکه استان قم یک استان ویژه است، اظهار کرد: قم در مرکز اقلیم و مرکز 
جغرافیایی کشور است به همین علت مورد توجه استان های مختلف به ویژه مسئولان 
ملی در تهران است؛ همچنین شکننده بودن اقلیم قم نیز موجب می شود که نسبت 

به این استان توجهی ویژه داشته باشیم.
وی از قم به عنوان مرکز نشر علوم اسلامی نام برد و اضافه کرد: به برکت وجود 
حضرت معصومه)س( قم به یک سرزمین بین المللی تبدیل شده است و از یک جایگاه 

و اهمیت فراملی برخوردار است.
مدیرکل حوزه ریاست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور از سیاست های 
مدیریتی رئیس این سازمان یاد کرد و گفت: یکی از سخت ترین کارهای ما موضوع 
انتخاب و انتصاب مدیران است و استان قم نیز با توجه به ویژگی هایی که دارد این 
کار را برای ما سخت تر کرده است. وی ادامه داد: مدیران منابع طبیعی و آبخیزداری، 
مدیران مظلومی هستند چراکه از طرفی باید از حقوق میلیون ها ایرانی حمایت کنند و 
از طرفی پاسخگوی امیال افراد و مجموعه های مختلف باشند، به همین علت ما اعتقاد 

داریم که کار در حوزه منابع طبیعی به ویژه بخش زمین نیاز به اجتهاد دارد.
و  مراتع  جنگل ها،  سازمان  موفق  مدیران  از  یکی  به عنوان  سجادی  از  همتی 
آبخیزداری نام برد و عنوان کرد: ایشان فردی بسیار مردم دار و خوش فکر است که با 

پیگیری در وظایف توانسته عملکرد مطلوبی را در استان قم رقم بزند.
مدیرکل سابق منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم  نیز دراین مراسم به تبیین 
دستاوردهای این اداره کل طی 6 سال اخیر پرداخت و گفت: در حوزه آبخیزداری 
433 هزار متر مکعب عملیات سنگ ملات، خاکی، توری سنگی و پخش سیلاب با 

47 میلیارد تومان اعتبار انجام شده است.
سیدمحمدتقی سجادی اظهارداشت : در سال 94 که بنده در جایگاه مدیرکل منابع 
طبیعی قرار گرفتم برخی از جریان های سنگین قضایی در حوزه منابع طبیعی استان 
قم وجود داشت، به همین علت وضعیت این استان نیاز به تغییرات و حرکت های 
جهشی داشت که با همکاری نیروهای اداره کل و مسئولان سازمان جنگل ها، مراتع 
و آبخیزداری کشور  و همرامی مسئولین استان تصمیمات لازم اتخاذ و حرکت های 

مورد نیاز را رقم زده ایم.
 

طی مراسمی با تودیع سید محمد تقی سجادی ؛

سرپرست اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان قم معرفی شد

طی مراسمی با تودیع سید محمد تقی سجادی مدیرکل سابق منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان قم، محمد شعاعی به عنوان سرپرست این اداره کل منصوب شد.

مراسم تودیع و معارفه مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم پیش از ظهر 
دیروز در سالن جلسات این اداره کل برگزار شد.

حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم طی سخنانی در ابتدای این مراسم 
با اشاره به فرا رسیدن سالروز تولد علامه محمدتقی جعفری اظهار کرد: ایشان یک 
شخصیت متواضع بود و این تواضع سبب رشد و تعالی علامه جعفری شد؛ این 

شخصیت 140 مناظره داشت اما هیچ شخصی نتوانست بر ایشان غلبه کند.
وی از طرف کارمندان اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم از زحمات 
نزدیک به 6 ساله محمدتقی سجادی تقدیر کرد و گفت: گوشه ای از زحمات ایشان 
دیده شده اما گوشه ای از آن ها دیده نشده است چراکه بسیاری از تلاش ها و زحمات 

ایشان در خارج از ساعات اداری دنبال می شد.

تأثیر مشارکت سیاسی 
در افزایش امیدملی

برگزاری انتخابات مشارکت جویانه بی سابقه درآمریکا و فضای دلمرده 
سیاسی ناشی از اختلافات، کرونا ومشکلات معیشتی مردم،نگرانی 

های زیادی درمیان وطن دوستان نسبت به سرنوشت انتخابات آتی و احتمال کاهش مشارکت 
مردم نظیرآنچه درانتخابات مجلس افتاد، ایجادکرده است .

علاوه براینکه جمهوری اسلامی ایران همواره با مشارکت گسترده مردم در عرصه های مختلف 
بطورنسبی موفق به حفظ حضورمردم بوده است ، نکته مهم دیگر اینجاست کشوری با مشارکت 
ولذا  خواهدداد.  ازدست  المللی  بین  نظام  درعرصه  را  مذاکرات  و  زنی  چانه  قدرت  حداقلی 

پیشنهادمی شود:
1- همه گروه ها و جناحها وشخصیت های دوستدار کشور همه اختلافات را موقتا هم که شده 
فراموش کنند وازحالابرای داغ کردن تنورانتخابات درجامعه جنب وجوش وامیدایجادکنند. یأس 
ازتأثیرگذاری رأی مردم برای امنیت ملی کشور که محور اقتدارش حضورمردم بوده است بزرگترین 

خطر است . این خطربایدجدی گرفته شود .
۲- ادب تخاطب درمیان سلایق وگفتمان های متفاوت مراعات شودو جناح ها از متهم کردن 
همدیگر درصدد جلب آرای مردم نباشند .نظام هویتی یکپارچه درذهن جامعه دارد ، سلب اعتماد 
ازحکومتگران وافشاگریها تیغ دولبه ای است که هردوجناح رادرمعرض آسیب قرارمی دهدو نتیجه 

ی آن بی اعتمادی مردم به کل نظام و حکومت خواهدبود.
3- دولت به واسطه برخی از سوء تدبیرهای خودبرخی ازانتقام جوئی های جریان مقابل ، 
شیطنت های ترامپ درخروج از برجام و تحمیل خسارتهای فراوان ناشی از تحریم علیرغم ۲4 
میلیون رأی مثبت مردم فاقدقدرت تبیین وروشنگری بودوبسیاری ازمدیران حرفه ای و کاربلد 
خودراهم بواسطه قانون پوپولیستی منع بکارگیری بازنشستگان درمشاغل کلیدی و ملی ازدست 
دادو انسجام لازم وکافی درپیشبردبرنامه های خود نیافت هرچندکه خدمات و کارهای انجام شده 

وافتتاح پروژه های متعدددردوران سخت کرونا وتحریم قابل انکار هیچ منصفی نمی تواندباشد.
4- دولت بایدبارویکردنخبه گرائی وحفظ استقلال قوه مجریه که متاسفانه در این دوره بسیارمورد 
تاخت وتاز قوای دیگربخصوص مقننه قرارگرفته حس دولتمداری و استقلال خود را حتی درمیان 

هواداران ازدست داده که لازم است دردرفرصت باقی مانده به ترمیم آن بپردازد.
۵- دولت با استفاده ازظرفیت سایر قوا و نهادهای حاکمیتی بایدبا توجه به وضعیت نامساعد 
اقتصادی جامعه ومعیشت توده مردم و طبقات متوسط نسبت به رفع تحریم ها و فعال سازی 
ظرفیت های اقتصادی و فنی داخل کشور اهتمام ویژه ای بگمارد. این مهم جزبابکارگیری مدیران 
با انگیزه و وطن دوست امکان پذیرنخواهد بود حتی اگر لازم باشد تغییرات اساسی درمدیران 
اجرائی وسیاسی را برای افزایش امیدوانگیزه مشارکت مردم دنبال کندتابتوان مردم را مسئولانه پای 
صندوقهای رأی دعوت کرد.وتصوراینکه اندکی اززمان دولت مانده برای ابقای مسئولان بی انگیزه 
کم کار منطقی نخواهدبود! 6- شایسته است رسانه ها و تریبونهای رسمی ازهمین امروز موقتاً 
وحدت ایرانیان رادر دستور کارقراردهندوبا طرح موضوعات ومسائل اختلاف برانگیز امید جامعه 
را به بهبودشرایط ازمیان نبرند ودستیابی به قدرت را به منافع ملی ترجیح ندهندکه آتش قهرالهی 

ونفرین شهیدان رادرپی داشته و آزردگی ملت ودرنتیجه بی تفاوتی مردم را درپی خواهد داشت.

سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۴۵۹ نفر دیگر را در ایران گرفت
 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با فوت 4۵9 بیمار دیگر از مبتلایان 
قطعی به کرونا در ۲4 ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی بیماری کووید19 در کشور به 41 

هزار و 493 نفر رسید و ۲7 استان همچنان در وضعیت قرمز کرونا هستند. 
سیما سادات لاری روز یکشنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد 
فوت ناشی از این ویروس افزود: در ۲4 ساعت گذشته تا ظهر امروز )۲۵ آبان 1399( بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، 1۲ هزار و ۵43 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی 
شد و دو هزار و ۵44 نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید19 در کشور به 76۲ 
هزار و 6۸ نفر رسید. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۵۵۸ هزار و ۸1۸ نفر از 
بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۵666 نفر از بیماران مبتلا به 
کووید19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون پنج میلیون و ۵0۵ هزار 

و 70 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است.

معاون هماهنگی امو اقتصادی استاندارقم گفت : مواد غذایی 
یکسال استان اعم از روغن، برنج، مرغ و شکر تامین و ذخیره 
شده و به تدریج در مراکز فروش عرضه خواهد شد. مهرداد 

:روغن  بازار استان قم اظهارداشت  تنظیم  غضنفری جلسه 
نباتی مورد نیاز یکسال استان که ۱۵۰۰ تن است تامین شده 

و در حال حاضر ۵۰۰ تن وارد استان شده و تا پایان هفته آینده

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم اعلام کرد

راه اندازی اولین سیستم نوبت دهی هوشمند کشوردرقم

مدیرکل حوزه ریاست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری :

شکننده بودن اقلیم قم بسیار 
حساسیت برانگیز است

معاون هماهنگی امو اقتصادی استاندارقم خبرداد

ذخیره سازی یکسال 
مواد غذایی مورد نیازقم
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رئیس پلیس فتا استان قم هشدارداد

کلاهبرداری در پوشش فروش ارزان بلیط هواپیما

4
مراتع  جنگل ها،  سازمان  ریاست  حوزه  مدیرکل  و  مشاور 
مرکز  و  اقلیم  مرکز  در  قم  اینکه  به  اشاره  با  آبخیزداری  و 
جغرافیایی کشور قرار دارد، گفت: شکننده بودن اقلیم قم 
نیازمند این است که توجهی ویژه به این استان داشته باشیم. 

تودیع  مراسم  در  دیروز  ظهر  از  پیش  همتی  محمدرضا 
و  طبیعی  منابع  اداره کل  سرپرست  ی  معارفه  و  مدیرکل 
آبخیزداری استان قم که در سالن جلسات این اداره کل برگزار 
شد، با بیان اینکه استان قم یک استان ویژه است، اظهار کرد: 

سید شهاب الدین چاوشی*

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم  گفت:باید شرایط 
اسکان غیراستاندارد در سکونتگاه های غیررسمی اصلاح شود و اسکان در کنار 
بوستان ها باید رفع شود. محسن با اشاره به وضعیت ساماندهی سکونتگاه های 
غیررسمی قم گفت: سال های زیادی بوده که موضوع مهم سکونتگاه های غیررسمی 
مطرح بوده و مهم ترین راهکار حل این مشکل تأمین املاک معوض است. رئیس 
کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم افزود: برای جابه جایی 

سکونتگاه های غیررسمی سایت ۳۲ هکتاری پردیسان پیش بینی شد که سال

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر قم تاکید کرد

اصلاح شرایط اسکان در سکونتگاه های غیر رسمی
 

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: تمام خدمات شرکت برق 
این استان به صورت غیرحضوری و از طریق نرم افزار »برق من« ارائه می شود.  
سهیل کیانی پور با اشاره به وضعیت شیوع بیماری کرونا و لزوم برنامه ریزی 
به منظور ارایه خدمات غیرحضوری به شهروندان، حذف مراجعات حضوری 
مشترکان برای دریافت خدمات را از برنامه های مهم شرکت توزیع نیروی برق 
استان برشمرد. وی اضافه کرد: بر همین اساس تمام خدمات شرکت توزیع برق 
استان قم از طریق نرم افزار موبایلی خدمات غیرحضوری برق ایران با عنوان »برق

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق قم:

تمام خدمات برق در قم غیرحضوری ارائه می شود
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به همت خیرین ؛

گنبد فیروزه ای مسجد جمکران مرمت می شود

 دبیرکل مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه 
قم با بیان این که از نظر شرعی، هیچ تفاوتی بین 
زن و مردی که هر دو شرایط لازم برای مدیریت و 
منظور  گفت:  ندارد،  وجود  باشند،  داشته  تقوا 
ریاست  کاندیداتوری  شرط  بعنوان  »رجال«  از 
الله  آیت  نیست.   مردانه  جنسیت  جمهوری، 
سیدحسین موسوی تبریزی ، در پاسخ به این سوال 
که لفظ »رجال« که در قانون اساسی جمهوری 
اسلامی ایران بعنوان یکی از شروط کاندیداهای 
ریاست جمهوری مطرح شده، به معنای جنسیت 
است و فقط مردان را شامل می شود یا به معنای 
داشتن شرایط است و علاوه بر مردان، زنان را هم 
شامل می شود؟ اظهار داشت: می تواند هر دو 
برداشت صورت گیرد اما پاسخ صحیح این سؤال 
را  قانون  این  که  افرادی  که  دارد  این  به  بستگی 
تصویب کردند، منظورشان چه بوده است و این 
مهم را می توان از اظهارات مصوب کنندگان این 
قانون و نوشته هایشان فهمید. دادستان اسبق کل 
انقلاب در زمان امام خمینی)ره( افزود: ظاهر این 
قضیه این است که چون غلبه شرکت کنندگان در 
این پست ریاست جمهوری با مردان بوده، به این 
جهت لفظ رجال را در قانون نوشتند و الا مصوب 
کنندگان این قانون در آن موقع، قصدشان از کلمه 
رجال، جنسیت به معنای فقط مردان نبوده است.

وی خاطرنشان کرد: از همه مهمتر در خصوص 
شرط  بعنوان  رجال  کلمه  و  قانون  این  تفسیر 
کاندیداهای ریاست جمهوری را، باید کسی نظر 
دهد که آن موقع در سطح اول کشور وارد بوده و 
در جلسه خبرگان قانون اساسی به نوعی مدیریت 
داشته است؛ که در همین راستا مرحوم آیت الله 
العظمی منتظری )رضوان الله تعالی علیه(، ایشان 
هم این را بیان کردند و گفتند که آن موقع رجال 
به نظر نویسندگان این نبود که از نظر جنسی مرد 

باشند.
رجال  کرد:  اضافه  تبریزی  موسوی  الله  آیت 
بعنوان شرط کاندیداهای ریاست جمهوری ایران، 
یعنی شخصی که وارد به امور باشد، شخصی که 
قوی باشد، شخصی که مدیر باشد و شخصی که 
مدبر باشد؛ درعرف عامه هم که یک اصطلاحی 
که از قدیم مانده این است که گاهی خانم هایی 
که خوب کار می کنند را می گویند عجب مردانگی 
دارد؛ یعنی از نظر اخلاقی، صفاتی و قدرت، یک 
فرد مردانگی داشته باشد و بتواند از پس کار بر 
بیاید. این استاد خارج فقه و اصول حوزه علمیه 
قم در گفت وگو با ایلنا در خصوص نگاه شرعی و 
فقهی به موضوع کاندیداتوری زنان در انتخابات 
ریاست جمهوری و حتی قرارگرفتن شان بعنوان 
نفر اول اجرایی کشور هم گفت: از نظر شرعی، 
هیچ دلیلی نداریم که یک کسی که در یک پست 
اجتماعی قرار می گیرد، حتما باید مرد باشد؛ ما 
هیچ دلیلی نداریم؛ البته دلیل داریم که مثلا در 
امور مردم شرکت کردن واجب است، کمک کردن 
کردن  مدیریت  است،  لازم  خودمان  نوع  هم  به 
خوب و لازم است اما این که حتما مردها باید در 
امور اجتماعی باشند، چنین چیزی نیست.  وی 
افزود: در روایت داریم که اگر کسی خودش را در 
جایگاهی قرار دهد که شایستگی آن جا را ندارد، 
لعنت خدا بر او باد؛ حالا می خواهد این فرد مرد 
باشد یا زن فرقی ندارد؛ اما در طرف مقابل، اگر 
کسی فارغ از این که مرد باشد یا زن، ببیند جاهایی 
برای خدمت کردن خالی مانده یا برای یک جایگاه 
خدمتی، شایستگی لازم را در خودش می بیند که 

در آن جا قرار بگیرد و خدمت کند و می تواند بیشتر 
به اسلام و مسلمانان و مردم مستضعف خدمت می 
کند، آنجا آن فرد وظیفه دارد که برود و در آن جایگاه 

قرار گیرد.
دبیرکل مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه 
قم خاطرنشان کرد: آیات قرآن کریم از جمله »وَما 
هِ وَالمُستَضعَفینَ مِنَ  لَکُم لا تُقاتِلونَ فی سَبیلِ اللَّ
ان  »و  یا  نساء(  ساءِ...«)آیه 7۵ سوره  وَالنِّ جالِ  الرِّ
تنصرالله ینصرکم...«)آیه 7 سوره محمد( و امثال 
زنان می  و هم شامل  مردان  ها، هم شامل  این 
شود و فقط بستگی دارد که آن شخص مورد نظر، 
باشد؛  داشته  را  و لازم  اولیه  آن شایستگی های 
رعایت مسائل اسلامی هم جای خود دارد؛ مثلا 
نظر  از  و  بپوشد  باید  لباس خاصی  مرد هم یک 
باشد؛  داشته  مردانگی  خودش  خاص  حجاب 
زن هم همینطور است و حجاب خاص خودش 
را باید داشته باشد، اما در رابطه با مدیریت، باید 
شایستگی لازم وجود داشته باشد که اگر کسی، 
جایگاه  آن  در  بهتر  خودش  از  را  دیگری  کس 
خدمتی بداند و خودش را در آن جا قرار دهد و 
معرفی کند و تبلیغ کند و حتی رأی بیاورد، چون 
»فعلیه  داریم  روایت  در  داشت،  وجود  او  از  بهتر 

لعنت الله« یعنی لعنت خدا بر او باد.
آیت الله موسوی تبریزی با بیان این که از نظر 
شرعی ریاست جمهوری زنان اشکال ندارد، گفت: 
به نظر بنده از نظر شرعی هیچ فرقی نمی کند که 
زنان یا مردان، اگر شرایطی مثل علم و مدیریت و 
تقوا و دلسوزی به مردم داشته باشد، در جایگاه 
های خدمتی و اجتماعی سیاسی قرار گیرند؛ از 
نظر قانون اساسی هم هیچ کس مثل مرحوم آیت 
الله  منتظری نمی تواند به ما نقل کند که در آن 
جلسه که این قانون تصویب شده، منظور چه بوده 
که ایشان هم گفتند منظور از لفظ »رجال« بعنوان 
کاندیداهای  برای  اساسی  قانون  شروط  از  یکی 
ریاست جمهوری، مسئله جنسیتی نبوده که فقط 
مختص مردان باشد، بلکه منظور شرایط خاصی 
هم  زنان  به  مردان،  بر  علاوه  می تواند  که  است 

اطلاق شود.

آیت الله سیدحسین موسوی تبریزی:

از نظر شرعی، ریاست جمهوری زنان اشکال ندارد

 عضو هیئت رئیس مجلس خبرگان رهبری: در صورت صلاحدید ستاد ملی 
مقابله با کرونا، اعضای مجلس خبرگان، آمادگی برگزاری اجلاس علنی را دارند.

آیت الله سید احمد خاتمی  روز گذشته در نشست با خبرنگاران با اعلام این 
خبر گفت: مجلس خبرگان رهبری سالانه دو جلسه علنی برگزار می کند که به 
دلیل محدودیت های اعمال شده برای جلوگیری از شیوع کرونا جلسه علنی این 
مجلس از اسفند سال گذشته به تعویق افتاد و هنوز شرایط برگزاری آن فراهم 
نشده است. وی افزود: 13 و 14 اسفند 9۸ زمان برگزاری جلسه علنی مجلس 
خبرگان اعلام شده بود که باتوجه به شیوع کرونا لغو شد و پس از آن در سال 
جاری نیز مرداد و آبان 99 را زمان برگزاری جلسه اعلام کردیم که باز هم بدلیل 
کرونا لغو شد و اکنون نیز در آخرین همفکری که اعضا داشتند، ۵ آذر، 19 آذر و 
3 دی، برای برگزاری جلسه علنی مجلس خبرگان در نظر گرفته شد که به ستاد 

ملی مقابله با کرونا اعلام کردیم. عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: بنا به گفته 
رئیس ستاد مقابله با کرونای تهران امکان برگزاری این جلسه در آذر ماه مطلقا 
نیست، اما اواخر آذر اعلام می شود که سه دی این جلسه برگزار خواهد شد 
یا خیر. آیت الله سید احمد خاتمی افزود: تا وقتی ستاد مقابله با کرونا، اجازه 
برپایی اجلاس علنی را به مجلس خبرگان رهبری ندهد، این ستاد را در اجرای 
برنامه هایش همراهی می کنیم تاانشاالله بتوانیم با این ویروس مقابله کنیم. وی 
با قدردانی از برنامه ریزی مسئولان نظام و زحمات و فعالیت های شبانه روزی 
و ارزشمند کادر درمان گفت: از صمیم قلب از کادر درمان کشور، پزشکان، 
پرستاران و همه کسانی که انصافا در میدان این جهاد خوش درخشیدند تشکر 
می کنیم و خسته نباشید میگوییم و انشالله تا زمان قطع زنجیره ی شیوع ویروس 

و به بازار آمدن واکسن در صحنه بمانند. 

عضو هیئت رئیس مجلس خبرگان رهبری:

اجلاس خبرگان درصورت موافقت ستادمقابله باکرونا دی ماه برگزار می شود
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رئیس جمهور در آستانه اعمال محدودیت های شدید برای مقابله با موج سوم 

کرونا از اول آذر بیانیه ای منتشر کرد.
متن کامل این بیانه به شرح زیر است:

با توجه به جهش ویروس کرونا و اوج گیری مجدد بیماری عالمگیر کوید 19 
در کشور، به پیشنهاد وزارت بهداشت و درمان و قرارگاه عملیاتی کرونا، »طرح 
جامع مقابله با کرونا« در ستاد ملی کرونا به تصویب رسید که به موجب آن، اعمال 
محدودیت های شدید در شهر های مختلف کشور، از هفته آینده الزامی می گردد.
در این شرائط، وظیفه اخلاقی، شرعی و انقلابی همه ما، حفظ حیات جامعه و 

توجه به مسئولیت عمومی و عمل به اقتضائات این شرائط است.
از این رو وظیفه خود می دانم که موارد زیر را به اطلاع ملت شریف ایران برسانم:
1- بسیج همگانی ملت و دولت را برای مقابله با موج سوم کرونا در کشور اعلام 

می کنم.
۲- از همه دستگاه های دولتی و دیگر قوا و نهادها، می خواهم که با اجرای 
دقیق مصوبات ستاد ملی کرونا، با همه امکانات به یاری وزارت بهداشت و درمان 

و کادر درمانی کشور بشتابند.
3- از قرارگاه عملیاتی کرونا می خواهم اجرای همه مصوبات ستاد ملی، توسط 

دستگاه های مسئول را پیگیری نماید.
4- از سازمان برنامه و بودجه می خواهم در اجرای این طرح، اعتبارات مورد 
نیاز وزارت بهداشت و درمان و دیگر دستگاه های مسئول در امر مقابله با کرونا را 

به فوریت تأمین کند.
۵- از وزارت بهداشت و درمان می خواهم به طور کامل و بدون اغماض، طرح 
نظارت بر قرنطینه مبتلایان و شناسائی حلقه تماس و هشدار و در صورت لزوم 

جریمه را اجرا کند.
استثناء،  بدون  و  کامل  اجرای  می خواهم  بسیج  و  انتظامی  نیروی  از   -6
شدید  محدودیت  و  اجتماعی  گذاری  فاصله  مقررات  انضباطی  تصمیمات 
کوچک  بسیار  اقلیت  جریمه  به  نسبت  ضابطین  و  نموده  اجرا  را  بهداشتی 

متخلفین که امنیت بهداشتی جامعه را به خطر می اندازند، اقدام کنند.
7- از رسانه های مسئول و سیاسیون کشور درخواست می کنم که با توجه به 
اولویت قطعی حراست از جان مردم، وظیفه اطلاع رسانی و اقناع سازی عمومی 
در رعایت مقررات بهداشتی را در اولویت قرار داده و با سیاسی و جناحی کردن 

مسأله مقابله با کرونا، مقابله کنند.
۸- از مردم فهیم و شریف ایران هم استدعا می کنم در پاسداری از حق الناس و 
حق حیات مردم، رعایت مقررات مقابله با کرونا را وظیفه شرعی و اجتماعی خود 
دانسته و همگان را به این وظیفه اجتماعی دعوت کنند و سهل انگاری در این 

مورد و یا سوء استفاده از این شرائط را برنتابند.

سرلشکر باقری عنوان کرد

تدوین سند همکاری دفاعی با عراق
 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح از تدوین سند همکاری های دفاعی ایران و عراق 
خبر داد و گفت: این سند مراحل آخر خود را می گذراند و در آینده ای نزدیک به امضا 

خواهد رسید.
سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح صبح دیروز در حاشیه دیدار با 
وزیر دفاع عراق در جمع خبرنگاران، با اشاره به مناسبات گسترده و اشتراکات تاریخی دو 
کشور اظهار داشت: نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران و جمهوری عراق به عنوان 
دو کشور همسایه و برادر ارتباطات و علائق طولانی مدتی را داشته اند که در سفرهای 

گذشته بحث های زیادی در این رابطه صورت گرفته است.
وی ادامه داد: وزیر دفاع و فرماندهان نیروهای دریایی، هوایی، پدافند هوایی و برخی 
دیگر از فرماندهان عراق به کشورمان آمدند و درباره نحوه توسعه و تعمیق همکاری های 

دفاعی و نظامی بحث و بررسی صورت گرفته است.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به برنامه هیئت نظامی بلندپایه عراقی در سفر 
به ایران گفت: دوستان ما بازدیدهایی از نمایشگاه صنایع دفاعی داشته و همچنین 
ملاقات هایی با فرماندهان همتراز در نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران خواهند 
داشت. سرلشکر باقری اضافه کرد: در این دیدار در خصوص مباحث مرتبط با صنایع 
دفاعی و امنیت مرزهای مشترک دو کشور و موضوعات مرتبط با همکاری و تبادل 
تجربه ها، رزمایش های نظامی مشترک و مسائل آموزشی مورد بحث و بررسی قرار گرفت 

و ان شاءالله این همکاری ها توسعه خواهد یافت.
وی افزود: هدف از انجام این دیدار، توسعه و تعمیق امنیت در هر دو کشور ایران و 
عراق است؛ البته کشور عراق طی سال های اخیر با توطئه های متعددی مواجه بوده 
و رزمندگان  افتاد  اتفاق  بود که در سال های اخیر  است؛ مسئله داعش موضوعی 
جمهوری اسلامی ایران و مستشاران ما در کنار رزمندگان عراقی حضور پیدا کردند و 
ما شهدای گرانقدری را در این راه تقدیم کردیم که شهید بزرگوار حاج قاسم سلیمانی 
در همین مسیر به شهادت رسید؛ اکنون هم که آمریکایی ها به دنبال گسترش مجدد 
تروریست ها در منطقه هستند، این همکاری ها موجب ایجاد امنیت مناسب تری برای 
کشور عراق خواهد شد. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح عنوان کرد: تاکنون در همه 
زمینه ها بحث های گوناگونی داشته ایم و خواهیم داشت؛ همچنین دو کشور سندی را 

آماده کرده اند که مراحل آخر را می گذراند و در آینده ای نزدیک به امضا خواهد رسید.
سردار باقری گفت: ما در گذشته همکاری هایی در حوزه دفاعی و تجهیزاتی داشتیم 
و در این رابطه قراردادهایی را نیز منعقد و اجرا کردیم و محصولاتی را که کشور عراق نیاز 
داشته، توسط وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران تأمین 
شده است. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: همچنین همکاری های 
آموزشی، عملیاتی و مستشاری فراوانی با عراق داشتیم و در این رابطه مباحثی صورت 
گرفت که هر زمان طرف عراقی احساس نیاز و ضرورت کند، ما در کنار برادران مان 
هستیم و خواهیم بود که مقدمات آن فراهم شده است و قرار شد به تناسب وضعیت و 

مناطق مورد نیاز، این همکاری ها توسعه یابد.
 

شمخانی در دیدار وزیر دفاع عراق:

ایران با هرگونه مؤلفه ناامنی در منطقه 
برخورد خواهد کرد

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: ایران با هرگونه مولفه ناامنی که بخواهد آرامش 
مردم ایران و عراق را بر هم زند با قاطعیت برخورد خواهد کرد.

عناد سعدون وزیر دفاع عراق که به تهران سفر کرده است ظهر اروز )یکشنبه( با 
دریابان علی شمخانی نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی دیدار 

و پیرامون مسائل دوجانبه منطقه ای و بین المللی با او گفتگو کرد.
دریابان شمخانی در این دیدار با اشاره به همکاری های خوب و موثر دفاعی و امنیتی 
ایران و عراق در مبارزه با تروریسم سازمان یافته از سوی آمریکا و ایادیش در منطقه و 
حمایت های بی دریغ جمهوری اسلامی ایران برای نجات شهرهای عراق از اشغال 
داعش تصریح کرد؛ این همکاری ها متضمن ثبات و امنیت منطقه است و باید تا سطوح 

راهبردی ارتقاء یافته و نهادینه شود.
شمخانی با بیان اینکه یکی از اهداف اعلامی آمریکا از حضور در منطقه غرب آسیا 
ایجاد اختلاف و درگیری میان کشورهای منطقه است؛ بر ضرورت هوشیاری همه 

کشورهای منطقه برای مقابله با این توطئه شوم تاکید کرد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان، حفظ امنیت مرزهای دو کشور را بسیار با 
اهمیت توصیف کرد و اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران با هرگونه مولفه ناامنی که 

بخواهد آرامش مردم دو کشور بر هم زند با قاطعیت برخورد خواهد کرد.
شمخانی، با اشاره به اعتراف صریح مقامات ارشد آمریکایی مبنی اینکه حضور آنان 
در منطقه غرب آسیا جز جنگ افروزی، بی ثباتی و از بین رفتن منابع حیاتی منطقه 
نتیجه ای نداشته با تمجید از مصوبه مجلس عراق برای خروج نیروهای آمریکایی از 
عراق تصریح یکی از مهم ترین مولفه های ایجاد صلح و آرامش در این منطقه خروج کامل 
نظامیان آمریکا است. در ادامه این دیدار جمعه عناد سعدون وزیر دفاع عراق نیز طی 
سخنانی با قدردانی از حمایت و کمک های همه جانبه جمهوری اسلامی ایران در دفع 
شر تروریسم از کشور عراق بر تقویت و گسترش روابط ایران و عراق به ویژه در حوزه های 
نظامی و امنیتی تاکید کرد. وی با بیان اینکه هیچ کشور ثالثی نمی تواند بر روابط دو 
کشور تاثیر گذار باشد تصریح کرد؛ تجربه دو کشور در جریان مبارزه با داعش نشان داد 
در سایه همکاری مشترک می توان بر بحران ها غلبه کرد و فرصت های مناسبی برای 

همکاری در سایر حوزه ها به منظور رفاه و آرامش مردم دو کشور ایجاد کرد.

روایت طحان نظیف از رد طرح الزام دولت به پرداخت یارانه کالاهای اساسی؛

پیش بینی منابع مالی، رکن اصلی اجرای 
مصوبات مجلس است

عضو حقوقدان شورای نگهبان گفت: شورای نگهبان از کلیت طرح ها و لوایحی که 
به نفع معیشت مردم و قدمی در جهت رفع مشکلات آنهاست، حمایت می کند اما از 
سویی نباید منابع مالی چنین مصوباتی که رکن اصلی اجرای آنهاست را از نظر دور 

داشت.
هادی طحان نظیف در حساب کاربری خود در اینستاگرام با اشاره به بررسی »طرح 
الزام دولت به پرداخت یارانه کالاهای اساسی« در نشست روز چهارشنبه ۲1 آبان ماه 
اظهار داشت: در »طرح الزام دولت به پرداخت یارانه کالاهای اساسی« دولت مکلف 
شده بود که به منظور تامین بخشی از نیازهای معیشتی مردم به ویژه خانوارهای 
کم برخوردار، یارانه ای تحت عنوان یارانه خرید را به میزانی که در مصوبه مشخص 
شده بود، به آنها پرداخت کند. این مصوبه در شورای نگهبان با توجه به افزایش 
اساسی  قانون  اصل 7۵  مغایر  آن،  مالی  منابع  تأمین  عدم  و  عمومی  هزینه های 

شناخته شد.
طحان نظیف تصریح کرد: واقعیت این است که شورای نگهبان با در نظر گرفتن 
شرایط معیشتی و اقتصادی امروز که تنگناهایی را برخی از اقشار جامعه ایجاد کرده 
است، از کلیت چنین طرح ها و لوایحی که به نفع معیشت مردم و قدمی در جهت رفع 
مشکلات آنهاست، حمایت می کند اما از سویی نباید منابع مالی چنین مصوباتی که 

رکن اصلی اجرای آنهاست را از نظر دور داشت.
وی افزود: در رویه این شورا، اصل 7۵ قانون اساسی در زمره اصول پرتکرار در 
اشکالات شورای نگهبان نسبت به مصوبات مجلس بوده و به دنبال تضمین اجرای 
قانونی است که برای اجرا نیازمند منابع مالی بوده و آن منابع متعین و مشخص و 

قابل تحقق باشد.
عضو حقوقدان شورای نگهبان ادامه داد:  براساس اصل 7۵ قانون اساسی، طرح های 
قانونی که به تقلیل درآمد عمومی یا افزایش هزینه های عمومی می انجامد، در صورتی 
قابل طرح در مجلس است که در آن طریق جبران کاهش درآمد یا تامین هزینه جدید 

نیز معلوم شده باشد.
طحان نظیف افزود: زمانی که یک مصوبه بار مالی داشته باشد، یا مجلس باید برای 
آن منابع مالی روشنی را مشخص کند، یا اینکه دولت بار مالی آن را بپذیرد که فارغ از 
موضع گیری هایی که مقامات دولتی در رسانه ها و مجلس داشتند، دولت مخالفت خود 

را در نامه ای رسمی به شورای نگهبان نیز اعلام کرده بود.
وی یادآورشد: شاید هیچ یک از مسوولان کشور به اندازه نمایندگان با مردم در تماس 
و البته در دسترس آنها نیستند و نمایندگان با تصویب چنین طرح هایی سعی دارند 
اقداماتی در جهت رفع مشکلات مردم بر دارند اما این را هم نیک می دانیم که تصویب 
و اجرای چنین طرح هایی نیازمند کمک و همراهی دولت و همچنین ایجاد وفاق بین 

قوای کشور برای به ثمر نشستن این تلاش هاست.
ما نیز در شورای نگهبان در تعاملات و جلسات کارشناسی از هیچ کمکی برای حل 
مشکلات مردم بالاخص مشکلات معیشتی آنها و به نتیجه رسیدن چنین طرح ها و 

لوایحی دریغ نکرده و نخواهیم کرد.

سخنی با آقای قالیباف
رییس مجلس شورای اسلامی در سخنان دیروز خود 

دربارۀ نگاه به انتخابات آمریکا گفت:
"تصمیمات اقتصادی ما در حوزه های مختلف، به 
پاستور، بهارستان، بابِ  همایون و میرداماد ارتباط دارد 

نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا". روشن است که آقای قالیباف با این استعاره ها 
هم به دولت طعنه زده و هم توجه به تأثیر روی کار آمدن جو بایدن را انکار یا تقبیح 

کرده است.
او البته همچون سید حسن نصر الله از »شکست قاتل سردار سلیمانی« ابراز 

خرسندی کرده و گفته است:
»ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس 
خوش حالیم. همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا ندای »انا ربکم 
الاعلی« سر دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. 
ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها 
خون بهای آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی از کوچکی و 

زبونیِ صادر کنندۀ فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم.
از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوش حالیم، اما عمیقاً باور 
داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید به پیروزی یا شکستِ کسی 
در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، 
پایه های اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. 
باور کنیم کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد باید منتظر بنشیند تا با 

آنچه در اختیارش نیست شادی کند یا عزا بگیرد...
از گمرک،  تصمیمات ما در حوزۀ مسکن، بورس، ترخیص کالاهای اساسی 
ترجیحی،  ارز  اختصاصِ  ریزی،  بودجه  نظام  بانکی،  و  پولی  سیاست های 
سوداگری ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار 
و بی توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط 
دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط ندهید. مهم ترین 
ریشۀ مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت های عظیم داخلی، 
دست روی دست گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهای سیاست گذار و مجری 
است؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراریِ ارتباطِ مناسب تجاری 
با کشورهای همسایه و منطقه و کشورهای مهم دنیا مخصوصا کشورهای آسیا 

واوراسیا شده است.«
به این بهانه چند نکته را می توان یادآور شد:

1- سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت های داخلی و ناهماهنگی البته 
هست و قرار بود با همین »مجلس انقلابی« رفع کنند. خوب، رفع کنند دیگر! 

۲- خود ایشان هم گفته از شکست ترامپ خوش حال است و بدین ترتیب با 
احمدی نژادی هایی که دوست داشتند ترامپ بماند و در 1400 به عنوان منجی و 
با شعار مذاکره وارد شوند مرزبندی صریحی کرده است. بنا بر این انتقاد از شادی 

در جای دیگر وجهی ندارد.
3- مراد از پاستور، بهارستان، میرداماد و بابْ همایون به ترتیب ریاست جمهوری و 

دولت، مجلس، بانک مرکزی و وزارت اقتصاد و دارایی است.
اولی )پاستور( اما اعلام کرده بر اساس ماندن ترامپ و ادامۀ تحریم ها برنامه ریزی 
کرده است. دومی )بهارستان( در این ۵ ماه حتی نتوانسته مصوبه مالیات بر خانه 
های خالی را نهایی کند و شورای نگهبان با یارانه 1۲0 هزار تومانی هم مخالفت 
کرده در حالی که تصور می شد این دورۀ مجلس با شورای نگهبان کاملا هماهنگ 

است.
سومی )میرداماد( هم باید پولی داشته باشد تا به بازار تزریق کند در حالی که 40 
میلیارد دلار بلوکه شده است و کره جنوبی و هند هم در اروپا و آمریکا نیستند تا به 

آسیا و اوراسیا توجه کنیم.
چهارمی )بابْ همایون( هم عملا وزارت مالیات است و آن قدر که سازمان برنامه 
و بودجه در اقتصاد نقش دارد وزارت اقتصاد و دارایی ندارد. شاید هم منظورشان از 

بهارستان همین سازمان برنامه بوده نه مجلس.
)تهرانی های قدیم البته »بابْ همایون« را با سکون بر حرف »بْ« تلفظ می کنند و 
اگر آقای قالیباف هم که 1۲ سال شهردار تهران بوده می گفت "بابْ همایون" بهتر و 

تأثیرگذارتر بود تا بابِ همایون((
4- ایشان که اواخر جنگ، فرمانده لشگر نصر بوده بهتر می داند که تحرکات 
دشمن یا رقیب را باید رصد کرد و این به معنی دل بستگی نیست. اگر در جنگ 
اقتصادی هستیم پایان ترامپ اهمیت دارد خاصه این که با اعلام بازگشت بایدن 
به برجام، جمهوری اسلامی باید تصمیم بگیرد که متقابلا از گام های پیش آمده 
عقب بنشیند یا نه و این تصمیم نه در پاستور گرفته می شود، نه در بهارستان، نه در 

میرداماد و نه باب همایون.
۵- اگر هیچ امیدی به لغو تحریم ها با بازگشت آمریکای بایدن به برجام نیست 
چرا مجلس کنونی و دوستان آقای قالیباف، هر چه سریع تر طرح سه فوریتی 
خروج ایران از برجام را تصویب نمی کنند تا اصل قضیه منتفی شود و »واگن مان به 

لوکوموتیو دیگران بسته نباشد«؟
ایران، ترکیه، عربستان سعودی،  بازیگر اصلی دارد:  6- منطقۀ خاورمیانه ۵ 
اسراییل و مصر.این که 4 مورد از این ۵ بازیگر، از آمدن بایدن ناراحت اند و نگران 

نباید موجب خرسندی بازیگر دیگر باشد؟
پس داستان روشن است:ایرانیان تاثیر سیاست خارجی بر اقتصاد و معیشت را 
با گوشت و پوست و استخوان درک کرده اند. اقتصاددانان نیز مشکل را سیاسی 
می دانند و شعار نمی دهند. در عین حال بدیهی است که مشکلات داخلی را هم 
باید حل کرد. داخل را با دموکراسی و خارج را با دیپلماسی.همان که حافظ می 

گوید: "با دوستان مروّت، با دشمنان مدارا!"

معاون وزیر کشور: 

کرونا عنصر شگفتی ساز انتخابات
 ۱۴۰۰ است

معاون سیاسی وزیر کشور از ویروس کرونا به عنوان یک »عنصر شگفتی ساز« در 
انتخابات ریاست جمهوری اسلامی ایران در سال 1400 نام برد و گفت که از همین 

حالا باید تمهیدات لازم را در این زمینه اتخاذ کنیم. 
»جمال عرف« روز یکشنبه در آیین معارفه »علی زینی وند« استاندار کرمان افزود: 
ما امروز درگیری یکی از بیماری های فراگیر و پاندمی های هستیم که نسل کنونی 

هرگز به خود ندیده و همه دنیا را درگیر آن شده است.
وی افزود: »از ناحیه این پاندمی, فشار سنگینی روی مردم، مدیریت کشور و 
معیشت و بهداشت مردم وارد شده و در کنار آن، فشار سنگینی هم از تحریم های 
ظالمانه وارد می شود. در این شرایط, مهم ترین وظیفه دولت این است این شرایط 
ویژه را به درستی و با سیاست گذاری دقیق پشت سر بگذارد و فضای آرامی برای 
برگزاری انتخابات های 1400 ایجاد کند.« عرف با بیان اینکه همه تلاش وزارت 
کشور به عنوان مسئول برگزاری انتخابات آن است که  انتخابات سیزدهمین دوره 
ریاست جمهوری را در خرداد 1400 با رعایت چهار رکن سلامت، امنیت، مشارکت 
و رقابت برگزار کند، خاطرنشان ساخت: باید تلاش کنیم انتخاباتی امن با مشارکت 
قابل قبول و حضور همه گروه ها و جناح هایی که در درون خانواده بزرگ انقلاب 
اسلامی تعریف می شوند، داشته باشیم. معاون سیاسی وزارت کشور افزود: در این 
میان، قطعا باید بیماری کرونا را به عنوان یک عنصر شگفتی ساز برای انتخابات 
1400 ببینیم و همه تمهیدات لازم و تجاربی را که در همه پرسی روسیه، پارلمان 
کره جنوبی و انتخابات آمریکا انجام شد، در نظر بگیریم تا مشخص شود کدام را 
می توانیم اجرا کنیم. وی تصریح کرد: تا پایان پاییز، مشخص می کنیم مردم با چه 
دستورالعمل های بهداشتی و خیال راحت پای صندوق رای بیایند. معاون سیاسی 
وزیر کشور در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به جایگاه والای سردار شهید 
سلیمانی که فرزند کرمان بود، اظهارداشت: حاج قاسم در جلسات به نوعی برخورد 
می کردند که فکر می کردیم سالیان سال با هم دوست و آشنا هستیم. وی افزود:  
شهید سلیمانی در بعد داخلی چهره دلسوز بودند و اعتقاد به اتحاد و انسجام و در 
کنار یکدیگر بودن و جلوگیری از نفاق و شکاف داشتند.  عرف تصریح کرد: حاج 
قاسم دغدغه اش انسجام در داخل بود، اما در برابر بیگانگان سد محکمی بود که 

خداوند پاداش ایشان را با شهادت به دست شقی ترین کسان داد.

اخبار

بیانیه رئیس جمهور در آستانه اعمال محدودیت های شدید کرونایی؛

بسیج همگانی ملت و دولت برای مقابله با موج سوم کرونا 

کمک  با  محله ها  در  باید  ما  گفت:  کشور  وزیر 
احمر،  هلال  بسیج،  مانند  اجرایی  دستگاه های 
شهرداری ها و فرمانداری ها و وزارت بهداشت غربالگری 
عمومی بکنیم و امکان دسترسی به تست را برای مردم 

بالا ببریم که مردم به راحتی بتوانند تست بدهند. 
به گزارش ایرنا، عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه 
در حاشیه جلسه هیات دولت اظهار داشت: مصوبه  
روز شنبه ستاد مقابله با کرونا در قرارگاه هم مطرح شد 
و همکاران وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

زحمات زیادی در جهت تهیه این طرح کشیدند.
رحمانی فضلی با بیان اینکه همه تجربیات، دانش، 
علم و همه یافته ها در این زمینه در دنیا مورد توجه قرار 
گرفت، گفت: تلاش ما در این طرح این بود که بتوانیم 
به صورت هدفمند، پویا و هوشمند امور مربوط به کرونا 

را در عرصه اجتماعی اداره کنیم.
وی خاطر نشان کرد: رییس جمهوری از روز نخست 
تکلیف کرده بودند که ما به جای تصمیمات مقطعی و 
موردی طرحی را آماده کنیم که در این طرح همه ابعاد 
موضوع دیده شده باشد و طرح پویایی باشد به گونه ای 

که با تغییر شرایط قابلیت اجرا داشته باشد.
وزیر کشور تاکید کرد: با تصویب این طرح در جلسه 
مسئولان کمیته ها که با حضور رییس جمهوری بود 
حمایت جدی شد و هم در ستاد این طرح را در کل 
کشور و شهرها به سه قسمت تقسیم کردیم مبنا در 

این طرح در شهرستان ها و شهرها هستند برخلاف 
تصمیمات قبلی که استان ها بودند. رحمانی فضلی 
وقتی ۲0  استان  یک  در  مثال  طور  به  کرد:  تصریح 
شهرستان یا 30 شهر داریم در گذشته اگر آماری در 
استان بالا می رفت کل استان تصمیم گیری می شد اما 
اکنون اگر ۵ یا 10 تا شهر شرایطشان نارنجی و یا زرد و یا 
قرمز بشوند فقط برای آن شهرها تصمیم می گیریم و این 
موجب می شود که ۵ شهر یا 10 شهر در قرنطینه کامل 
و اگر قرمز باشد تقریبا تعطیل کامل باشد به جز مشاغل 
سطح یک و بخشی از کارکنان که ضروری است در محل 
کار باشند بقیه کارها تعطیل است در مرحله قرمز باید 
تعطیلی عمومی داشته باشیم. وی ادامه داد: در شرایط 
نارنجی مقداری کم می شود ولی باز هم در آنجا فضا به 
گونه ای خواهد بود که تجمعات و ترددها کنترل بشود 
خوبی این طرح این است که ما اختیار را به استانداران 
و فرمانداران دادیم یعنی اگر فرمانداران در هر شهری 
بهداشت آن شهر شاخص ها را اعلام کرد و شاخص ها 
را گفتیم فوتی 4 نفر در طرح هزار نفر زرد شش نفر در 
100 هزار نفر نارنجی و 10 نفر در 100 هزار نفر قرمز 
روزهای  بهداشت  وزارت  گفت:  کشور  وزیر  می شود. 
کلیه  به  و  می شود  اعلام  هفتگی  صورت  به  دوشنبه 
شهرستانها ابلاغ می کنیم خود فرماندار با هماهنگی 
با استاندار این کار را انجام می دهد تاکید می کنم که 
به  نسبت  باید  حتماً  شان  توقعات  و  انتظارات  مردم 

این اقدامات مدیریت شده باشد و بدانند چه اتفاقی 
می افتد ما یک بسته و مجموعه داریم با چند بخش 
قرار است همه این بخش ها در این هفته های پیش رو 
اجرا شود اگر هر کدام از اینها را انجام ندهیم در عمل 
فضلی  رحمانی  برسیم.  نهایی  هدف  به  نمی توانیم 
افزود: یکی از اینها غربالگری عمومی است یعنی ما 
دیگر  اجرایی  دستگاه های  کمک  با  محلات  در  باید 
مانند بسیج، هلال احمر، شهرداری ها و فرمانداری ها 
و خود وزارت بهداشت امکان دسترسی به تست را برای 
مردم بالا ببریم که مردم به راحتی بتوانند تست بدهند 
دوم اینکه رقم تست را که در هفته قبل ۲3 هزار تست 
در روز بود و امروز به 40 هزار رسیده باید ظرف یکی دو 
هفته آینده حتماً به 100 هزار تست برسانیم. وی اظهار 
داشت: گام بعدی قرنطینه است مشکلات ما این است 
که مردم اصول قرنطینه را خوب به آنها آموزش ندادیم و 
برخی هم جای مناسبی ندارند وقتی یک خانواده در 
یک آپارتمان ۵0 و 60 متری می نشیند امکان و قرنطینه 
سخت است تدارک دیده شده و دولت تصویب کرده و 
رییس  جمهوری حمایت کردند که ما از جاهای مختلف 
که در اختیار بخش خصوصی است با اجاره ای که به 
آنها می دهیم از جمله هتل ها و مسافرخانه ها یا جاهای 
که دستگاه دولتی هستند امکان قرنطینه سازی به 
مردم بدهیم که تا کسانی که تست مثبت می شوند در 

آنجا تحت نظر باشد.

وزیر کشور: 

غربالگری عمومی باید در همه محله ها انجام شود

مهرداد خدیر*

یک فعال سیاسی گفت: ما باید تحولات نظام بین الملل و از جمله انتخابات اخیر 
آمریکا را به درستی تبیین و درک کرده و نظام اقتصادی و دیپلماسی خود را متناسب 

با این تغییرات متحول کنیم.
غلامرضا ظریفیان در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه تحولات نظام بین الملل هم 
تعارضات خاص خود را دارد و هم فرصت های جدیدی فراهم می سازد، اظهار کرد: 
ما در برابر این تحولات به راهبرد های روشن و شفافی نیازمندیم تا از فرصت ها نهایت 
استفاده را برده و از تهدیدات بکاهیم. وی با اشاره به اینکه  جهان امروز دیگر جهان 
دوقطبی گذشته نبوده و اینگونه هم نیست که آمریکا مقدرات همه کشورها را تعیین 
کند، خاطرنشان کرد:  انتخابات آمریکا و نوع حضور و رای مردم این کشور نشان 
داد که تحولات جدیدی در حال شکل گیری است که با نگاه کلاسیک تفاوت دارد. 
اهمیت زیادی دارد که ما درک درستی از این تحولات داشته باشیم و به نظر من هنوز 

در زمینه درک دقیق تحولات بین الملل کمی عقب هستیم.
این فعال سیاسی ادامه داد: ما باید تحولات نظام بین الملل و از جمله انتخابات اخیر 
آمریکا را به درستی تبیین و درک کنیم،  زیرا اگر هنوز نگاه کلاسیک به این تحولات  

داشته باشیم، نمی توانیم از فرصت های این تحولات به نفع خود بهره ببریم. در این 
زمینه باید از نظرات کارشناسان خبره تر استفاده کرده و نظام اقتصادی و دیپلماسی 
خود را متناسب با تغییرات نظام بین الملل متحول کنیم و برخورد هوشمندانه ای با 

تحولات نظام بین الملل داشته باشیم.
ظریفیان با اشاره به پیروزی بایدن در انتخابات آمریکا، گفت: بایدن اگر بخواهد 
سیاست ترامپ در قبال ایران را دنبال کند، دچار خطای استراتژیک می شود. درست 
است که ما در نظام اعتقادی خود در مقابل با آمریکا قرار داریم اما با این حال با حفظ 
نظام اعتقادی خود می توانیم با این کشور براساس منافع ملی خود تعامل داشته 
باشیم. البته دولت جدید آمریکا نباید دنبال راهبرد تغییر نظام باشد و نقش ایران را به 

عنوان کشوری تاثیرگذار و تعیین کننده در منطقه بپذیرد.
این فعال سیاسی در پایان با بیان اینکه آمریکا هم نیاز دارد که درک بهتری از 
جمهوری اسلامی ایران به دست بیاورد، گفت:  اگر این شرایط بوجود بیاید، دو کشور 
می توانند به سمت تعامل براساس منافع متقابل بروند  و هر کشوری استراتژی روشن 

تری داشته باشد، بهتر می تواند منافع ملی خود را تامین کند.

غلامرضا ظریفیان :

باید درک درستی از تحولات نظام بین الملل بدست بیاوریم

 یک فعال سیاسی اصولگرا، با تاکید بر اینکه هیچ یک 
از فعالان داخلی نسبت به گشایش های اقتصادی و 
سیاسی در کشور ناراحت نیستند، گفت: تنها منافقین 
و افراد ضد جمهوری اسلامی از گشایش در کار ملت و 

کشور خوشحال نمی شوند.
مهدی چمران فعال سیاسی اصولگرا و نایب رئیس 
انتخابات  در  )شانا(  انقلاب  نیروهای  ائتلاف  شورای 
فعالیت  تایید  با  ایلنا   با  گفت وگو  در  مجلس  اخیر 
اصولگرایان در خصوص فرآیند شکل گیری نهاد ائتلافی 
جدید و دائمی در میان فعالان این جریان سیاسی، 
گفت: هنوز در حال رایزنی و گفت وگو هستیم. اگر این 
بحث ها به نتیجه برسد، نتیجه را اعلام خواهیم کرد ولی 

در حال حاضر مساله ای که قطعی شده و قابل بیان 
باشد، وجود ندارد.

ایجاد یک  افزود: در مجموع اصل موضوع که  وی 
تشکل واحد و دائمی برای ائتلاف است، درست بوده 

و رایزنی ها جریان دارد.
این فعال سیاسی اصولگرا درخصوص هجمه های 
اخیر به وزیر امور خارجه و اینکه به نظر می رسد گروهی 
در داخل از گشایش احتمالی در فضای اقتصادی و 
سیاسی در عرصه بین الملل خوشحال نمی شوند، بیان 
داشت: توهین و حمله به وزیر خارجه کشور به هیچ وجه 
کار درستی نیست. این که گروهی در داخل از گشایش 
خوشحال نمی شوند هم برداشت درستی نیست. مگر 

کسی پیدا می شود که از گشایشی که در کار ملت و 
نشود؟ همه خوشحال  ایجاد شود، خوشحال  کشور 
خارج نشین  که  کسانی  و  منافقین  مگر  می شوند 
ادامه  بوده و ضدجمهوری اسلامی هستند. چمران 
چنین  می کنند  فعالیت  داخل  در  که  کسانی  داد: 
نیستند، منتهی یک سری خوشحالی های زودهنگام 
و نابه جایی از پیروزی بایدن به وجود آمد که بی جا بود 
و این خوشحالی ها، آن واکنش ها را ایجاد کرد وگرنه 
حمله و هجمه به وزیر خارجه اشتباه و بی معنا است، 
البته آن خوشحالی هم صحیح نیست چراکه بایدن هم 
معاون اول اوباما بوده و قرار است همان سیاست ها را با 

روش های جدید دنبال کند.

 مهدی چمران :

هجمه به وزیر خارجه کار درستی نیست

رییس بانک مرکزی در پاسخ به سخنان امروز رئیس مجلس شورای اسلامی عنوان 
کرد: وارد کردن بانک مرکزی را به مباحث سیاسی و حاشیه ای توصیه نمی کنم و آن را به 
صلاح کشور نمی دانم؛ اعتقاد دارم تمام نیروی اینجانب و بانک مرکزی باید معطوف به 

مقابله با تحریم ها و کمک به اقتصاد کشور باشد.
»عبدالناصر همتی« در نامه ای خطاب به  قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی 
اعلام کرد: صبح رویکشنبه ز حضرتعالی درنطق پیش از دستور مجلس درخصوص 
مشکلات اقتصادی کشور مطالبی را بیان فرموده و با اضافه کردن منطقه استقرار 
ساختمان بانک مرکزی این مطلب را القاء فرمودید که اگر درجستجوی دلایل مشکلات 
اقتصادی هستید درکنار بقیه بخش ها در میرداماد )بانک مرکزی( هم باید آن را جست 

و نه در جرجیا و آریزونا.

وی ادامه داد: دوهفته پیش نیز متأسفانه بانک مرکزی را متهم به ایجاد خود تحریمی 
کردید، برای اطلاع حضرتعالی در دو سال و نیم گذشته بانک مرکزی درمقابل فشار 
حداکثری دولت آمریکا، خط مقدم جنگ اقتصادی علیه کشورمان را مدیریت کرده و با 
پیروی از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب، سد محکمی درمقابل توطئه گسترده آمریکا و 
هم پیمانانش برای فروپاشی اقتصاد کشور بوده است. همتی اظهار داشت: حضرتعالی 
به خوبی درجریان مسائل و مشکلات کشور هستید و چند بار نیز شخصاً جناب عالی را در 
جریان مشکلات قرار داده و شرایط را درجلسات مختلف مجلس خدمت تان تشریح کرده 
ام. لذا، من واردکردن بانک مرکزی را به مباحث سیاسی و حاشیه ای توصیه نمی کنم و آن 
را به  صلاح کشور نمی دانم و اعتقاد دارم تمام نیروی اینجانب و بانک مرکزی باید معطوف 

به مقابله با تحریم ها و کمک به اقتصاد کشور باشد.

واکنش همتی به اظهارات  قالیباف: 

بانک مرکزی را وارد مباحث سیاسی نکنید
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  دلایل احتمالی سرگیجه را بشناسیم  

سلامت 

چه در انجام بازی تنیس زیاده روی کرده یا بیش از حد تایپ کرده باشید، دلایل 
بسیاری وجود دارند که می توانند موجب احساس درد در یک یا تعداد بیشتری از 
مفاصل شوند. مفصل درد شرایطی شایع در جهان است. طبق مفاهیم کتابخانه 
ملی پزشکی آمریکا، این شرایط به عنوان تجربه ناراحتی اطراف یک یا تعداد 
بیشتری از مفاصل تعریف می شود. در شرایطی که درد یک نشانه مشترک است، 
شما ممکن است با تورم، گرما، حساسیت به لمس و قرمزی در اطراف ناحیه تحت 
تاثیر قرار گرفته نیز مواجه شوید. زمانی که دلیل ناراحتی مشخص است، به طور 
معمول دلیل برای نگرانی و وحشت وجود ندارد و در صورت از بین نرفتن آن باید به 
پزشک مراجعه کنید. اما در مورد احساس درد در مفصل که دلیل مشخصی برای 
آن نمی یابید شرایط چگونه است؟ یا زمانی که علائم عجیب دیگری نیز دارید که 
نمی توانید دلیل آنها را توضیح دهید؟ در موارد نادر، مفصل درد ممکن است نشانه 
ای از در جریان بودن مساله ای جدی تر مانند بیماری های آمیزشی یا یک اختلال 
خودایمنی باشد. اما در بیشتر موارد، درد مفاصل احتمالا به واسطه مساله ای 
شایع تر شکل گرفته است. در ادامه با برخی شرایط که می توانند موجب احساس 

درد در مفاصل شوند، بیشتر آشنا می شویم.
پیری 

مفاصل از شما در طول زندگیتان پشتیبانی می کنند و با گذشت زمان و بروز 
فرسودگی، شرایط برای آنها به ویژه مفاصلی که وزن بدن را تحمل می کنند مانند 
زانو و کفل می تواند دشوارتر شود. غضروف ماده ای ژل مانند که به محافظت و 

حرکت روان مفاصل کمک می کند، با گذشت زمان فرسوده می شود.
تجربه مفصل درد با افزایش سن بسیار شایع است. بیشتر افراد اگر به اندازه کافی 
عمری طولانی داشته باشند، به نوعی از درد مفاصل مبتلا خواهند شد. افزون بر 
زانوها و کفل ها، احتمال تجربه درد در مفاصل شانه با افزایش سن بیشتر می شود.

یک آسیب دیدگی قدیمی 
تجربه یک آسیب دیدگی در اوایل زندگی - چه درمان شده باشد و چه نشده باشد 

- می تواند خطر مفصل درد در ادامه زندگی فرد را افزایش دهد.
مسائلی مانند پارگی رباط، مشکلات تاندون، یا شکستگی استخوان می تواند 
با گذشت زمان به بروز التهاب منجر شود. اگرچه پزشکان می توانند به شما در 
مدیریت علائم کمک کنند، اما نمی توانند به گذشته بازگشته و آسیب دیدگی را به 
طور کامل پاک کنند. به عنوان مثال، اگر یک آسیب دیدگی مانند پارگی رباط زانو 
را در ۲0 سالگی خود تجربه کرده اید، این احتمال وجود دارد که در 10، ۲0 یا 30 

سال بعد با آرتریت مواجه شوید.
بورسیت 

بورسیت به تورم بورس، کیسه های کوچک و حاوی مایع که به عنوان بالشتک 
بین استخوان و دیگر بخش های متحرک مانند عضلات، تاندون ها یا پوست عمل 
می کنند، گفته می شود. بورسیت می تواند موجب تورم و درد اطراف عضلات، 
استخوان ها و مفاصل شود. بورس در بخش های زیادی از بدن وجود دارد اما 
بورسیت بیشتر در شانه، آرنج، مچ، زانو، کفل و قوزک پا رخ می دهد. در بورس، 
تراکم بالایی از اعصاب وجود دارد که در زمان متورم و ملتهب بودن ناشی از یک 
آسیب تروماتیک یا استفاده بیش از حد موجب درد می شود. این امکان وجود دارد 
که به واسطه یک آسیب دیدگی غیرمرتبط مانند لنگیدن پس از کمر درد که می 

تواند به بورسیت در زانو یا کفل منجر شود، به این شرایط مبتلا شوید.  
مشکلات تیروئید 

تیروئید غده ای کوچک و پروانه ای شکل در جلوی گردن است و هورمون هایی 
را تولید می کند که نحوه استفاده بدن از انرژی را کنترل می کنند. این هورمون ها 
بر علمکردهای بسیاری در بدن تاثیرگذار هستند و امکان روانسازی و سالم باقی 

ماندن مفاصل و عضلات را فراهم می کنند.
اگر به کم کاری تیروئید مبتلا باشید، غده تیروئید به میزان کافی هورمون هایی 
که بدن به آنها نیاز دارد را تولید نمی کند. این می تواند اثر منفی بر مفاصل داشته و 

شما را نسبت به ناراحتی یا آسیب دیدگی مفصل آسیب پذیرتر سازد.
آرتریت روماتوئید 

آرتریت روماتوئید با فرسایش مفاصل که به طور معمول ناشی از افزایش سن 
است و به نام آرتروز شناخته می شود، متفاوت است. آرتریت روماتوئید یک اختلال 
خودایمنی است و بیشتر زنان را تحت تاثیر قرار می دهد. مفاصل متورم، حساس 
به لمس و سفت هنگام صبح از علائم کلاسیک آرتریت روماتوئید محسوب می 
شوند. همچنین، ممکن است خستگی، تب، یا کاهش وزن ناخواسته را تجربه 
کنید. اگرچه علائم آرتریت روماتوئید به طور کامل قابل درمان نیستند اما امکان 
مدیریت آنها وجود دارد. برخی افراد ممکن است یه یک دوره مصرف آنتی بیوتیک 
یا داروهای تجویزی دیگر نیاز داشته باشند. برخی دیگر ممکن است با گذشت 
زمان و استراحت بهبود را تجربه کنند. اما هرگونه درد پایدار در مفاصل باید مورد 

توجه قرار گرفته و برای بررسی دقیق به پزشک مراجعه کرد.
آرتریت عفونی )سپتیک( 

اگر یک زخم باز داشته و آن را به خوبی تمیز و پانسمان نکرده باشید، مفصلی 
مانند  باکتری هایی شایع  با  این زخم وجود دارد ممکن است  نزدیکی  که در 
استافیلوکوک اورئوس یا استرپتوکوک آلوده شود. در این شرایط متوجه تورم و درد 
شدید در ناحیه تحت تاثیر قرار گرفته خواهید شد و در پی آن ممکن است تب و لرز 
شکل بگیرد. زانوها به طور معمول بیشتر از سایر مفاصل تحت تاثیر قرار می گیرند 
اما کفل، قوزک پا و مچ دست نیز از اهداف احتمالی هستند. برای درمان آرتریت 
عفونی ممکن است به مصرف آنتی بیوتیک نیاز داشته باشید و پزشک ممکن 

است مجبور به تخلیه مایع از مفصل تحت تاثیر قرار گرفته باشد. در صورت عدم 
درمان، آرتریت عفونی می تواند به گندخونی )سپسیس( در تمام بدن منجر شود 

که شرایطی مرگبار محسوب می شود.
نقرس 

پروتئین یک ماده مغذی ضروری برای کمک به تقویت احساس سیری، ساخت 
عضلات و افزایش انرژی بدن محسوب می شود، اما میزان بیش از حد از یک چیز 

خوب نیز می تواند مضر باشد.
اگر بیش از حد پروتئین مصرف کنید، بدن شما اسید اوریک زیادی تولید خواهد 
کرد و توانایی دفع کامل آن را نخواهد داشت. این شرایط موجب یک واکنش 

التهابی شدید و ابتلا به نقرس می شود.
نقرس یکی از دردناک ترین انواع آرتریت است. از جمله علائم آن می توان به 
گرما، تورم، قرمزی، و درد اشاره کرد که به طور معمول ابتدا در انگشت شست پا 
شکل گرفته و سپس به مفاصل دیگر سرایت می کند. مصرف بیش از حد پروتئین 
تنها عامل خطر برای نقرس محسوب نمی شود. نوشیدن بیش از حد الکل یا 
نوشیدنی های شیرین، کم آبی بدن، یا مصرف برخی داروها مانند مسدود کننده 
های بتا نیز می توانند در ابتلا به نقرس موثر باشند. همچنین، حمل وزن بیش از 

حد می تواند شما را در معرض خطر ابتلا به نقرس قرار دهد.
بیماری لایم 

یا   Borrelia Burgdorferi باکتری توسط کنه حامل  افراد بسیاری  هر ساله 
Borrelia Mayonii گزیده می شوند که این باکتری دلیل بیماری لایم است.

کنه برای مکیدن خون به پوست میزبان می چسبد و موجب ورود عفونت به 
جریان خون وی می شود. از علائم اولیه بیماری لایم می توان به خستگی، تب، 

سردرد، و در بسیاری موارد راش گرد پوستی شبیه به تخته هدف اشاره کرد.
در صورت عدم تشخیص بیماری لایم و درمان مناسب، باکتری می تواند به 
مفاصل، به ویژه زانوها گسترش یابد. شما ممکن است سفتی گردن یا درد در 
دست ها و پاهای خود را نیز تجربه کنید. با گذشت زمان، قلب و سیستم عصبی نیز 

ممکن است تحت تاثیر قرار بگیرند.
لوپوس 

لوپوس یک اختلال خودایمنی است که در صورت عدم درمان می تواند موجب 
از بین رفتن تمام مفاصل بدن شود. افراد مبتلا به لوپوس دارای یک سیستم ایمنی 
بیش از حد فعال هستند که به اشتباه مفاصل بدن و همچنین پوست، خون، کلیه 

ها و اندام های دیگر را هدف قرار می دهد.
درکنار مفاصل متورم و دردناک، شما ممکن است با یک راش پروانه ای شکل روی 
صورت خود مواجه شوید، اما علائم از فردی به فرد دیگر متفاوت هستند. ریزش مو، 
دشواری در تنفس، مشکلات حافظه، زخم های دهان و خشکی چشم ها و دهان 

از دیگر نشانه های ابتلا به لوپوس هستند.
سوزاک 

سوزاک یک بیماری آمیزشی است که تنها بر اندام های تناسلی تاثیر نمی گذارد و 
می تواند مفاصل را نیز درگیر کرده و موجب شرایط دردناکی به نام آرتریت گونوکوکی 

شود. این شرایط زنان را بیشتر از مردان تحت تاثیر قرار می دهد.
در صورت ابتلا به این شرایط ممکن است قرمزی، گرما و تورم در یک مفصل را 
تجربه کنید، اگرچه برخی افراد با احساس درد در چند مفصل همراه با دیگر علائم 
بیماری آمیزشی از جمله احساس سوزش هنگام دفع ادرار، و خروج ترشحات از 

آلت تناسلی مردان یا واژن مواجه می شوند.

نشانه های که باید جدی گرفته شود؛
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وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی کشور به تازگی از خطر شدید فشار خون در 
میان ایرانیان صحبت کرده است. به گفته دکتر سعید نمکی، در هر دو دقیقه، یک 
نفر به خاطر فشار خون بالا جان خود را از دست می دهد. چگونه می شود در مقابل 

این قاتل خاموش ایستاد؟
فشار خون نیرویی است که در آن خون از قلب به عروق پمپ می شود. میزان فشار 
خون طبیعی کمتر از ۸0/1۲0 میلی متر جیوه است. زمانی که خون با فشاری بیش 

از این مقدار، در رگ ها جریان پیدا کند، به آنها آسیب می رساند.
۱. تمرین کنید

روزانه 30 تا 60 دقیقه ورزش و تمرین، بخش مهمی از یک زندگی سالم است. 
ورزش روزانه علاوه بر اینکه به کاهش فشار خون کمک می کند، به روحیه، قدرت 
بدنی و تعادل شما نیز یاری می رساند و همچنین خطر ابتلا به دیابت و سایر انواع 

بیماری های قلبی را کاهش می دهد.
اگر مدت زیادی است که ورزش را کنار گذاشته اید، تمرین ها را به آرامی شروع کنید 
و به تدریج سرعت و دفعات آنها را افزایش دهید. درست است، این روزها نمی توانیم از 
باشگاه های ورزشی استفاده کنیم ولی هنوز فرصت برای تمرین در خانه و پیاده روی 

و دوندگی در پارک ها است. مهم این است که حرکت کنید.
۲. رژیم مناسب فشار خون را دنبال کنید

پیروی از رژیم های غذایی برای جلوگیری از فشار خون بالا )DASH( می تواند 
فشار خون را کاهش دهد. رژیم غذایی DASH شامل:

- خوردن میوه، سبزیجات و غلات کامل
- خوردن لبنیات کم چرب، گوشت بدون چربی، ماهی و آجیل

- کنار گذاشتن چربی های اشباع، مانند غذاهای فرآوری شده، لبنیات پرچرب و 
گوشت های چرب

- کاهش دسرها و نوشیدنی های قنددار
۳. نمکدان را کنار بگذارید

از به حداقل رساندن میزان  شاید برای کنترل فشار خون هیچ چیز حیاتی تر 
مصرف سدیم نیست. متخصصان توصیه می کنند که میزان سدیم مصرفی خود 
را بین 1۵00 تا ۲300 میلی گرم در روز محدود کنید. این مقدار نزدیک به یک 
قاشق چای خوری نمک است. بهتر است برای کاهش سدیم در رژیم غذایی خود، 
نمکدان را از میز غذای خود حذف کنید. از گیاهان و ادویه ها برای افزودن عطر و 
طعم استفاده کنید. غذاهای فرآوری شده مملو از سدیم هستند، آنها را به حداقل 
برسانید. هنگام خرید، برچسب های روی مواد غذایی را بخوانید و در صورت امکان 

گزینه های کم سدیم را انتخاب کنید.
۴. وزن اضافی خود را کم کنید

کمر،  دور  اضافی  چربی  می دهند.  هم  دست  به  دست  خون  فشار  و  بالا  وزن 
بسیار دردسرساز است. چربی این ناحیه، اعضای مختلف شکم را احاطه می کند و 
مشکلات جسمی بسیاری از جمله فشار خون بالا را با خود می آورد. گفته می شود 
که به طور کلی، مردان باید اندازه دور کمر خود را به کمتر از 100 سانتی متر اینچ و 

زنان به کمتر از ۸۸ سانتی متر برسانند.
۵. اعتیاد به نیکوتین را برطرف کنید

هر سیگاری که می کشید، به طور موقت تا چند دقیقه فشار خون شما را افزایش 
می دهد. اگر سیگاری باشید، فشار خون شما می تواند برای مدت طولانی افزایش 
یابد. تحقیقات می گوید، افرادی که فشار خون بالا دارند و سیگار می کشند بیشتر در 
معرض خطر حمله قلبی و سکته هستند. فراموش نکنید که در معرض دود سیگار 

بودن نیز شما را با خطر افزایش فشار خون و بیماری های قلبی مواجه می کند.
۶. کمتر استرس داشته باشید

در دنیای پر سرعت امروز که پر از خواسته های روزافزون است، کاهش سرعت و 
داشتن آرامش کاری دشوار است. مهم است که از مسئولیت های روزمره خود فاصله 
بگیرید تا بتوانید استرس خود را کاهش دهید. استرس می تواند در لحظه فشار خون 
شما را افزایش و مقدار زیاد آن می تواند شما را در معرض خطر پرفشاری خون قرار 
دهد. برای کنترل استرس می توانید چند راه ساده را امتحان کنید، چند نفس عمیق 
بکشید، تمرکز خود را به نکات خوب زندگی جلب کنید، مدیتیشن انجام دهید یا 

یوگا تمرین کنید.

عادت های غلطی که موجب
 کمردرد می شود

اگر تمام عمر خود را به این حالت خوابیدید، وقتش است که ترک عادت کنید؛ زیرا 
موجب کمردردتان می شود.

عادات بد ما در طولانی مدت به سلامتی مان آسیب  می رسانند. برخی از عادات 
ما به سلامت روان مربوط می شوند و برخی دیگر به سلامت جسم. خوابیدن به 
روی شکم یکی از حالت های خوابیدن پرطرفدار است و که ما را دچار بیماری های 
متعدد کوتاه مدت و بلند مدت می کند. پیترو روکا رتی، متخصص مغز و اعصاب، 
متخصص خواب و مشاور پزشکی، توضیح می دهد که پس از یک شب خوابیدن روی 
شکم ممکن است دچار درد )خفیف یا شدید( معده شوید؛ اما در درازمدت منجر 
به مشکلات شدیدتری می شود بر اساس یک نظرسنجی در سال ۲01۲، شانزده 
درصد از مردم بر روی شکم می خوابند، در حالی که اکثریت مردم )74 درصد( بر 

پهلو می خوابند.
خوابیدن روی شکم با گردن و کمرتان چه می کند؟

1. اشکال خوابیدن روی شکم، اشتباه قرار گرفتن ستون فقرات است. ستون 
فقرات هنگام خوابیدن روی شکم، منحنی طبیعی خود را از دست می دهد. عضلات 
پشت کمر تحت تاثیر قرار می گیرند و صبح با کمردرد از خواب بیدار می شوید. 
کریستن گاسنیک، درمانگر فیزیکی، می گوید: »خواب بر روی شکم می تواند باعث 
»هیپرلورروز، یا قوس بیش از حد، ستون فقرات کمری« شود. افزایش فشار بر قسمت 

پایین مهره ها باعث افزایش کمر درد می شود.
۲. آسیب به منحی نرمال ستون فقرات موجب آسیب به گردن نیز می شود. وقتی 
به روی شکم می خوابید، برای تنفس باید گردنتان را به یک طرف بپیچاند. این پیچ 
و تاب در گردن شما، آن را از همترازی با ستون فقرات خارج می کند. اگر شما گردن 
خود را به یک طرف بیشتر بگذارید، عضلات آن کشیده شده و موجب تضعیف 
طرف دیگر می شود. این موضوع به مرور زمان درد گردن را به وجود می آورد و اگر بی 
توجه باشید به مشکلات جدی تری می انجامد. همچنین خوابیدن روی شکم »فشار 

بیشتری« بر قلب و ریه هایتان وارد می کند.
خوابیدن روی شکم چه نتیجه ای می تواند داشته باشد؟

علاوه بر صدمه زدن به گردن و کمر، خوابیدن روی شکم موجب مشکلات در 
دیسک کمر هم می شود. وقتی پاره ای از دیسک ژلاتین بین مهره های شما جا به جا 
شود، به مرور زمان مهره ها روی هم ساییده می شود و از بین می روند. این روند علاوه 
بر درد شدید راه درمانی جز عمل  جراحی ندارد. پس بهتر است از همین امشب 

تمرین کنید که دیگر روی شکم نخوابید.

عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران، از ارائه راهکارهای درمان 
عارضه های عصبی ناشی از کرونا در نهمین کنگره علوم اعصاب خبر داد.

امین جهانبخشی، درباره برگزاری نهمین کنگره علوم اعصاب، گفت: این 
کنگره نوزدهم، بیستم و بیست و یکم آذر 99 به صورت کاملًا مجازی و وبینار 
برگزار می شود و جدیدترین مباحث علمی مرتبط با علوم اعصاب در این کنگره 

مورد بحث و گفت وگو قرار می گیرد.
وی افزود: در این کنگره مهمانانی از خارج کشور همچنین اساتیدی ایرانی 
از همکاران هیأت علمی،  تعدادی  و  زندگی می کنند  از کشور  که در خارج 
پژوهشگران و دانشجویان حضور خواهند داشت که اساتید و مهمانان خارجی 
دانشگاه علوم  ارائه می کنند. عضو هیئت علمی  سخنرانی هایی در کنگره 
پزشکی ایران، ادامه داد: موضوع کرونا و علائم عصبی ناشی از آن در این کنگره 

به صورت یک پنل تخصصی در مورد بحث و گفتگو قرار می گیرد.
جهانبخشی با بیان اینکه علائم عصبی هرچند که جز علائم شایع ناشی از 
ابتلاء به کرونا نیست، گفت: البته در بیش از 100 مقاله منتشر شده در جهان 
مشخص شده است افراد مبتلا به کرونا علائم مختلف عصبی را ممکن است 
داشته باشند و بر همین اساس ما پنل ویژه ای را در این زمینه برای کنگره طراحی 

کردیم.
دبیر علمی بخش بالینی کنگره علوم اعصاب، خاطرنشان کرد: درمان کرونا 
بیشتر بر اساس علوم پایه و ایمونولوژیک انجام می گیرد و معمولًا نگاه درمانی 
به موضوع علوم اعصاب در زمینه کرونا نداریم البته می توان با استفاده از علوم 
اعصاب درمان عارضه های عصبی ناشی از کرونا را مد نظر قرار دهیم که این 
مسائل به صورت مفصل در نهمین کنگره علوم اعصاب مورد بحث و گفتگو قرار 
می گیرد و اساتید برجسته نظراتشان را در این زمینه مطرح می کنند و به نوعی 

تبادل اطلاعات به صورت کامل صورت خواهد گرفت.

در کنگره علوم اعصاب مطرح می شود؛

ارائه راهکارهای درمان 
عارضه های عصبی کرونا

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی نظام صنفی 
رایانه ای استان قم) نوبت دوم(

با سلام و احترام بدینوسیله از اعضای نظام صنفی 
رایانه ای استان قم دعوت بعمل می آید تا در جلسه 
 9 ساعت  در  که  دوم  نوبت  عادی  عمومی  مجمع 
صبح روز پنجشنبه ۱۳99/۰8/۲9 در محل سالن 
اجتماعات مجتمع ناشران واقع در قم بلوار معلم با 
دستور جلسه ذیل برگزار میگردد، حضور بهم رسانید:

1-استماع گزارش هیئت مدیره و بازرس 
به  منتهی  سال  نامه  تراز  تصویب  و  ۲-بررسی 
۱۳99/۰۶/۳۱،صورت حساب درآمد و هزینه های 

مالی گذشته و بودجه سال آتی 
3-تعیین روزنامه کثیر الانتشار 

4-برگزرای انتخابات هیئت مدیره و بازرس
۵-سایر مواردی که به موجب آیین نامه این سازمان 

در صلاحیت مجمع عمومی عادی باشد 
تاریخ انتشار: ۱۳99/۰8/۲۶

هیئت مدیره سازمان نظام صنفی رایانه ای استان قم

۶ درمان 
خانگی برای 

کنترل
 فشار خون 

بالا
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امیر پروسنان

گروه خانواده:
ین روزها خیلی از خانواده ها و افراد دنبال نسخه ای هستند تا بتوانند ناآرامی 
از عدم کنترل شیوع ویروس کرونا و به هم ریختگی شرایط جوامع و  ناشی 
خانواده هایشان را به دلیل اضطراب های زیاد، افسردگی، استرس و وسواس 
شدید را کنترل کنند. عده ای به انزوا پناه برده اما حال روانی خوبی ندارند، عده 
ای هم به در بیخیالی می زنند و متأسفانه خودشان هم دچار ویروس می شوند 
اما عده ای هم هستند که این میان می توانند با آرامش روان هم بر اضطراب های 

خودشان مسلط شوند و هم احوال دیگران را خوب کنند.
به استثنای پزشکان و پرستاران که در این ایام واقعا فداکارانه مشغول به فعالیت 
و خدمت رسانی به بیماران هستند و دست از توان نمی کشند، یک عده هم 
خودشان طبیب خود هستند و می توانند در خانه با همفکری و گفت  وگو شرایط 
خانواده را بهبود ببخشند، اینها همان افرادی هستند که به دعا و نمایش، نماز و 
توکل به پروردگار مشغول می شوند و همه چیز را به خداوند متعال می سپارند تا 
سر وقت خود بیماری ریشه کن شود البته این بدان معنا نیست که متخصصان 
نباید به دنبال پیدا کردن واکسن و راهکاری برای ریشه کن کردن بیماری باشند، 
بلکه این معنا را می دهد برای عموم مردم که جز رعایت مسائل بهداشتی این 
روزها کاری از دستشان بر نمی آید می توان نسخه شفابخش توکل به پرودگار و 

دعا و نیایش را رقم زد. 
اغلب مردم برای رهایی از استرس دعا میکنند

براساس یافته های موج دوم نظرسنجی پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات 
با عنوان »بررسی دیدگاه مردم درخصوص کرونا«  60.1 درصد افراد پاسخگو 
برای معالجه ویروس کرونا به دعا و نیایش باور دارند. این نظرسنجی با استفاده 
از پرسشنامه و به صورت تلفنی از 30 اردیبهشت تا 10 خردادماه گردآوری شده 
است. جامعه آماری این نظرسنجی را شهروندان 1۸ سال و بالاتر ساکن در شهر 
و روستاهای کشور تشکیل  و ۲ هزار و 11۲ نفر به روش تصادفی انتخاب شده و 

مورد پرسش قرار گرفت.
»زهرا ابراهیمی« از کارشناسان مرکز ملی پاسخگویی به سؤالات دینی می گوید 
که راضی بودن به تقدیر خداوند منافاتی با دعا و نیایش برای رفع گرفتاری ها و 
مشکلات ندارد. هر آنچه در عالم رخ می دهد، منتسب به خداوند است و انسان 
می بایست بدان راضی باشد اما این انسان است که باید با تلاش خود سعی در 
رفع بیماری ها کند با ابزارهایی مثل وسایل بهداشتی ، در خانه ماندن و ابزارهای 
اینها این بیماری ها  البته در دیدگاه الاهی همه  معنوی چون دعا و نیایش. 
می تواند یک آزمون الهی باشد که انسان می بایست با آن دست و پنجه نرم کند 
هر چند گاهی هم ممکن است نتیجه دلخواه داده نشود اما بهرحال وظیفه ما به 

عنوان بنده این است که بدان عمل کنیم و نتیجه با خداوند است.
وقتی به یک پناهگاه بزرگ تکیه می کنیم

برای بالا بردن شادابی و روحیه در این ایام کرونایی با دعا و نیایش می توان 
روحیه را تقویت کرد. راز و نیاز با خدا انسان را امیدوار و پرتوان می کند چرا که 
و  نگرانی ها  بدین وسیله احساس  و  داریم  پناهگاه مطمئنی  حس می کنیم 
دلتنگی هایمان کم می شود. زمانی که بیماری های روانی و جسمی ما را درگیر 
می کنند ایمان به خداوند می کند یک نوع پیشگیری یا یک نوع معالج بیماری ها 

محسوب شود. 
ایام خیلی می تواند ما را دچار بیماری های  این  اضطراب و تنش روانی در 
جسمی یا حاد شدن شرایط روانی کند که بشر امروز را درگیر خود کرده است. 
بسیاری از تکنیک های روانشناسان و روانکاوان این دوران برای کاهش بار فکری 
انسان ها استراحت دادن به فکر با نیایش خداوند است. بهتر است مکان هایی 
برای نیایش انتخاب کنیم که آرام و مطبوع باشند و امکان تمرکز و رفع نگرانی را 

برای ما فراهم کنند.
نیایش خداوند اگر با قوت قلبی و و از ته دل باشد و تمرکز به همراه داشته باشد، 
صفای دلمان را زیاد می کند ، حضور قلبمان را افزایش می دهد و تمام قوای 

ذهنی و جسمی مان را تقویت می کند.
از دیگر آثار نیایش دستیابی به لذت معنوی است انسان با دعا و درخواست از 
خداوندی که همه بود و نبود و هست و نیست به دست اوست به لذت روحی و 
جانی می رسد . پرستاران و پزشکان در این ایام با خدمت و کمک به همنوعان 
احساس لذت معنوی را می چشند، ما نیز می تواینم با دعا و نیایش این لذت 

معنوی را برای خود ایجاد کنیم.
امام سجّاد)ع( می فرماید: »خدایا! دل های ما را به یاد خود و زبان هایمان را به 

سپاس خود و اندام هایمان را به طاعت خود مشغول گردان.«
در این ایام می توانیم با قرار دادن زمان هایی برای نیایش مثل همان ساعت های 
اذان خانواده خود را نیز با خود همراه کنیم، به فرزندانمان آموزش دهیم که 
خداوند قادر مطلق می تواند همه بدی ها را از بین ببرد و بیاییم با هم دعا کنیم 

تا این شر و گرفتاری از سر مملکت و جامعه بشری از بین برود ، خود این دعا 
می تواند یک نوع تخلیه روانی برای همه ما باشد و از سویی بچه ها را نیز به پروردگار 

و دعا و نیایش آشنا کند.
دیگر پیامد دعا و نیایش در این ایام علاوه بر عرضه خود واقعی به خداوند و 
دستیابی به آرامش ذاتی می تواند خروج از غفلت برای ما باشد چرا که طبیعت 
دعا غفلت زا است ما همه با درگیری های روزانه کار و زندگی ، در منزل هم با درگیر 
شدن به تماشای اخبار و رویدادهای روزانه و کارهای دیگر از خود و خداوند غافل 
می شویم بهتر است با دعا و نیایش دو مرتبه این فرصت برای خود ایجاد کنیم تا 

توجهی نیز به مرگ و روز قیامت داشته باشیم. 
هر یک از ما ممکن است در این ایام کرونایی عزیزی را از دست داده باشیم 
روانشناسان در این زمان ها برای سوگواری راه های مختلفی را به ما پیشنهاد 
می کنند تا بتوانیم مرگ عزیزانمان را راحتتر قبول کنیم اما مهمترین پذیرش 
گفت وگو با خدا و به یاد آوردن روز قیامت و مرگ همه است اینکه از خدا آمده ایم 
و به خداوند برمیگردیم ، زمانی که این را قبول و پذیرش داشته باشیم ، بهتر 

می توانیم از بیماری یا مرگ عزیزانمان کنار بیاییم.
چند توصیه دینی برای رسیدن به آرامش

از مهمترین مهم ترین توصیه های آرام بخش در این ایام می توان به این موارد 
اشاره کرد: 

1/ماشاءَ الله لا حَولَ وَ لا قوّهَ اِلّا باللهِ العَلِیَّ العظیم. در روایات و سیره ائمه 
و بزرگان دینی ما آماده است که با نیت قلبی و صادق این ذکر را بگویید. برای 

بدست آوردن حوصله و سعه صدر نیز سوره مبارکه عنکبوت را بخوانید.
۲/ میرزا احمد آشتیانی در کتاب هدیه احمدی آورده که علامه طباطبایی 
صاحب تفسیر المیزان فرموده اند: برای رسیدن به آرامش در حالت نشسته 
و ایستاده دست خود را روی سینه بگذارید و چندین مرتبه آیه ۲۸ سوره رعد را 
بخوانید: »الذّینَ امَنوا و تَطمَئِنُّ قُلوبُهُم بذِکرِ اللهِ اَلا بذِکرِالله تَطمَئِنُ القلوب " 

آرامش بخش ترین دعا برای آنان که به خدا ایمان دارند.«
نکته دیگر این است که بدانیم خود شکرگذاری از مهمترنی مایه های آرامش 
روان انسان محسوب می شود همین که از خداوند هر روز صبح بابت تن سالممان 
تشکر کنیم، باعث دریافت پالس های مثبت روانی برایمان می شود و به تبع این 
پالس مثبت باعث آرامش جسممان نیز می شود. در نهایت از پروردگار عالم و اهل 
بیت )ع( یاری طلبیدن، باعث می شود که با نیروی مضاعف به زندگی بازگردیم. 
بدانیم که محبت خداوند به بندگانشان تمام نشدنی است و او از هیچ کس دریغ 
نمی وروزد و باران رحمت بر سر همه با هم می بارد. »اَلا بذِکرِالله تَطمَئِنُ القلوب« 

گواه روشن او حس و مایه آرامش بخش بندگان است.
3/ادعیه مفاتیح الجنان چون دعای کمیل، دعای ندبه، مناجات های مختلف، 
زیارت عاشورا، جامعه کبیره و ... می توانند خیلی از نگرانی های ما را کاهش 
دهند. همچنین مداومت بر استغفار و ذکر استغفر الله ربی و اتوب الیه و ذکر لا 

حول و لا قوه الا با الله العلی العظیم نیز بر رفع پریشانی موثر است.
4/ حلبی نقل می کند که فردی نزد امام جعفر)ع( رفت و گفت: زمان تنهایی 
وحشت زده می شوم و غم و اندوه مرا فرا می گیرد ولی در بین مردم چنین حسی 
ندارم، امام فرمود: در ابتدا دستت بر روی قلبت بگذار و بگو: بسم الله . بعد 
هِ  عُوذُ بِقُدْرَةِ اللَّ

َ
هِ وَ أ ةِ اللَّ عُوذُ بِعِزَّ

َ
دستت را بر روی قلبت کشیده و 7 مرتبه بگو: أ

عُوذُ 
َ
هِ وَ أ عُوذُ بِجَمْعِ اللَّ

َ
هِ وَ أ عُوذُ بِعَظَمَةِ اللَّ

َ
هِ وَ أ عُوذُ بِجَلَالِ اللَّ

َ
هِ وَ أ عُوذُ بِرَحْمَةِ اللَّ

َ
وَ أ

خَافُ عَلَی نَفْسِی. آن 
َ
حْذَرُ وَ مِنْ شَرِّ مَا أ

َ
هِ مِنْ شَرِّ مَا أ سْمَاءِ اللَّ

َ
عُوذُ بِأ

َ
هِ وَ أ بِرَسُولِ اللَّ

شخص آن چنین کرد و بعد گفت به لطف خدای متعال ترس و وحشت از من 
زدوده شد و به آرامش رسیدم. )بحار الانوار ج 9۵ ص 13۸(

 ۵/ در نهایت از امام صادق)ع( نیز روایت داریم که برای از بین بردن ترس به ذکر 
»حسبنا الله و نعم الوکیل« از سور آل عمران، اندوه به »لا اله انت سبحانک انی 
کنت من الظالمین« از سوره انبیا و حیله و مکر به »افوض امری الی الله ، ان الله 

بصیر بالعباد« از سوره غافر پناه ببرید.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم  مطرح کرد

پیگیری نصب تصاویر شهدای قم
 در ورودی های شهر

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم گفت: نصب تابلوهای فرهنگی و تصاویر 
شهدا در ورودی های شهر قم پیگیری شده تا ورودی های قم جلوه و منظر مطلوبی 

پیدا کند.
حسن مالکی نژاد با اشاره به اقداماتی که در کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم 
پیگیری و انجام شده است اظهار کرد: یکی از برنامه ها تکمیل پروژه های نیمه 
تمام عمرانی فرهنگی ورزشی بوده که پیگیری جدی برای این امر صورت گرفته و 

امیدواریم در مدت باقیمانده از شورای پنجم این پروژه ها در اختیار مردم قرار گیرد.
وی پیگیری روند انجام اطلس فرهنگی قم، اتمام سالن های ورزشی، تصویب 
آنها  اطراف  در  مسجد  که  بوستان هایی  در  خیرین  توسط  مسجد  ساخت  طرح 
نیست، ساماندهی زمینهای ورزشی روباز در بوستانها، واریزی کمک های تصویب 
شده در کمیته کمک به مساجد و مراکز فرهنگی و تکمیل گنج خانه شهیدان زین 
الدین را از دیگر اقدامات این کمیسیون عنوان و تصریح کرد: آماده سازی منزل 
شهید محمدرضا شفیعی برای بازدید عموم وروایتگری و برنامه های فرهنگی فعالان 
فرهنگی نیز مورد پیگیری کمیسیون بوده که دو ماه پیش منزل این شهید خریداری 

ودر اختیار سازمان فرهنگی قرار گرفته است.
رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم اجرای برنامه های تبلیغی با محتوای 
فرهنگ مقاومت و ایثار و شهادت در قالب طراحی سازه های مختلف در بلوار سردار 
سلیمانی را مورد توجه قرار داد و گفت: تکمیل کفسازی باقیمانده از طرح دیوار کشی 

کوه خضر با همکاری اداره اوقاف هم با همکاری شهرداری در حال انجام است.
وی پیگیری اجرای برنامه های کنگره ملی شهدای استان قم که به شورا و شهرداری 
و سازمانهای تابعه محول شده را مورد تاکید قرار داد و افزود: نصب تابلوهای فرهنگی 
و تصاویر شهدا در ورودی های شهر قم پیگیری شده تا ورودی های قم جلوه و منظر 

مطلوبی پیدا کند.
امام خمینی  تاریخی حضرت  بیت  دائمی  نمایشگاه  تکمیل  ادامه  مالکی نژاد 
باهمکاری مسؤولان بیت، تحویل وسایل ورزشی به مساجد به ترتیب اولویت، پیگیری 
نامگذاری کوچه ها میدان ها و خیابان های جدید به نام اهل بیت شهدا و نام های 
مقدس و ارزشی وفرهنگی در کمیته نامگذاری شهرداری، ایجاد زمینه مناسب برای 
فعالیت فعالان فرهنگی در بوستان ها با همکاری حوزه و بسیج را مورد تاکید قرار داد 
و گفت: با توجه به شرایط شیوع کرونا و تعطیلی سالن ها بخشودگی ها و تخفیفاتی 
در کمیسیون فرهنگی و شورای شهر نظر گرفته شد تا از پیمانکاران خسارت دیده 

حمایت شده باشد.
 

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق قم:

تمام خدمات برق در قم غیرحضوری 
ارائه می شود

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: تمام خدمات شرکت برق این 
استان به صورت غیرحضوری و از طریق نرم افزار »برق من« ارائه می شود. 

سهیل کیانی پور با اشاره به وضعیت شیوع بیماری کرونا و لزوم برنامه ریزی به منظور 
ارایه خدمات غیرحضوری به شهروندان، حذف مراجعات حضوری مشترکان برای 

دریافت خدمات را از برنامه های مهم شرکت توزیع نیروی برق استان برشمرد.
وی اضافه کرد: بر همین اساس تمام خدمات شرکت توزیع برق استان قم از طریق 

نرم افزار موبایلی خدمات غیرحضوری برق ایران با عنوان »برق من« قابل ارائه است.
وی با بیان این که سامانه تلفنی خدمات مشترکان به شماره 1۵۲1 نیز آماده ارائه 
خدمات غیرفوریتی مردم است، خاطرنشان کرد: تمام این زیرساخت ها به منظور 
حفظ سلامتی همشهریان آماده شده و دیگر برای دریافت خدمات نیاز به مراجعه 

حضوری نیست.
کیانی پور تاکید کرد: شهروندان می توانند بدون خروج از منزل، هم از طریق 
نرم افزار برق من و هم از طریق سامانه تلفنی 1۵۲1 تمام درخواست های خود را از 

شرکت توزیع برق استان به ثبت برسانند و پیگیری کنند.
وی افزود: بر اساس ارزیابی اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استانداری قم، 
شرکت توزیع برق استان توانست با بیشترین تعداد خدمات الکترونیکی در صدر 

دستگاه های اجرایی استان قرار بگیرد.
وی با بیان این که امکان مشاهده وضعیت مصرف نیز از طریق نرم افزار برق من 
امکان پذیر است، گفت: مشترکین برق با آگاهی از وضعیت مصرف خود می توانند 
نسبت به کاهش مصارف غیرضروری اقدام کرده و ضمن قرارگیری در گروه مشترکین 
خوش مصرف و کم مصرف، از مزایای تخفیف صد در صدی برق امید بهره مند شوند.
از ابتدای آبان ماه برق حدود ۲0 درصد از مشترکان قمی که کم مصرف هستند 
در قالب طرح »برق امید«، رایگان  شد؛ هدف اصلی اجرای این طرح جلوگیری از 
انتشار گاز دی اکسید کربن، عرضه برق بیشتر در بخش های صنعت و تولید، کاهش 

10 درصدی مصرف برق بخش خانگی و توسعه صادرات است.
میزان الگوی مصرفی برق مشترکان قمی در ماه های گرم ۲00 کیلووات ساعت و در 
ماه های غیر گرم ۸0 کیلووات ساعت است که در حال حاضر حدود 1۵ تا ۲0 درصد 

مشترکان خانگی استان قم جزو مشترکین کم مصرف محسوب می شوند.
 

به همت خیرین ؛

گنبد فیروزه ای مسجد جمکران
 مرمت می شود

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران از ترمیم و مرمت گنبد فیروزه ای این 
مکان مقدس به همت خیرین خبر داد.

ابراهیم صدوقی با اشاره به اینکه بیش از 30 سال از عمر کاشیکاری های گنبد 
مسجد مقدس جمکران گذشته است، اظهار کرد: با توجه به اینکه مسجد مقدس 
جمکران در شرایط جغرافیایی واقع شده که در مسیر تندبادها قرار دارد نیاز است که 
بناهای بیرونی مسجد که در معرض تندبادها و آب و هوای بیابانی قرار دارند ترمیم و 
مرمت شوند. وی ادامه داد: طراحی و اجرای گنبد مسجد مقدس جمکران با ارتفاع 
حدود 30 متر و بالغ بر ۵00 مترمربع فضای کاشیکاری توسط استاد حاج هادی 
کوه خضری بیش از 30 سال قبل انجام شده و ترمیم آن نیز در حال حاضر توسط 
ایشان در حال انجام است. معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران افزود: با 
توجه به هزینه بالای فعالیت های عمرانی و نگه داری ابنیه، هزینه این کار توسط 
بانیان خاص تامین شده است. وی در پایان با اشاره به اهمیت استفاده از ظرفیت 
خیرین و بانیان جهت احداث بناهای جدید و ترمیم و بازسازی بناهای قدیمی این 
مکان مقدس از همه عاشقان و ارادتمندان حضرت ولی عصر)عجل الله تعالی فرجه( 
دعوت کرد با هر توان مالی جزء بانیان ساخت مسجد باشند. گفتنی است شماره 
حساب 1۵۵۵۵313۵۵ با شماره کارت 610433777004۸94۸ به نام مسجد 

مقدس جمکران برای واریز نذورات نقدی در نظر گرفته شده است.
 

معاون سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

۴۳ هزار بازرسی از واحدهای اقتصادی 
انجام شد

معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم، گفت:  از 
ابتدای سالجاری تا پایان مهرماه 4۲هزار و ۸30 مورد بازرسی از واحدهای اقتصادی 

فعال استان صورت گرفت. 
احمد رضا سمیعی نسب بیان کرد: بازرسی از بنگاه های اقتصادی فعال در قم 
افزایش یافته که در همین رابطه طی 4۲هزار و ۸30 مورد بازرسی صورت گرفته، 
سه هزار و 6۸6 مورد پرونده تخلف تشکیل شده است. وی با اشاره به این که بازرسان 
سازمان صنعت ، معدن و تجارت  قم در برخورد با تخلف های صورت گرفته اقدام 
قانونی لازم را اعمال می کنند، افزود: ارزش پرونده های تخلف تشکیل شده بیش از 
۲هزار و ۲3۵ میلیارد ریال است. وی ادامه داد:  پرونده های تخلف تشکیل شده برای 
رسیدگی و صدور حکم به اداره کل تعزیرات حکومتی استان معرفی می شود که این 

روند در ماه های اخیر سرعت گرفته است.

معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی قم :

میانگین سنی ابتلا به کرونا در قم
 ۵2 سال است

معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی قم در گزارشی میانگین سنی ابتلا 
به کووید19 را در استان، ۵۲ سال و بروز آن را در بین مردان بیشتر از زنان اعلام کرد.

احسان شریفی پور با اشاره به گزارش اخیر کمیته اپیدمولوژی دانشگاه علوم 
پزشکی قم درباره روند کلّی کووید19 در استان از ابتدای شیوع تا امروز اظهار کرد: 
روند اشغال تخت بیمارستانی در قم برای موارد مشکوک و قطعی کرونا در اسفند 
ماه سال قبل و مهر ماه سال جاری حداکثری و البته در خرداد ماه 1399 حداقلی 

بوده است.
استادیار بیماری های مغز و اعصاب ادامه داد: البته این روند از خرداد ماه امسال 
تا نیمه مهر ماه افزایشی و خوشبختانه از نیمه مهر تا امروز روندی کاهش را نشان 

می دهد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: این گزارش نشان می دهد 
روند سرایت کرونا در پیک دوم یعنی مهر ماه 1399 در قم، چهار برابر پیک اول یعنی 

اسفند ماه 139۸ بوده است.
وی ادامه داد: نکته دیگر در این گزارش درباره روند فاصله بین بیماران بدحال و 
مرگ و میر کرونایی در استان است که خوشبختانه این روند کاهشی و بیانگر آن است 
که هم این بیماری بهتر شناخته شده و هم این که کیفیت پرستاری کادر درمان از 

بیماران ارتقا یافته است.
شریفی پور افزود: آمار دیگر کمیته اپیدمولوژی استان درباره مدیریت تحت های 
بیمارستانی در قم است، آن جا که حدود 90 درصد بستری شدگان کرونا حداکثر تا 
7 روز در بیمارستان بستری بوده و ادامه روند درمانی خود را در قرنطینه خانگی پشت 

سر گذاشته اند تا امکان پذیرش بیماران جدید تسهیل شود.
معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین آمار داد: 9۸ درصد 

مبتلایان و بیماران کرونا در قم بومی و تنها دو درصد غیربومی هستند.
وی اضافه کرد: میانگین سنّی کرونایی ها در قم ۵۲ سال است، در عین حال که 
۵۸ درصد بیماران از مردان و 4۲ درصد از زنان بوده اند که دلیل ابتلای بیشتر مردان، 
تماس بیشتر آنان با جامعه و ایجاد نوعی خودایمنی در زنان از طریق ترشح هورمون 

استروژن است.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی قم خاطر نشان کرد: بررسی ها نشان می 
دهد میزان بروز این بیماری در قم نسبت به میانگین کشوری بیشتر بوده، اما در عین 

حال میزان فوتی کرونایی در استان از نصف میانگین کشوری هم پایین تر است.
شریفی پور در ادامه گفت: بررسی ها و مطالعات جهانی نشان می دهد ویروس 
کرونا در اصل یک »ویروس تماس« است، به بیان دیگر این ویروس بیش از آن که از 
طریق سطوح به انسان سرایت کند، از عدم رعایت فاصله گذاری فیزیکی بین انسان 
ها منتقل می شود و به همین دلیل است که توصیه شده تا فاصله ها رعایت شود و 

تجمع ها به حداقل برسد.
وی در پایان تأکید کرد: فصل سرما آغاز شده و از این رو، لزوم توجه به وجود تهویه 
مکنده در بخش های مختلف، امری است که باید بیش از گذشته مورد توجه و دقت 

نظر قرار گیرد.
 

رئیس دانشگاه قم مطرح کرد

ارتقاء ۱۶ پله ای رتبه دانشگاه قم در بین 
دانشگاه های دولتی کشور

رئیس دانشگاه قم گفت: دانشگاه قم با رشد 16 پله ای در طول دو سال گذشته، 
توانسته رتبه 34 را بین دانشگاه های دولتی کشور کسب کند.

حجت الاسلام عسگر دیرباز اظهارداشت : دانشگاه قم با رشد 16 پله ای در طول دو 
سال گذشته، توانسته رتبه 34 را بین دانشگاه های دولتی کشور کسب کند.

وی افزود: برای رتبه بندی دانشگاه ها معیارهای فراوانی وجود دارد که برخی از این 
معیارها جهانی هستند و تمام دانشگاه ها بر اساس آن سنجیده می شوند.

رئیس دانشگاه قم اضافه کرد: طی سال های اخیر فعالیت های دانشگاه قم در 
حوزه پژوهشی و فناوری رونق بیشتری یافته است که این یکی از عوامل پیشرفت رتبه 

دانشگاه قم در سطح دانشگاه های کشور بوده است.
حجت الاسلام دیرباز با بیان اینکه خدمت دانشگاهیان به عرصه پزشکی، صنعت و 
... بر کسی پوشیده نیست عنوان کرد: دانشگاه ها تلاش می کنند در کمک رسانی 
به بخش های مختلف کشور بهتر بدرخشند و برای حل مشکلات کشور  نقش آفرینی 

مؤثرتری داشته باشند.
دانشجویان  کرد:  اذعان  ایران  به  برخی قطعات  واردات  تحریم  به  اشاره  با  وی 
دانشگاه قم در راستای مهندسی معکوس اینگونه قطعات که با تحریم واردات رو به رو 
هستند برای تولید داخلی آن ها تلاش می کنند تا ضریب خودکفایی کشور را بالاتر 
ببرند. رئیس دانشگاه قم انگیزه سرشار اساتید و دانشجویان دانشگاه قم را از دیگر 
عوامل رشد رتبه دانشگاه قم دانست و گفت: این انگیزه جمعی موجب شده است 
تا پروژه هایی را از بخش های مختلف صنعت بگیرند و بر روی آن کار کنند و با شتاب 

خوب پیش  ببرند.
دیگر  و  آموزشی  و  پژوهشی  معاونت  کمک  کرد:  بیان  دیرباز  حجت الاسلام 
بخش های دانشگاه با اتحاد و هماهنگی مطلوبی که بین آن ها وجود دارد یکی دیگر 

از عوامل رشد رتبه دانشگاه قم در سطح کشور است.
وی انتظار خود از دانشگاه قم را بالاتر از رتبه ای که اکنون این دانشگاه به خود 
اختصاص داده است دانست و گفت: باید تلاش  مجموعه دانشگاه قم بیشتر شود 
تا این دانشگاه به جایگاه واقعی خود یعنی قرار گرفتن در بین 10 رتبه نخست دست 
یابد. رئیس دانشگاه قم ادامه داد: مقام معظم رهبری در سخنان خود همواره بر این 
مسئله تأکید دارند که »نباید از پیشرفت علم جهانی عقب ماند و باید در عرصه جهانی 
فهم خوبی در زمینه علم و فناوری داشت«، بر این اساس باید توجه کرد که صرف 
مقاله نوشتن و در ژورنال های خارجی چاپ کردن و تعداد مقالات را زیاد کردن به 
تنهایی ارزش برای ارتقاء علمی دانشگاه ها نیست و باید نگاهی به مشکلات داخلی 

خود داشت و برای رفع مشکلات مردم تلاش کرد.
حجت الاسلام دیرباز مطرح کرد: شاید یک استاد دانشگاه اهل مقاله نوشتن نباشد 
ولی در انجام پروژه های عملی و کارهای تجربی بتواند به کمک دانشجویان مشکلی 

از مشکلات جامعه را حل کند، چنین حرکت هایی را نیز باید قدر دانست.
وی اضافه کرد: معاونت پژوهشی وزارت علوم در حال انجام اقداماتی در خصوص 
اصلاح آیین نامه ارتقاء اساتید و آیین نامه های مربوط به فعالیت های پژوهشی و 
فناوری دانشجویان است تا در کنار انگیزه های معنوی که اغلب اساتید و دانشجویان 

دارند انگیزه های مادی آنان نیز تقویت شود.

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر قم :

سهم 2۵ درصد تجاری شهرداری از 
پردیسان تعیین تکلیف شود

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر قم گفت: پردیسان با وجود 
اینکه سایت بزرگی با ظرفیت 300 هزار نفر جمعیت است کاربری های تجاری 
آن تعیین تکلیف نشده و توافقی بوده که ۲۵ درصد کاربری تجاری این سایت به 

شهرداری واگذار شود که به شکل مناسب انجام نشده است.
محسن محرری با اشاره وضعیت خدمات رسانی شهرداری در منطقه پردیسان 
خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات مردم پردیسان این است که چون وضعیت تجاری 
ها تعیین تکلیف نشده شهرداری مجوز تجاری موقت می دهد و مردم بلاتکلیف 
هستند. وی به موضوع پروژه های 4۸ هکتاری و 3۲ هکتاری پردیسان اشاره کرد و 
افزود: سال ها این مساله پیگیری شده و توافقاتی انجام شده که با تغییر مدیرعامل 
سازمان بازآفرینی وزارت مسکن با اینکه اقداماتی هم از سوی شهرداری انجام شده 

بود توافقات منحرف شد. 
محرری با اشاره به سهم  ۲۵ درصدی تجاری پردیسان گفت: پردیسان با وجود 
اینکه سایت بزرگی با ظرفیت 300 هزار نفر جمعیت است کاربری های تجاری 
آن تعیین تکلیف نشده و توافقی بوده که ۲۵ درصد کاربری تجاری این سایت به 

شهرداری واگذار شود که به شکل مناسب انجام نشده است.

اجتماعی

یک منتقد سینما و تلویزیون معتقد است طنزهای 
است  چندمی  دست  یک«  و  بیست  »صفر  سریال 
را  مخاطب  سریال  تا  شده  منجر  خلاقیت  عدم  و 

نخنداند.
حسین سلطان محمدی نویسنده و منتقد سینما 
و تلویزیون در گفت و گویی درباره سریال طنز »صفر 
بیست و یک« گفت: در این سریال شاهد حضور چهره 
های نام آشنا در عرصه طنز و کمدی هستیم اما آنچه 
بتواند نظر مخاطب را جلب کند و طنزهایی که ممکن 
است برای مخاطب ایجاد خنده کند همگی در دنیای 
فضای مجازی و در برخی از سریال های شبکه نمایش 

خانگی از آن ها استفاده شده است.
وی ادامه داد: به طور مثال شوخی با رئیس جمهور 
که در فضای مجازی به وفور دیده می شود یا تکه های 
در سریال »صفر  برده شده  کار  به  دیگر. طنز  طنز 
بیست و یک« طنز ابداعی و پیش رو مثل کارهای 

دیگر افرادی که در این حوزه فعال بودند مثل آقای 
مدیری نیست. هنوز برخی از مواردی که در کشور 
رخ می دهد گفته می شود که در سریال »برره« پیش 
بینی شده بود. این بدین معناست که طنز آن سریال 
و سریال های دیگر از این دست بسیار پیشرو و مبدع 

بود به همین دلیل در میان مخاطبان جایگاه داشت.
سلطان محمدی تاکید کرد: طنزی که در سریال 
»صفر بیست و یک« با حضور چهره های شاخص این 
حوزه دیده می شود طنز تجربه شده برای مخاطب 
است و برای همین زیاد نمی تواند در نگاه مخاطب 

موفق باشد. ابتکاری در این سریال دیده نمی شود.
وی ادامه داد: به عنوان نمونه در همین انتخابات 
اخیر آمریکا بخش های از سریال »نون خ« را دیدیم 
که دست به دست در فضای مجازی می چرخید این 
نشان از مبدع بودن سازندگان این اثر دارد که قبل 
از وقوع انتخابات برخی از صحنه ها را به گونه ای 

تصویرسازی کردند که قابل استفاده در اتفاقات اخیر 
است. این نوع طنز پیشرو است اما طنز »صفر بیست 
و یک« خلاقیتی ندارد برای همین سر زبان ها نیافتد و 

نمی تواند توقع مخاطب را برآورده کند.
سلطان محمدی تاکید کرد: در این روزهای کرونایی 
که مردم بیشتر تشویق به خانه ماندن می شوند این 
سریال اگر با دقت بیشتری ساخته می شد و در نوع 
ساختار و محتوای آن دقت می شد می توانست سریال 
سرگرم کننده خوبی باشد و مخاطب را راضی نگه دارد 
اما وقتی تمام طنزهایش را مردم به نحوی دیگر و بدون 
محدودیت در فضای مجازی و شبکه نمایش خانگی 
تجربه کردند برای همین دیگر این طنز که در سریال به 
صورت پاستوریزه به آن ها ارائه می شود دست چندمی 
است و جذابیت لازم را برایشان ندارد زیرا ابتکار عملی 
در آن دیده نمی شود و تنها چهره های آشنای طنز را 

در سریال می بینند.

طنزهای سریال دست چندمی است

چرا »صفر بیست و یک« نمی خنداند؟

تأثیرات دعا و نیایش بر آرامش روان؛

چگونه دوران کرونایی را آرام تر بگذرانیم؟
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وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: حال شبکه اینترنت کشور به صورت 
عمومی خوب است، اما فیلترینگ تاثیر سویی بر کیفیت آن دارد.

»محمدجواد آذری جهرمی« گفت: شاخص های کیفی عمومی اینترنت کشور 
نشان می دهد شرایط شبکه در بسیاری از نقاط مطلوب و در چند استان، پایین تر 

از انتظار است.  
سایت های  پایین  تراکم  نقاط  برخی  در  مطلوبیت  عدم  این که  بیان  با  وی 
آنتن دهی است، افزود: شبکه مخابرات ایران ظرفیت انتقال مناسب را برای 
اپراتورها فراهم نمی کند تا آن ها بتوانند خدمات مناسبی به کاربران خود در نقاط 

مختلف کشور ارائه دهند.  
به  مربوط  مشکلات  که  زمانی  گفت:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
متوجه  می کنیم،  بررسی  را  آن  و  می شود  گزارش  ما  به  اینترنت  کیفیت 

می شویم مشکل اصلی فیلترینگ و اثر سویی است که این اتفاق بر تجربه 
کاربری می گذارد.

وی ادامه داد: روشن کردن فیلترشکن ها باعث می شود استفاده از سرویس های 
داخلی علاوه بر هزینه زیاد با کندی روبه رو شود. همین مسئله کیفیت اینترنت را 
خراب می کند. عمده شکایتی که از کندی ارتباط به ما ارسال می شود ناشی از 

تاثیر سو فیلترینگ بر کیفیت اینترنت است.  
آذری جهرمی افزود: در برخی از استان ها مانند مناطقی از کرمان و سیستان 
بلوچستان، به دلیل محدود بودن ظرفیت انتقال مخابرات، با کندی اینترنت 
روبه رو هستیم. این افت کیفیت در مناطقی از استان تهران هم گزارش می شود 
که دلیل آن بیشتر به عدم اجازه شهروندان و شهرداری برای احداث سایت توسط 

اپراتورها برمی گردد.

مناطقی از تهران به دلیل متراکم بودن نیاز به احداث سایت بیشتر دارند، اما 
عدم صدور مجوز برای احداث سایت، کیفیت اینترنت را با چالش روبه رو می کند. 

هنوز برای این مسئله راه حلی اندیشیده نشده است.
لازم به ذکراست ، کیفیت پایین اینترنت مسئله ای است که معمولًا در اعتراض 
به وزارت ارتباطات از زبان شهروندان می شنویم. بازیکن های بازی های رایانه ای، 
کسب وکارهای اینترنتی و حتی کاربرانی که روزانه دقایقی را در شبکه های مجازی 

می گذرانند، اغلب کیفیت اینترنت را مطلوب نمی دانند.
تازه ترین گزارشی که سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی منتشر کرد نیز 
نشان می دهد جهشی که در بالا بردن پوشش دهی اینترنت در کشور داشتیم 
از نظر کمی جهش بی نظیری بوده، اما از نظر کیفیت هنوز نتوانسته تجربه 

دل نشینی را نصیب کاربران کند.

وزیر ارتباطات:

فیلترینگ عامل اصلی افت کیفیت اینترنت است

پاسخ سخنگوی صنایع فرآورده های لبنی :

آیا شیر گران شده است؟
سخنگوی صنایع فرآورده های لبنی گفت: قیمت محصولات لبنی که مشمول 
قیمت گذاری دولتی هستند افزایش نیافته و اگر هم افزایش قیمتی رخ داده در 
آن دسته از محصولات لبنی بوده که قیمت آنها توسط کارخانه ها بر اساس سود و 

زیان و هزینه های تولید تعیین می شود.
محمدرضا بنی طبا در پاسخ به این سوال که آیا قیمت شیر در روزهای اخیر 
افزایش یافته است یا خیر؟ اظهار کرد: 10 محصول لبنی پرمصرف )شیر، ماست 
و پنیر معمولی( که ۸0 درصد تولیدات کارخانه ها را تشکیل می دهد توسط 
دولت قیمت گذاری می شوند و کارخانه های لبنیاتی اجازه ندارند در قیمت این 
محصولات دست ببرند و نهادهای نظارتی نیز ناظر بر عملکرد کارخانه ها هستند. 
اما قیمت گذاری محصولاتی که بر روی آنها فرآوری خاص تری انجام می شود 
مانند ماست های پرچرب یا با طعم های مختلف، بستنی، شیرهای بدون لاکتوز، 
حاوی ویتامین دی یا شیر های ESL )شیر فراپاستوریزه(   و پنیرهایی که فرآوری 
خاصی بر روی آنها انجام شده بر عهده کارخانه ها آن هم براساس سود و زیان و 

هزینه تمام شده تولید است.
وی ادامه داد: علی رغم اینکه شرکت ها در این 10 محصول لبنیاتی که مشمول 
قیمت گذاری دولتی هستند، زیان می بینند وتحت فشار  هستند چون قیمت 
های مصوب هزینه تمام شده تولید را پاس نمی کند، اما قیمت ها را تغییر نداده 
اند و فشاری که درحال حاضر گریبان گیر شرکت ها شده است ناشی از سیاست 

گذاری اشتباه در این بخش است.
سخنگوی صنایع فرآورده های لبنی اضافه کرد: در مصوبه ستاد تنظیم بازار در 
۲6 شهریورماه مشخصا اعلام شد که با توجه به افزایش قیمت شیرخام، افزایش 
قیمت لبنیات سریعا در دستور کار قرار گیرد، اما با گذشت بیش از دو ماه از این 
مصوبه هنوز هیچ خبری از اصلاح قیمت شیرخام و به تبع آن محصولات لبنی پر 
مصرف نیست. ستاد تنظیم بازار با وجود اینکه مستندات مربوط به افزایش هزینه 
تولید را در اختیار دارد و از شرایط سخت تولیدکنندگان آگاه است هنوز به تصمیم 

گیری نرسیده  که امیدواریم هرچه زودتر به جمع بندی و تصمیم برسند.
وی با بیان اینکه  افزایش قیمت شیر خام به بیش از 4000 تومان و همچنین 
افزایش هزینه های تولید در محصولات پتروشیمی، حمل و نقل و... واقعیت هایی 
است که ستاد تنظیم بازار، سازمان حمایت و وزارت جهاد از آن آگاهی دارند و از 

آنها درخواست کرد که هرچه سریعتر به این موضوع ورود کنند.

وزیر نیرو :

مصرف برق ۳۰ میلیون نفر رایگان می شود
وزیر نیرو گفت: حدود 30 میلیون نفر از هموطنان مشمول تخفیف صددرصدی 
با  که  برویم  به سمتی  امید است  امید خواهند شد،   برق  در چارچوب طرح 
همراهی مردم با کم شدن تعداد پرمصرف ها بیشترین نفع عاید وزارت نیرو شود و 

صرفه جویی در سرمایه گذاری برای احداث نیروگاه ها صورت گیرد.
به گزارش  ایسنا، رضا اردکانیان شنبه شب با حضور در برنامه زنده تلویزیونی با 
بیان اینکه ۸.4 میلیون مشترک ما کم مصرف هستند که  فقط 6 درصد انرژی 
را در مقابل 43 درصد مشترکان پرمصرف استفاده می کنند، چالش اصلی در 
بحث انرژی را اصلاح مصرف عنوان کرد و با تاکید بر رعایت الگوی مصرف گفت: 
در بخش خانگی حساسیت بالاتری بویژه در شرایط کرونایی و حتی تابستان و 

زمستان وجود دارد.
وی درباره برق امید گفت: اصلا به دنبال جریمه برای تامین منابع مالی نبودیم، 
هدف ما این است که تعداد پرمصرف ها کمتر و به مجموعه خوش مصرف ها اضافه 
شود. وزیر نیرو همچنین با اشاره به تجربه شرایط حدی در کشور در سه سال اخیر 
گفت: نوع مدیریت در چنین شرایطی با مدیریت منابع آب در شرایط معتدل و 
متوسط متفاوت است چرا که هم باید امکان ذخیره بارش و سیلاب ها را داشته 
باشیم تا از خطرات سیلاب مصون بمانیم، همچنین ظرفیت آب شیرین را برای 
شرایط خشک و کم آبی ذخیره کنیم و هم این که در ترسالی ها امکان گذر سیل 
را فراهم کنیم که خسارات کمتری ببینیم. وی در این رابطه تاکید کرد: لایروبی 
و مهندسی رودخانه ها بحث های مهمی است. طبق اعلام وزارت نیرو، اردکانیان 
گفت: دو سال گذشته به دلیل شرایط خوبی که داشتیم، ذخایر خوبی فراهم و 
حدود یک میلیارد متر مکعب بیلان منفی سفره های زیرزمینی جبران شد و 

تالاب های زیادی سیراب شدند که سال های بسیاری این تالاب ها خشک بودند.
وزیر نیرو گفت: امکانات آب شیرین در مخازن فراهم و خاک شویی های لازم در 

استان هایی مانند گلستان انجام شد که بازدهی کمتری در اثر سیلاب ها داشت.
وی افزود: امسال بنا به پیش بینی های سازمان هواشناسی، پاییز به پربارشی  
سال های گذشته نیست. تا روز جمعه، میزان بارش ما در سال آبی جاری حدود 
19 میلی متر بوده که در مقایسه با متوسط دراز مدت حدود 16 درصد و در مقایسه 

با پارسال هم حدود 17 درصد کمتر است.
اردکانیان گفت: ما مهیای این وضعیت هستیم، مردم هم مراعات بیشتری 

خواهند کرد، امیدواریم در سه ماهه دوم سال آبی جاری وضعیت بهتر شود.

عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی:

ماجرای انباشت سیب زمینی
 در مرز عراق چیست؟

کاشف عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی کشور گفت: چند روز گذشته شاهد 
انباشت صد ها تن سیب زمینی ایرانی در انبار های عراق بودیم که دلیل آن در 

گزارش بررسی شده است.
کاشف اظهار کرد: واردات سیب زمینی به عراق تا روز گذشته ممنوع بود و از امروز 
مجوز واردات به این کشور صادر شده است که دلیل انباشته شدن سیب زمینی ها 

در انبار های مرزی نیز همین موضوع است.
وی افزود: صادرکنندگان ایرانی نیز از زمان دقیق رفع ممنوعت واردات سیب 

زمینی به عراق با خبر نبودند و موجب این سردرگمی شد.
عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی کشور بیان کرد: با انجام این صادرات قیمت ها 
در عراق کنترل می شود از طرفی هم باید هماهنگی ها در داخل از سوی وزارت 

صمت دقیق صورت گیرد تا در بازار های داخلی موجب کمبود و گرانی نشویم.
کاشفی با درخواست از کشاورزان و صادرکنندگان ادامه داد: صادرات محصول و 
بستی بندی آن در فروش های بین المللی در شرایط فعلی که کرونا همه گیر شده، 
بسیار حائز اهمیت است که رعایت این موضوع از سوی کشاورزان و صادرکنندگان 
می تواند ارزش کالای صادارتی را بالا ببرد. وی تصریح کرد: کل صادرات سیب 
تا زمانی که این صادرات در بازار های داخلی  زمینی حجم مشخصی ندارد و 
اختلال ایجاد نکند، این روند ادامه خواهد داشت. عضو هیئت مدیره اتاق بازرگانی 
کشور با اشاره به امکانات مرزی ابراز کرد: صادرات محصولات کشاورزی به دلیل 
فساد پذیری آن ها بسیار حساس است، اما امکانات مرزی نظیر سردخانه ها، کافی 

نیست و موجب فاسد شدن محصولات می شود.

وزیر راه و شهرسازی:

 قیمت مصالح ساختمانی و سیمان باید 
کنترل شود

مصالح  جمله  از  کالاها  قیمت  صنعت  وزارت  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
ساختمانی را در بازار کنترل کند تا قیمت سیمان به تعادل بازگردد.

»محمد اسلامی« دیروز درحاشیه مراسم پویش زنان علیه سوانح رانندگی که در 
ساختمان دادمان وزارت راه و شهرسازی برگزار شد، در جمع خبرنگاران درباره 
افزایش قیمت سیمان، گفت: وزارت صمت تکلیف مشخصی را در جهت مدیریت 
و کنترل بازار دارد و در جهت کنترل همه کالاها و اقلام مورد نیاز جامعه باید تکلیف 

خود را انجام دهد.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: امیدوار هستیم در بخش مصالح ساختمانی با 
روش قیمت گذاری بتوانند سریع تر قیمت ها را مهار کنند تا تولید کننده را با رعایت 

انصاف به قیمت های مناسب سوق دهند.

روند کاهشی نرخ ارز در روزهای گذشته متاثر از اتفاقات بین المللی، انتظار 
کاهشی شدن قیمت ها در برخی بازارها را به وجود آورد، در عرصه لوازم خانگی 
اما کارشناسان معتقدند در صورت تثبیت نرخ ارز و با وقفه ای چندماهه، کاهش 

قیمت ها امکان پذیر خواهد بود.
کاهش قیمت دلار در بازار ارز که از اواسط آبان با اقدامات بانک مرکزی آغاز شده 

بود،  با مشخص شدن نتایج انتخابات آمریکا شتاب بیشتری به خود گرفت.
بر این اساس نرخ دلار از 30 هزار تومان در 14 آبان ماه به ۲۲ هزار و ۸90 هزار 
تومان در روز یکشنبه 1۸ آبان ماه رسید، هر چند که قیمت ارز در روزهای بعد 
بخشی از این کاهش را جبران کرد و اکنون در میانه کانال ۲0 هزار تومانی ایستاده 
است. بااین حال روند کاهشی قیمت دلار در بازار سبب شکل گیری انتظار کاهش 

قیمت انواع محصولات در بین مردم شد.
کارشناسان معتقدند برخلاف افزایش قیمت ها که ناشی از عوامل متعددی 
از جمله رشد نرخ ارز به سرعت اتفاق می افتد، اما کاهش قیمت ها در کشورمان 

همواره با یک چسبندگی همراه است.
»اکبر پازوکی«، دبیر انجمن صنفی توزیع کنندگان لوازم خانگی تهران در این 
زمینه به ایرنا گفت: 70 درصد مواد اولیه و تجهیزات مربوط به ساخت لوازم خانگی 
در کشور داخلی است، اگر قیمت این مواد کاهش یابد آنگاه نزولی شدن قیمت ها 

منطقی است.
وی بیان داشت: وقتی نرخ ارز روند کاهشی به خود می گیرد، تاثیر آن بیشتر در 

کالاهای قاچاق محسوس است، اما کاهش قیمت لوازم خانگی داخلی به همان 
سرعت اتفاق نمی افتد.

قیمت   کاهش  یا  افزایش  از  زیادی  بخش  ریشه  که  است  معتقد  پازوکی 
لوازم خانگی را باید در بورس جست وجو کرد، به طور مثال فولادسازان به هیچ 
عنوان به کف عرضه تعیین شده توسط ستاد تنظیم بازار برای ورق های فولادی 
پایبند نیستند، بلکه ورق های تولیدی خود را به صورت مچینگ )معاملاتی که 
تولیدکننده، کالاهای خود را براساس کشف نرخ بورس به خریداران در کارخانه 
تحویل می دهد( عرضه می کنند و همین موضوع سبب افزایش قیمت ورق شده 

است.
وی یادآور شد: این روزها اگرچه بازار مملو از تولیدات داخلی است و حتی 
کارخانجاتی داریم که 100 درصد به تولید خود اضافه کرده اند، اما به دلیل بالا 

بودن قیمت ها بازار عملًا در رکود است.
این مقام صنفی تاکید کرد: اگر روند کاهش نرخ ارز تداوم داشته باشد، انتظار 
کاهش قیمت ها در بازار لوازم خانگی منطقی است اما با یک وقفه این کاهش اتفاق 
خواهد افتاد و آنچه مسلم است، نظام عرضه و تقاضا تعیین کننده قیمت ها است.

نرخ ارز تثبیت شود
دبیر انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویری کشور نیز در این زمینه به ایرنا 
گفت: اگر نرخ ارز کاهش یافته و تثبیت شود، آنگاه تولیدکنندگان قادر به خرید 
مواد اولیه و برنامه ریزی برای تولید خواهند بود و می توانند متناسب با آن کاهش 

قیمت داشته باشند.
»محمدرضا شهیدی« افزود: درخواست تولیدکنندگان این است که دولت ارز را 

در یک نرخ مشخص تثبیت کرده و آنان را از سردرگمی خارج کند.
وی یادآور شد: در روزهای گذشته دلار از ۲۲ هزار تومان تا بیش از ۲۸ هزار تومان 
در نوسان بوده و برخی روزها طی چند ساعت ۲0 درصد کاهش یا افزایش ارزش 
آن را شاهد بودیم، در چنین شرایطی تولیدکنندگان و تجار قدرت برنامه ریزی 

ندارند.
شهیدی بیان داشت: کارخانجات علاقه مند به افزایش تولید هستند، تا در پی 
آن قیمت ها کاهش یابد، برای ما اولویت تولید بیشتر است تا از محل فروش بیشتر 

سود بالاتری کسب کنیم.
دبیر انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویری کشور خاطرنشان کرد: انتظار 
کاهشی شدن قیمت ها با افت نرخ ارز از سوی مردم، انتظار به جایی است، اما 

پیش از هر چیز باید نرخ ارز تثبیت شود.
به گفته وی، این روزها تولیدکنندگان داخلی به دلیل پایین آمدن قدرت خرید 

مردم، به دنبال تولید محصولات ارزان تر با قابلیت ها و آپشن های کمتر هستند.
رکود تورمی در بازار

»حمیدرضا غزنوی«، سخنگوی انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی نیز گفت: 
قیمت  لوازم خانگی تابعی از سه عامل قیمت مواد اولیه، قطعات و سطح دستمزدها 
است و هر چقدر این عوامل کاهش یابند، در یک ترکیب منطقی قیمت تولیدات 

لوازم خانگی نیز کاهش خواهد داشت.
وی افزود: هر کارخانه دست کم برای سه ماه تولید خود مواد اولیه و قطعات 
آماده دارد که آنها را با قیمت های مختلف و نرخ های گوناگون ارز تهیه کرده است، 
بنابراین اگر به دلیلی همچون کاهش نرخ ارز بخواهد به یک باره قیمت ها را کاهش 

دهد، تولید دچار مشکل شده و وارد رکود خواهد شد.
غزنوی در ادامه در خصوص شرایط بازار گفت: این روزها رکود تورمی بر بازار 
حاکم است، یعنی با وجود عرضه کافی محصولات، رکود در خرید و فروش ها وجود 

دارد و به دلیل قیمت های بالا، مردم توان خرید ندارند.
این مقام صنفی با بیان اینکه برخی شرکت ها تولید هر دو دسته لوازم خانگی 
لوکس و ارزان قیمت برای پاسخگویی به نیاز همه اقشار را در دستور کار دارند، از 

جابجایی تیراژ این شرکت ها به سمت تولیدات ارزان تر خبر داد.
به گزارش ایرنا، بررسی آمارهای رسمی منتشر شده توسط وزارت صنعت، معدن 
و تجارت حاکی از رشد تولید تلویزیون، ماشین لباس شویی و یخچال و فریزر در 6 

ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته دارد.
مطابق این آمارها، در 6 ماهه نخست امسال ۵90 هزار و ۵00 دستگاه انواع 
تلویزیون در کشور تولید شد. این آمار در مقایسه با 6 ماهه نخست 9۸ رشد ۸4 

درصدی نشان می دهد.
در مدت یاد شده، تولیدکنندگان داخلی 919 هزار و 600 دستگاه یخچال و 

فریزر تولید کردند که در هم سنجی با پارسال رشد 37.1 درصدی داشته است.
تولید ماشین لباس شویی نیز در نیمه نخست امسال رشد ۵4.۵ درصدی در 

مقایسه با مدت مشابه پارسال تجربه کرد و به 4۵4 هزار و 100 دستگاه رسید.

با وجود کاهش قیمت ارز در بازار؛

چرا لوازم خانگی ارزان نشد؟

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۴۱۰/۱
بدینوسیله به عبدالصمد اسماعیلی فرزند محمد به کد ملی 6۲199۵۸۲۲۵ بدهکار پرونده کلاسه 990۲۵97 که برابر 
گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ میگردد که برابر قرارداد شماره 9۵16۸3۸۸۵۸ بین شما و بانک ملت مبلغ 
76/396/71۵ ریال که روزانه از تاریخ 1399/7/0۲ مبلغ 37/000 ریال به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح 
می باشد لذا طبق ماده 1۸/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ 
اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 

اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 13۲۸۸(
------------------------------------------

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۴۱8/۱
بدینوسیله به ابوالفضل خودکارقمی فرزند جعفر بشناسنامه 03703047۲1 بدهکار پرونده کلاسه 990۲60۵ که برابر 
گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 94177۸633۵۸ بین شما و بانک ملت مبلغ 
۵7/34۲/1۸4 ریال که روزانه از تاریخ 1399/7/13 مبلغ 4۲/41۸ ریال به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که براثر عدم 

پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء 
مطرح می باشد لذا طبق ماده 1۸/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ میگردد از تاریخ انتشار این آگهی که 

تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود 
اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 13۲۸۸(

------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای یوسف قربانی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق تقاضای سند المثنی نموده و اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ 
پلاک ۲71/۵609/۵640 اصلی بخش پنج ثبت قم در صفحه 174 دفتر ۲41 ذیل 14۸۵۵9 بنام محمد علی غلامی ثبت و 
صادر شده است سپس طی سند شماره 1406۵-30/10/1393 دفتر 49 قم به یوسف قربانی انتقال قطعی شده و دارای دو 
فقره رهنی می باشد مفقود گردیده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 1۲0 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است 

پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 13۲91(

 معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: تمدید قراردادهای اجاره و کنترل نرخ های اجاره مسکن باعث شد تا در این مدت 64 
درصد اثاث کشی در تهران نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش یابد.

»شهرام آدم نژاد«با ارائه گزارشی از اقدامات کمیته پیشگیری از آلودگی ناوگان حمل و نقل و مراکز تجمع مسافران ستاد 
ملی مدیریت بیماری کرونا، گفت: کاهش خسارت های مردم در حوزه اختیارات وزارت راه و شهرسازی از ابتدای بحران 
کرونا مدنظر قرار داشت که در این بخش رقمی در حدود 3۸ میلیارد تومان برای هزینه استراد بلیت برای لغو سفرهای 
نوروزی به مردم پرداخت شد.  وی گفت: همچنین در حوزه کاهش نرخ های اجاره مسکن اقدامات بسیار خوبی انجام شد 
که تمدید قراردادهای اجاره از جمله این اقدامات است؛ به طوری که در این مدت 64 درصد اثاث کشی در تهران نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته کاهش یافت.  آدم نژاد اضافه کرد: این عدد در هیچ سالی پس از انقلاب سابقه ندارد و مفهوم آن 
این است که عمده قراردادهای اجاره تمدید شده است. او همچنین در خصوص تخصیص تسهیلات حمایتی به قشرهای 
آسیب دیده بخش حمل ونقل و مستاجران نیز عنوان کرد: در حدود سه هزار و ۵00 میلیارد تومان تسهیلات در بخش های 

هوایی و ریلی در نظر گرفتیم که 74 درصد آن پرداخت شده و ۲6 درصد نیز هنوز باقی است.
وی گفت: برای 11۵ هزار و ۲0۲ راننده بخش مسافر تسهیلات 60 میلیون ریالی در نظر گرفته شد که تاکنون 9۸ هزار 
نفر این تسهیلات را دریافت کرده اند. تسهیلات 1۲0 میلیون ریالی به ازای هر شاغل در دو هزار و ۸00 شرکت حمل و نقلی 
بخش دیگری از تسهیلاتی بود که پرداخت شد. معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: در بخش تسهیلات ودیعه مسکن نیز 
مبلغ ۵00 میلیون ریال برای مستاجران تهرانی، 3۵0 میلیون ریال برای مستاجران ساکن سایر کلانشهرها و 1۵0 میلیون 
ریال نیز برای مستاجران سایر مناطق کشور تسهیلات در نظر گرفته شده است. معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به 
تحت فشار بودن این وزارتخانه در روزهای اول بحران کرونا برای بازگرداندن ایرانی های خارج از کشور، بیان کرد: به این 
منظور ۲6 هزار و 190 مسافر را با استفاده از 404 هواپیما و از طریق پروازهای یک طرفه به کشور بازگرداندیم. وی گفت: 
6۵۸ پرواز یک طرفه باری برای انتقال 10 هزار و ۲90 تن کالای پزشکی و تجهیزات در این مدت انجام شده است که این 
آمار، برای مثال در کشور ترکیه کمتر از 400 پرواز بوده است. او در خصوص اقدامات انجام شده در مدیریت شبکه حمل و 
نقل داخلی مسافر و کالا نیز خاطرنشان کرد: ایجاد انگیزه و تاکید بر خودداری از سفرهای غیرضروری منجر به کاهش 44 
درصدی سفرها و ۵۵ درصدی مسافران جابه جا شده توسط ناوگان حمل و نقل عمومی در شقوق چهارگانه در هفت ماهه 
امسال نسبت به بازه مشابه در سال گذشته شده است. همچنین همکاری در اجرای طرح های محدودیت تردد بین استانی 
در مبادی ورودی و خروجی شهرها به کاهش ۲۵ درصدی ترددهای بین استانی در هفت ماهه امسال نسبت به بازه مشابه 

در سال گذشته انجامید.

با رد طرح تامین کالای اساسی از سوی شورای نگهبان، وعده پرداخت یارانه 1۲0 هزار تومانی عملی نخواهد شد.
تامین کالای اساسی طرحی بود که مجلس یک فوریت آن را مصوب کرد و دلیل آن را هم توزیع مناسب کالای اساسی 

از طریق کالابرگ یا کارت الکترونیک اعلام کرد.
از همان ابتدا دولت با این طرح به دلایلی از جمله بار مالی آن موافقتی نداشت، نوبخت-رئیس سازمان برنامه و بودجه 
- در این رابطه اعلام کرده بود سازوکار الکترونیکی کردن توزیع کالاهای اساسی در سطح گسترده در کشور وجود ندارد 
و قطعا با مشکلاتی مواجه خواهد شد. اما در هر صورت طرح در سازمان برنامه و بودجه مورد بررسی کارشناسی قرار 

گرفت.
به هر ترتیب در مدت اخیر طرح تامین کالاهای اساسی به تصویب نهایی مجلس رسید ولی خبری از کالابرگ و یا کارت 
الکترونیک نبود بلکه بازهم پرداخت نقدی باید انجام می شد، طبق مصوبه مجلس دولت ملزم به پرداخت یارانه تامین 
کالاهای اساسی شد؛ به گونه ای که مبلغ 1۲0 هزار تومان برای هر یک از افراد سه دهک اول و 60 هزار تومان برای سایر 

دهک ها به حساب یارانه نقدی این خانوارها باید در هر ماه واریز می شد.
اما در حالی طرح مجلس برای بررسی به شورای نگهبان رفت که در نهایت مورد تایید قرار نگرفت. آنچه که کدخدایی 
-سخنگوی شورای نگهبان- در رابطه با طرح تامین کالاهای اساسی اعلام کرده از این حکایت دارد که به دلیل بار مالی 

که برای دولت ایجاد خواهد شد  و دولت آن را تقبل نکرده است، اعضای شورای نگهبان با این طرح مخالفت کرده اند.
در طرح مصوب  مجلس، حدود 30 هزار میلیارد تومان در سال برای دولت بار مالی ایجاد می شود که محل تامین آن 
را به نوعی در جابه جایی ردیف های بودجه و همچنین فروش اموال پیش بینی کرده بود که ظاهرا شورای نگهبان آن را 

تایید نکرده است.
بر این اساس فعلا امکان اجرای طرح تامین کالای اساسی وجود ندارد مگر آنکه دولت و مجلس در رابطه با تامین مالی 

این طرح راهکاری پیش بینی کنند.
این در شرایطی است که دولت در حال حاضر در سال حدود 4۲ هزار میلیارد تومان بابت یارانه نقدی 4۵ هزار و ۵00 
تومانی، 30 هزار میلیارد تومان برای کمک معیشتی از محل افزایش قیمت بنزین می پردازد که حدود 70 هزار میلیارد 
تومان است؛ رقمی که به دلیل توزیع گسترده بین اقشار پردرآمد و کم درآمد بارها مورد انتقاد بوده و تغییری در این رویه 
ایجاد نشده است. با این حال مجلس که خود همواره از مخالفان توزیع یارانه نقدی به این نحو بوده و دولت را بارها مکلف 
به تغییر رویه در پرداخت نقدی کرده است اکنون بار دیگر توزیع نقدی با بارمالی 30 هزار میلیارد تومانی را مصوب و دولت 

را مکلف به اجرای آن کرده است.

معاون وزیر راه خبر داد:

کاهش ۶۴ درصدی اسباب کشی مستاجران 
با رد طرح تامین کالای اساسی از سوی شورای نگهبان ؛

یارانه پیشنهادی ۱2۰ هزار تومانی مجلس لغو شد
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پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: مشکلات این تیم مالی است و البته 
باید به مدیریت جدید باشگاه زمان بدهیم و همه کمک کنیم تا مشکلات حل 

شود.  همه باید حمایت کنند تا فینالیست آسیا آرامش داشته باشد.
تیم فوتبال پرسپولیس نتوانست در لیگ بیستم شروع خوبی داشته باشد. این 
تیم در نخستین دیدار خود برابر سایپا به تساوی بدون گل رسید اما پیشکسوت 

سرخپوشان معتقد است که هنوز بخت اول قهرمانی در لیگ برتر هستند.
»مهرداد میناوند« در مورد مسائل مختلف از جمله تقویت تیم، شانس موفقیت 
به  انصاری  بازگشت محمد  و لیگ قهرمانان آسیا،  برتر  سرخپوشان در لیگ 

تمرینات و ... صحبت هایی انجام داد که در زیر می خوانید:
پرسپولیس شروع خوبی در لیگ نداشت؟ نظر شما در مورد بازی با 

سایپا چه بود؟
از نظر من اتفاقا پرسپولیس عملکرد خیلی خوبی مقابل سایپا داشت. زمین 
برگزاری بازی کیفیت چندانی نداشت و نمی دانم که چرا زمین برگزاری بازی 
در سطح اول فوتبال ایران باید این چنین باشد؛  با این حال پرسپولیس عملکرد 
خیلی خوبی داشت و توانست بارها دروازه حریف را تهدید کند و موقعیت های 

تیم به گل تبدیل نشد.
با این شرایط باز هم می توان پرسپولیس را مدعی دانست؟

قطعا. پرسپولیس هنوز هم بهترین تیم ایران است و فاصله زیادی با سایر تیم ها 
دارد و شانس اول قهرمانی است.

به غیر از پرسپولیس چه تیم هایی را مدعی می دانید؟
تازه یک هفته از شروع لیگ گذشته و از هفته های ابتدایی نمی توان مسابقات 
را قضاوت کرد. به نظر من همه تیم ها الان مدعی هستند و تا مسابقات روی روال 

خودش قرار نگیرد نمی توان از تیمی به عنوان تیم مدعی یاد کرد.
نکته جالب لیگ بیستم برگزاری مسابقات در غیاب مربیان خارجی 

است؟ نظر شما در مورد این قانون چیست؟
به طور حتم این موضوع باعث پایین آمدن کیفیت مسابقات لیگ خواهد شد. 
این قانون من درآوردی برای کنترل قیمت ها بود اما در فوتبال ما مربیانی حضور 
دارند که بیش از خارجی ها پول می گیرند. چند سال پیش هم قانون مشابهی 

را مبنی بر استفاده نکردن از دروازه بان خارجی وضع کردند که موجب افزایش 
دستمزدها دروازه بانان شد.

به پرسپولیس باز گردیم. ظاهرا حواشی حوالی این تیم دوباره زیاد شده 
است؟

مشکلات پرسپولیس مالی است. البته باید به مدیریت جدید باشگاه زمان 
بدهیم و همه کمک کنیم تا مشکلات حل شود. نکته مثبت مدیریت کنونی 

باشگاه هم حضور ابراهیم شکوری است که از جنس خود پرسپولیس است اما 
به تنهایی حل کردن مشکلات سخت است. همه باید حمایت کنند تا فینالیست 
آسیا آرامش داشته باشد. این پرسپولیس تیمی است که 4 سال اخیر صدرنشین 
لیگ ایران بوده و باعث افتخار هوادارانش در ایران و آسیا بوده. این تیم لایق 

بهترین ها بوده و باید حمایت شود.
الان پرسپولیس به تقویت هم نیاز دارد؟

صد درصد تیم باید تقویت شود. فصل سختی را پیش رو داریم. هر تیمی که 
برای قهرمانی بسته می شود باید در هر پست ۲ بازیکن خوب داشته باشد که این 
موضوع باعث ایجاد رقابت و در نهایت پیشرفت تیم می شود. اما در پست مهاجم 

تیم به بازیکن نیاز دارد.
محمد انصاری هم به تیم بازگشت. نظرت در مورد این موضوع چیست؟
از بازگشت انصاری به پرسپولیس خوشحال شدم. او بازیکنی است که به غیر از 

دفاع چپ در دفاع وسط هم عملکرد خوبی داشته و به تیم می تواند کمک کند.
اما رفت و آمد او کمی با حاشیه همراه بود؟

این حاشیه برای تیم چندان خوب نیست. نه یحیی گل محمدی مربی  است که 
اهل حاشیه باشد و نه محمد انصاری. بهتر است به عقب باز نگردیم چرا که شاید 

همین موضوع ایجاد حاشیه کند.
خودت یک دفاع چپ بودی. نظرت در مورد سمت چپ پرسپولیس 

چیست؟
بازیکنان خوبی در این پست در پرسپولیس بازی می کنند و خیالمان با حضور 
بازیکن خوبی مانند سعید آقایی و اضافه شدن انصاری راحت است. امیدوارم 
انصاری هر چه زودتر مراحل درمانش را پشت سر بگذارد تا به تیم بازگردد. یکی از 
نقاط قوت تیم همین سمت چپ است. از طرفی بازیکنی مانند وحید امیری هم 

که چند بار در این پست به بازی گرفته شده توانسته نمایش خوبی داشته باشد.
به عنوان سوال پایانی نظرت در مورد فینال آسیا چیست؟

باید تدارک لازم برای پشتیبانی از تیم به خوبی دیده شود.  این پرسپولیس نیاز به 
حمایت دارد. از طرفی فینال در کشور قطر برگزار می شود که امیدوارم این موضوع 

هم به نفع ما باشد.

مهردادمیناوند:

 فینالیست لیگ قهرمانان آسیا به آرامش نیاز دارد
»امیر، پسر احمد« یا "احمد، پدر امیر"؟ 

درخشش پسر در روزهای سخت پدر

امیر عابدزاده وارد مرحله ای شده که می تواند جای عقاب آسیا را در دروازه تیم  ملی 
ایران تصاحب و یاد پدرش را برای هواداران قدیمی فوتبال ایران زنده کند.

به گزارش ایسنا، در تاریخ فوتبال ایران پدر و پسرهای زیادی حضور داشتند؛ علی 
و ایرج  دانایی فرد، همایون و علی بهزادی، عزت و علی جانملکی، سیاوش و سپهر 
حیدری، ناصر و آتیلا حجازی، ابراهیم و اردلان آشتیانی، علی و محمد پروین، ناصر 
و آرش نوآموز و ... . این اواخر نام امیر عابدزاده به عنوان پسر احمدرضا عابدزاده بر 

سر زبان ها افتاده است.
اما در این سال ها  امیر چند سالی است که جزو دروازه بان های تیم ملی است 
همیشه پشت سر بیرانوند قرار گرفته است. در واقع عابدزاده با درخشش در ماریتیمو 
هیچ گاه جایگزین بیرانوند نشده بود تا اینکه امسال بیرو به بلژیک رفت و فعلا از بد 
حادثه نیمکت نشین است. این بار نوبت به عابدزاده رسید که در چند فصل گذشته 
اول  انتخاب  به  تبدیل  برابر بوسنی  و در  بوده  پرتغال  بهترین دروازه بان های  جزو 

اسکوچیچ شد و اولین کلین شیت را هم رقم زد.
 درخشش پسر در روزهای سخت پدر

دیدن امیررضا در دروازه تیم ملی حس خوبی را به مخاطب فوتبال منتقل می کند. 
او یادآور سال ها درخشش احمدرضا در پیراهن تیم ملی و همچنین پرسپولیس و 

استقلال است؛ تنها یاغی تاریخ که میان هواداران هر دو تیم طرفدار دارد.
اگر آن مصدومیت کذایی از ناحیه زانو نبود، خاطرات بیشتری از عقاب آسیا برای 
فوتبالی ها ثبت می شد اما همین اتفاقات باعث شده اهالی فوتبال چشم به درخشش 
"عابدزاده کوچک" بدوزند. هر بازی خوب عابدزاده در پرتغال و حضور او در چارچوب 

دروازه تیم ملی، بیشتر از هر بازیکنی به مذاق مخاطب فوتبال ایران خوش می آید.
با عمل جراحی  بوسنی  مقابل  تیم ملی  امیر در دروازه  بر قضا، حضور  دست 
احمدرضا عابدزاده در بیمارستان همراه بود که همگی مربوط به دوران فوتبال او است 
که هر چند سال یک بار مجبور می شود استخوان های اضافه را از بدنش خارج کند تا 

دچار محدودیت حرکتی نشود.
 پدر یا فرزند؟

احمدرضا بعد از جراحی، شاهد حضور پسرش درون دروازه ایران و پیروزی تیم ملی 
با کلین شیت امیررضا بود و شاید به این فکر می کرد که آیا پسرش روزی از زیر عنوان 
"امیر، پسر احمد" خارج می شود؟ قطعا برای احمدرضا عابدزاده، عنوان  "احمد، 
پدر امیر" شیرین تر است که او را با افتخارآفرینی های پسرش بشناسند که این اوج 

علاقه مندی یک پدر به فرزندش است.
کما اینکه این  اتفاق برای حمید و ترانه علی دوستی رخ داده است؛ روزگاری همه 
ترانه را دختر حمید علی دوستی می دانستند ولی حالا باید گفت حمید، پدر ترانه 
علی دوستی و نه تنها حمید علی دوستی از این موضوع گلایه ای ندارد که به آن 

افتخار هم می کند.
 وقتی لبخند احمدرضا عابدزاده روی امیر اثر گذاشت

بعد از بازی امیر عابدزاده در مصاحبه به ارتباطش با احمدرضا عابدزاده اشاره کرد. 
او از اعتماد به نفس بالای احمدرضا گفت که اسطوره فوتبال ایران و ستاره نسل 9۸ 
فرانسه به شمار می رود و واکنش هایش در بازی با استرالیا و آن خنده های از روی 
آسودگی خاطر، تبدیل به قاب اصلی صعود ایران به جام جهانی شده است، سخن 
گفت. خنده ها و اعتماد به نفس بالای احمدرضا در بازی با استرالیا همان اتفاقی 
است که امیر از آن سخن گفت: »همیشه خیالش راحت است )باخنده(. اعتماد به 
نفس و لبخندهای احمدرضا عابدزاده روی من تاثیر گذاشته و سعی می کنم همین 
روند را بروم. کل تیم ملی ایران مقابل بوسنی تا اندازه ای خوب بود که خیال همه 
راحت باشد.« امیر عابدزاده با ۲7 سال سن و نشان دادن آمادگی بالای خود در 
فوتبال پرتغال، چشم به تصاحب دروازه تیم ملی در جام جهانی ۲0۲۲ قطر دارد تا 

بیش از این نامش را بر سر زبان ها بیندازد و چه بسا رویای پدر را محقق کند.

عرب براقی:

به خاطر فغانی من را خط زدند
امیر عرب براقی حذف نامش از داوران بین المللی ایران را به رابطه خویشاوندی 
را علیرضا فغانی مرتبط دانست.  امیر عرب براقی یکی از داورانی است که از لیست 
الیت ایران خط خورده و این اتفاق، عجیب به نظر می رسد.  او درخصوص این که 
کمیته داوران گفته به زودی از حقوق خود دفاع خواهد کرد، عنوان کرد: کمیته 
داوران فکر نمیکنم باتوجه به چیزهایی که هست دفاعی داشته باشد و اصلا لیست 
بسته نشده و امکان تغییر هم موجود است و اگر دوستان بخواهند می توانند تغییر 
ایجاد کنند اما به اذهان القا میکنند که لیست بسته شده است. وی افزود من از هر 
طریقی پیگیری می کنم. این پیگیری در راستای حق است و میخواهم دلیل حذف 
شدنم را از این لیست بدانم. دلیل فنی هم برایش نیست و اگر بود حتما می گفتند. 
متاسفانه هیچ کس از جمله ریاست فدراسیون پاسخگو نیست و اگر اینطوری پیش 
برود من هم مجبورم حرف هایی را بزنم که گفتنی نیست. عرب براقی که با فغانی 
رابطه خویشاوندی دارد، درباره احتمال حذفش به خاطر این رابطه گفت: حذف من 
قطعا به آقای فغانی ارتباط دارد. من منتظر پیگیری مسئولین هستم و اگرچه دوست 
ندارم خللی به مسائل داوری وارد شود اما حرف های زیادی برای گفتن دارم. دوستان 
دست دست می کنند که نتوانند لیست را تغییر دهند و خودشان هم می دانند که 
چه کار اشتباهی کرده اند. من میخواهم ارکان عالی رتبه فدراسیون ورود کنند؛ نظیر 
دبیرکل و رییس فدراسیون. او درباره پیگیری اش هم تصریح کرد:من با آقای سهرابی 
صحبت کردم و هیچ توجیه فنی نداشتند. آقای مرادی گفتند سکوت کن و ۸ ماه بعد 

اسمت را وارد میکنیم. واقعا برای من تعجب آور است.

مرفاوی:

 امکان وصول مطالبات مان از صبا را نداریم
سرمربی سابق صبای قم گفت: با روش بومی گرایی صرف نمی توان پیشرفت کرد 

و برای داشتن یک تیم موفق باید به روش حرفه ای عمل می کردند. 
صبای قم یکی از پدیده های اوایل دهه هشتاد ایران بود که با ظهور خود سکوی 
پرتاب بازیکنان و مربیان جوان ایران برای موفقیت در عرصه ملی شده است. باطری 

را از صبا کندند و به قم آوردند و امروز دیگر نه صبایی مانده و نه نامی.
صمد مرفاوی سرمربی پیشین صبای قم در خصوص ریشه های مشکلات این تیم 
سابق لیگ برتری عنوان کرد: انتقال تیم صبا به قم از تصمیمات نادرستی بود که در 
آن دوره زمانی گرفته شد و مردم قم نیزعلاقه ای به تیم صبا نداشتند و ترجیح می 

دادند یک تیم باساختار قمی از دسته دو به لیگ برتر برسد.
وی بااشاره بر اینکه استانداری قم نیز علاقه ای به تیم صبا نداشت و پشتیبانی 
خاصی از این تیم نمی کرد، بیان کرد: از دوران فعالیت در صبا مطالباتی داریم 
اماامکان وصول آنها وجود ندارد. سرمربی سابق صبای قم اظهار کرد: در آن دوران 
اکثر بازیکنان صبا برای شهرستان ها بودند و تعدادبازیکن های قمی بسیار کم بود 

واطلاعی نیز از آنان ندارم.
 مرفاوی تصریح کرد: با روش بومی گرایی صرف و غیر اصولی نمی توان پیشرفت 
کرد و برای داشتن یک تیم موفق باید به روش حرفه ای عمل کرد مانند بسیاری از 
تیم های لیگ برتری که و با وجود استعدادهای استانی از بازیکنان غیر بومی نیز 

استفاده می کنند. 

فوتبالیست های نوا بهداشت قم با کسب دو پیروزی و یک 
تساوی به مرحله نهایی سومین دوره مسابقات فوتبال لیگ 

وطن زرین صعود کردند.
برپایه این گزارش ، تیم فوتبال نوا بهداشت قم که از کارگران 
شرکت نوا بهداشت شهرک صنعتی شکوهیه قم تشکیل 
شده، بعد از چندین جلسه تمرین و انجام باز ی تدارکاتی 
در گروه دوم مسابقات فوتبال کارگری گروه صنعتی وطن 
زرین کشور به میدان رفت. این تیم با هدایت محمدحسن 
این  کارگران  بین  از  ابتدا  بهداشت  نوا  مدیرعامل  نجفی 
شرکت تست گیری کرد و سپس ترکیب مورد نظر خود را برای 
حضور در سومین دوره لیگ فوتبال گروه صنعتی وطن زرین 
مشخص کرد تا با تیم های حاضر در گروه دوم مقدماتی به 
رقابت بپردازد. نماینده فوتبال قم در این گروه با تیم های 
به  صعود  برای  و  است  هم گروه   PMLM و  کیلا  مدیران، 
مرحله نهایی این دوره در سه مسابقه به مصاف حریفان رفت 
که سرانجام با کسب دو پیروزی و یک تساوی تنها به دلیل 
تفاضل گل به عنوان تیم دوم مجوز راهیابی به جمع چهار 

تیم برتر را کسب کرد. 
شروع موفق نوابهداشت با برتری در روز نخست 

مقابل کیلا
نوا بهداشت قم در این گروه ابتدا به مصاف تیم کیلا رفت 

و در حالی که نیمه نخست را با نتیجه یک بر صفر به حریف 
واگذار کرده بود، در نیمه دوم با گل های ابوالفضل برجی و 
حسین قدیمی باخت را به پیروزی تبدیل کرد و با اقتدار گام 

نخست مرحله مقدماتی را برداشت.
تساوی شاگردان نجفی با مدیران

نوا بهداشت قم دومین مسابقه خود را برابر تیم مدیران 

برگزار کرد، در حالی که هر دو تیم از بازی قبل خود سه 
امتیازی بودند یک دیدار حساس برگزار کردند و در شرایطی 
که تیم نوابهداشت صاحب توپ و میدان بود اما در نهایت 
بازی با تساوی بدون گل به پایان رسید و امتیازها تقسیم شد.

جشنواره گل قمی ها برای صعود
شاگردان محمدحسن نجفی با توجه به چهار امتیازی که 

از دو بازی با مدیران و کیلا به دست آورده بودند، در روز پایانی 
برای صعود به مرحله نهایی برابر تیم PMLM به یک امتیاز 
نیاز داشتند اما با انجام یک بازی کاملا هجومی، پرگل ترین 
مسابقه مقدماتی را رقم زده و با نتیجه 6 بر یک حریف را 
در هم کوبیدند. در این مسابقه حسن حاجی مدافع آخر 
نوابهداشت به تنهایی سه گل زد ، ابوالفضل برجی، عابدین 
خدابخشی و حسین شاهپوری نیز سه گل دیگر را به ثمر 
رساندند، در حالی که ابوالفضل برجی سه پاس گل داد و 
یکی از بهترین های تیمش در این دیدار بود تا نوابهداشت با 

هفت امتیاز به مرحله بعد صعود کند.
رقابت ۴ تیم در مرحله نهایی برای قهرمانی

در دیگر دیدار این گروه مدیران با نتیجه هفت بر سه تیم 
کیلا را برد تا در نهایت مدیران با هفت امتیاز و تفاضل گل 
بهتر در صدر ایستاده و به همراه نوابهداشت که این تیم نیز 
هفت امتیازی شد به عنوان دو تیم برتر گروه تهران راهی 

مرحله نهایی مسابقات در بوشهر شوند.
در  تهران  گروه  برتر  تیم های  مدیران  و  قم  نوابهداشت 
مرحله نهایی با دو تیم برتر از جمع وطن زرین، نایلون نخ، 
مروارید، آبزیان و پاریز سهام دیدار می کند، در حالی که یکی 
از مدعیان قهرمانی این دوره تیم وطن زرین به سرمربیگری 

دکتر محمد وطن دوست است.

رقابت ۴ تیم در مرحله نهایی برای قهرمانی؛

صعود مقتدرانه نماینده قم به مرحله نهایی لیگ فوتبال کارگری

تیم والیبال رعد پدافند هوایی قم به نخستین بازی 
خود از فصل جدید مسابقات لیگ دسته اول والیبال 
مردان باشگاه های کشور را با برد پشت سر گذاشت. 
برپایه این گزارش  ، تیم والیبال رعد پدافند هوایی 
قم در گام نخست از فصل جدید پیکارهای لیگ 
اسپرت  تیم  برابر  ایران  مردان  والیبال  اول  دسته 
هوشیار تبریز به میدان رفت و در پایان با نتیجه قاطع 
سه بر یک به برتری رسید تا سه امتیاز این دیدار را 
از آن خود کند. مردان والیبالیست تیم رعد پدافند 
هوایی قم دست نخست این بازی را با حساب ۲۵ بر 
19 بردند، در دست دوم با نتیجه ۲۵ بر ۲3 مغلوب 
حریف شدند ولی در دست های سوم و چهارم به ترتیب با حساب ۲۵ بر ۲1 و ۲۵ بر 1۸ صاحب برتری شدند تا شروع موفقی 
در لیگ جدید داشته باشند. این در حالی است که طبق برنامه ریزی صورت گرفته از سوی سازمان لیگ فدراسیون والیبال 
رقابت های فصل 1399 لیگ دسته اول باشگاه های کشور با حضور 1۸ تیم در دو گروه 9 تیمی انجام می شود و رعد پدافند 
هوایی قم یکی از تیم های حاضر در گروه دوم مسابقات این فصل است. نماینده والیبال قم که سال گذشته با نام افق به مصاف 
حریفان می رفت در لیگ دسته اول والیبال مردان امسال به سرمربیگری محمد بهارلو، مربیگری افشین صالحی و مدیرعاملی 
محمد صفایی برای دست یابی به مجوز صعود به لیگ لیگ برتر باشگاه های کشور با حریفان خود روبه رو می شود. این تیم بعد از 
سپری کردن سه مرحله اردوی آماده سازی در تهران و چندین جلسه تمرین در قم و برگزاری چند مسابقه تدارکاتی وارد رقابت 
با حریفان شده است،  در حالی که بازی های گروه دوم با حضور نماینده قم به میزبانی هیات والیبال اردبیل به انجام می رسد. 
در حالی که سالن های حسین رضا زاده و تختی اردبیل میزبانی این بازی ها را بر عهده دارند و نماینده قم در نخستین مصاف 
تیم هوشیار تبریز را با حساب سه بر یک برد، امسال بیست و نهمین دوره مسابقات والیبال دسته یک ایران با عنوان جام سردار 

شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار می شود و نماینده قم دومین بازی خود را برابر تیم ایرانشید چالوس انجام می دهد.

سرپرست تیم بسکتبال شیمیدر قم از شروع 
دور جدید تمرینات این تیم برای مرحله دوم 
باشگاه های  بسکتبال  برتر  لیگ  رقابت های 

کشور خبر داد.
بازی های  از  بعد  کرد:  اظهار  عامری  هادی 
مرحله نخست لیگ برتر با تصمیم کادر فنی 
چهار روز به بازیکنان تیم استراحت داده شد و 
از یکشنبه ۲۵ آبان ماه دور جدید تمرینات تیم 

آغاز می شود.
ملی  تیم  حضور  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
آسیا  کاپ  مسابقات  در  کشورمان  بسکتبال 

هنوز برنامه بازی های مرحله دوم لیگ برتر از سوی فدراسیون اعلام نشده، اما تمرینات تیم شیمیدر در سالن انرژی 
اتمی ادامه می یابد تا فدراسیون برنامه مسابقات مرحله بعد را مشخص کند.

سرپرست تیم بسکتبال شیمیدر قم در ادامه به بازی های شیمیدر در مرحله اول مقدماتی اشاره و عنوان کرد: دو بازی 
تقریبا راحت داشتیم و فکر می کنم بازی های تدارکاتی خوبی برای تیم ما باشد به ویژه اینکه دو بازیکن خارجی ما قبل از 

این رقابت ها فقط با تیم تمرین کرده و بازی نداشتند، ضمنا هماهنگی شیمیدر در این دو بازی بیشتر شد.
وی در خصوص نتایج شیمیدر قم و عملکرد بازیکنان این تیم مقابل نیروی زمینی و آینده سازان تهران نیز گفت: بچه ها 
زحمت شان را کشیدند و کادر فنی نیز سعی کرد از تمام بازیکنان در این دو مسابقه استفاده کرده و نیرو را تقسیم کند، 

در مجموع خوب بودیم ولی باید برای بازی های آتی با آمادگی بیشتر به میدان برویم.
گفتنی است:  تیم بسکتبال شیمیدر قم در دو مسابقه خود از دور نخست مرحله مقدماتی فصل 1399 پیکارهای لیگ 
برتر بسکتبال باشگاه های کشور مقابل نیروی زمینی تهران با نتیجه 109 بر 69 به برتری رسید و تیم آینده سازان تهران 

را با حساب 107 بر 6۲ شکست داد و با چهار امتیاز در صدر جدول رده بندی گروه دوم لیگ برتر جای گرفته است.

آغاز تمرینات شیمیدر برای مرحله دوم لیگ برتر بسکتبالنخستین پیروزی رعد قم در لیگ دسته اول والیبال

سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( در گزارشی عملکرد سرخپوشان ایران 
در راه رسیدن به فینال لیگ قهرمانان را بررسی کرد و نوشت: نماینده ایران تنها 

یک بازی با کسب جام رویایی فاصله دارد.
به گزارش ایرنا، AFC در گزارشی به بررسی عملکرد تیم فوتبال پرسپولیس و 
راهیابی سرخپوشان به فینال رقابت های لیگ قهرمانان آسیا پرداخت و نوشت: 
در حالی که هنوز تکلیف مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در منطقه سرق مشخص 

نیست، پرسپولیس تنها یک بازی تا رسیدن به جام رویایی پیش رو دارد.
قهرمان ایران توانست در مسابقاتی که به صورت متمرکز در قطر برگزار شد، از 

منطقه غرب صعود باشکوهی به فینال لیگ قهرمانان آسیا داشته باشد.
این در حالی بود که سرخپوشان ایران پیش از توقف مسابقات به خاطر شیوع 

ویروس کرونا، از ۲ مسابقه ابتدایی خود تنها یک امتیاز کسب کرده بودند.
مرحله گروهی

پرسپولیس کارش را با شکست ۲ بر صفر برابر الدحیل آغاز کرد و سپس مقابل 
الشارجه به تساوی ۲ بر ۲ رسید. پس از آن مسابقات به خاطر ویروس کرونا 
متوقف شد و سپس به صورت متمرکز در قطر از سر گرفته شد. سرخپوشان 
پس از آن موفق شدند در دو دیدار متوالی با نتایج مشابه یک بر صفر التعاون 
عربستان را شکست دهد که این ۲ پیروزی کمک زیادی به نماینده ایران برای 

صعود از مرحله گروهی کرد. اما پرسپولیس پس از آن بار دیگر با گل »معز علی« 
از روی نقطه پنالتی مقابل الدحیل شکست خورد، اما این باخت موجب شد تا 
پرسپولیس در بازی بعد عملکرد بسیار خوبی داشته باشد و در بازی آخر مرحله 
گروهی با چهار گل الشارجه امارات را شکست دهد. با این اوصاف، پرسپولیس 
به عنوان تیم صدرنشین به مرحله بعد رقابت های لیگ قهرمانان آسیا صعود کرد.

مرحله یک هشتم نهایی
پرسپولیس در این مرحله با غلبه بر السد که قهرمان سال ۲011 این مسابقات 

است راهی دور بعدی شد و شاگردان ژاوی را ناکام گذاشت.
گل دقیقه ۸۸ عیسی آل کثیر پرسپولیس را راهی مرحله یک چهارم نهایی کرد.

مرحله یک چهارم نهایی
آل کثیر بار دیگر قهرمان نماینده ایران بود. او در نیمه دوم دیدار برابر پاختاکور، 
۲ بار دروازه تیم ازبکستانی را باز کرد. البته نماینده ازبکستان در دقیقه 1۵ بازی 
در جدال با کمال کامیابی نیا ستاره اش جلال الدین ماشاریپوف را از دست داد تا 

زمان زیادی از بازی را 10 نفره پشت سر بگذارد.
مرحله نیمه نهایی

پرسپولیس در این مرحله باید با النصر عربستان بازی می کرد. سرخپوشان 
ایران باید در غیاب ستاره خود عیسی آل کثیر بازی می کردند که از سوی کمیته 

انضباطی کنفدراسیون فوتبال آسیا محروم شده بود.
النصر خیلی زود در برخورد بشار رسن با خالد الغانم صاحب ضربه پنالتی شد 
که عبدالرزاق حمدالله موفق شد دروازه »حامد لک« را باز کند. اما پرسپولیس 
تنها 6 دقیقه از حریف عقب بود. سرخپوشان توسط مهدی عبدی روی سانتر 
بشار رسن موفق شدند دروازه »برد جونز« را باز کنند. این دیدار با تساوی یک بر 

یک خاتمه یافت.
در شرایطی که پرسپولیس در وقت های اضافه در پی اخراج احسان پهلوان 10 
نفره شده بود، در ضربات پنالتی موفق شد النصر را شکست دهد و بدین ترتریب 

راه فینال لیگ قهرمانان آسیا در سال ۲0۲0 راه پیدا کند.

کنفدراسیون فوتبال آسیا: 

پرسپولیس یک بازی تا جامِ رویایی
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مطهرنیا در گفت وگویی تشریح کرد؛

چرا روحانی نمی تواند با آمریکا
 مذاکره کند؟!

تحلیل  گر ارشد مسائل سیاست خارجی و آینده پژوه سیاسی به تحلیل چرایی 
شرایط مذاکره ایران و ایالات متحده پرداخت و آ» را از سه منظر مختصه ساختاری؛ 
مختصه بافتاری و عاملیت؛ و مختصه کنش گری، کنش ورزان و کنش وران بررسی 

کرد
"حسن روحانی" رئیس جمهور ایران مدتی قبل با اشاره به سیره امام دوم شیعیان، 
درباره صلح حسنی صحبت کرد،  سخنانی که موجب شد موجی از انتقادها را از 
سمت هسته سخت قدرت روانه او کند به گونه ای که رئیس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس خواهان اعدام او برای آرامش مردم شد!موضوعی که با 
واکنش رهبری انقلاب روبرو شد. اما صبح مذاکره با آمریکا در جمهوری اسلامی 
که تاکنون چندین بار شکسته شده است،  با این حال همچنان برخی از تندروهای 

داخلی نسبت به آن واکنش نشان می دهند.
"مهدی مطهرنیا" تحلیل گر ارشد مسائل بین الملل و استاد آینده پژوهی در 
گفت وگو با  ایلنا، پیرامون اینکه چرا ایران نمی تواند به طور مستقل و در زمان 
مناسب با آمریکا مذاکره کند، گفت: یک رژیم یا یک نظام واره قدرت دارای سه 
مختصه در سطح تحلیل کلان است که مختصه ساختاری؛ مختصه بافتاری و 
عاملیت؛ و مختصه کنش گری، کنش ورزان و کنش وران را در بر می گیرد. سطح 
تحلیل کلان ساختار قدرت در ایران به گونه ای است که رهبری جمهوری اسلامی 
هم در مقام ولایت امر در مفهوم ولایت فقیه از منظر شریعت و از منظر قانون اساسی 
بنا بر اصول مربوط به رهبری و اصل هایی نظیر اصل 114، دارای قدرت تمام در 
عرصه سیاسی و در بخش داخلی، منطقه ای و بین المللی است؛ و در امور متفاوت 
حتی دارای حکم حکومتی است، به گونه ای که امروز بر اساس همین نگاه به 
موضوع، با یک یا چند جمله ایشان در ارتباط با عدم استیضاح رئیس جمهور، 
نمایندگانی مانند مسئول کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در مجلس 
شورای اسلامی، که جزو روحانیون دارای سابقه تعریف شده در مجلس شورای 

اسلامی است، با مانع استیضاح رئیس جمهور روبه رو می شود.
وی افزود: این در امر داخلی است و امور منطقه ای نیز آنچه که در باب حرکت 
اسلامی  کشورهای  بالاخص  و  ویژه  به  خاورمیانه  حوزه  در  ایران  منطقه ای 
دیده می شود، نوع نگرشی است که از طریق رهبری نظام جمهوری اسلامی 
سیاست گذاری می شود و به طور مشخص آنقدر این امر موثر است که بسیاری از 
سفرای ایران در کشورهایی مانند عراق، لبنان و سوریه دارای سوابق تعریف شده 
در ارکان حکومتی هستند. یا اینکه اکنون اگر دولت می خواهد در باب یک قرارداد 
استراتژیک با پکن عمل کند، به تبع باید از "علی لاریجانی" دعوت کند یا اگر در 
دولت گذشته محمود احمدی نژاد، ایران می خواهد با آمریکا مذاکره کند؛ بدون 
رئیس جمهور، نماینده و مشاور عالی رهبری جمهوری اسلامی ایران آغاز کننده 
مسائل  در  پس  است،  احمدی نژاد  دولت  دوم  دوران  در  عمان  در  مذاکرات 

بین المللی نیز رهبری جایگاه خاصی دارد و مشخص کننده است.
وی ادامه داد: نه تنها در این موضوعات، حتی در موضوع های دارای اهمیتی به 
مراتب پایین  تر از این موضوع رئیس جمهور تصمیم گیرنده نیست، لذا در ساختار 
مملکت  دوم  شخص  رئیس جمهور  اگرچه  ایران  اسلامی  جمهوری  در  قدرت 
خوانده و دانسته می شود اما فاصله قدرت او با شخص اول مملکت آن اندازه 
زیاد است که به راحتی نمی تواند در باب موضوعات سیاسی و حتی اقتصادی 
و اجتماعی در عرصه های گوناگون هدف جامعه سیاسی، تصمیم گیرنده نهایی 
باشد، این امر اکنون بیش از آنکه در داخل مشخص باشد حدود بالغ بر یک 
دهه است که در نظام بین الملل مشخص شده است، به گونه ای که رئیسجمهور 
ایالات متحده آمریکا، "اوباما" و حتی قبل از آن روسای جمهور دیگر با رهبری 
نظام جمهوری اسلامی ایران نامه نگاری می کنند، یا وقتی "پوتین" به ایران می آید 
به دیدار مستقیم رهبری جمهوری اسلامی ایران می رود یا اگر امر بسیار مهمی 
در کار باشد و روسای جمهور و نخست وزیران کشورهای دیگر مانند "آبه شینزو" 
به ایران می آیند، اینکه بتوانند با رهبری جمهوری اسلامی ایران ملاقات داشته 

باشند، اهمیت مسافرت آن ها را مشخص می کند.
وی با بیان اینکه رئیس جمهور اساساً در نظام جمهوری اسلامی ایران گرچه از 
منظر ساختاری جایگاه بسیار مهمی دارد و شخص دوم مملکت است اما از جهت 
بافتار قدرت فاقد قدرت کامل تصمیم گیری است، اظهار داشت: اینجاست که 
بافت قدرت، تکستچر )Texture( قدرت مطرح می شود، در Textur قدرت با توجه 
به جایگاه رهبری از نظر شرعی و قانونی، به تبع با توجه به قدرتی که در اختیار 
رهبری نظام گذاشته شده است، تصمیم گیری نهایی از آن ایشان است و هر 
تصمیمی هم که گرفته می شود، در نهایت باید در این مسیر باشد؛ به عنوان نمونه 
تصویب برجام در مجلس شورای اسلامی که به سرعت از سوی علی لاریجانی 
رئیس مجلس انجام شد. ناآگاهانه و آگاهانه چه بخواهیم و چه نخواهیم در پشت 
این تصویب این جریان وجود داشت که او با هماهنگی های انجام شده در برخی 
سطوح این مهم را به انجام رساند؛ هر چند که می توان در آن تشکیک کرد و هر 

کسی می تواند در آن شک و شبهه ای وارد کند، اما در عمل این معنا وجود دارد.
این تحلیل گر ارشد مسائل سیاست خارجی خاطرنشان کرد: بالاتر از دولت در 
نظام جمهوری اسلامی ایران سازمان رهبری وجود دارد که رهبری در مرکز آن 
قرار می گیرد و رئیس جمهور به عنوان رئیس قوه اجراییه از منظر بافت قدرت 
درون آن ها مطرح می شود و بدون توجه به گرایش های موجود در این سازمان 
و سامانه نمی تواند تصمیم گیری کند. لذا می بینیم که به ناگهان وقتی از صلح 
سخن می گوید افرادی در نهادهای دیگر پیدا می شوند که درخواست اعدام او را 
مطرح می کنند، لذا از منظر سطح تحلیل بافتاری نیز رئیس جمهور حتی نفر دوم 
محسوب نمی شود. وی با بیان اینکه سومین مختصه، عاملیت یعنی کنش وری و 
شخصیت رئیس جمهور است، گفت:  روحانی یک شخصیت برجسته امنیتی و 
سیاسی در ساختار قدرت، ساختار و بافت قدرت نظام جمهوری اسلامی ایرانی 
محسوب می شده است و در دور اول ریاست جمهوری خود با تکیه بر هدف گذاری 
خویش در کمپین انتخاباتی اش، توانست موفقیت نسبی به دست بیاورد اما در 
دور دوم از زمانی که هیئت وزرای خود را مشخص کرد و در برابر فشارهای موجود 
در جامعه فرادولتی کوتاه آمد تا بتواند امتیازات دیگری را از ساخت و بافت قدرت 
برای خود کسب کنند، داشته های خود را از دست داد، حامیان خود را کاهش داد 
و حتی حامیان خود را به منتقدان شدید تبدیل کرد؛ لذا اکنون او به عنوان یک 
کنش ور شناخته نمی شود، چرا که اساساً در قانون اساسی و بافت و ساخت قدرت 
او کنش ور نیست و دیگر نمی تواند کنش ورز هم باشد که مدیریت قدرت کند و تنها 
به یک عامل اجرایی تبدیل شده است. به گفته مطهرنیا، روحانی از لحاظ عاملیت 
و شخصیت، با وجود آنکه در سپهر شخصیت های سیاسی ایران جزو عناصر 
اولیه ایجادکننده انقلاب و انقلابیون پیش از وقوع انقلاب،  جزو مجلس خبرگان 
رهبری و نماینده رهبری در شورای عالی امنیت ملی و بعد رئیس شورای امنیت 
ملی و به تبع یکی از نزدیکان چهره مشهور دوران انقلاب یعنی "علی اکبرهاشمی 
رفسنجانی" محسوب می شود، اما امروز به واسطه آنچه که در عمل پیش آمده 
است و با توجه به بحران های عدیده ای که او و دولت اش دچار آن شده اند و مسائل 
ناشی از این بحران ها، از نظر عاملیت هم چهره اش تا حدودی کمرنگ شده است، 
لذا نمی تواند هم از نظر ساختاری و هم از نظر عاملیتی و بافتاری تصمیم گیرنده 
نهایی باشد. برای این است که به طور مثال "برایان هوک"، "مایک پمپئو" یا رئیس 
جمهور کنونی آمریکا  همواره می گویند ما رئیس جمهور و دستگاه دولت در ایران 

را به عنوان تصمیم گیرنده به رسمیت نمی شناسیم.

 اگر از دلایل و استدلال های مورد نظر نمایندگان امضاکننده طرح استیضاح 
وزیر اقتصاد بگذریم که هر کدام به نوبه خود جای بحث و تامل فراوان دارد، از نگاه 
سیاسی و مصلحت کلی کشور، این استیضاح و هر تلاشی برای تغییر وزیران کابینه 

به دلایلی به صلاح نیست.
چندی پیش یکی از نمایندگان مجلس از تدارک استیضاح فرهاد دژپسند وزیر 
امور اقتصادی و دارایی خبر داد؛ پیش از آن نیز گمانه زنی ها درباره استیضاح بیژن 

زنگنه وزیر نفت مطرح بود.
این استیضاح در چند روز اخیر تحت الشعاع اخبار و تحولات دیگر از جمله 
اوج گیری دوباره ویروس کرونا و انتخابات در آمریکا قرار گرفت؛ در واقع اگر تا 
هفته پیش درباره استیضاح، استعفا یا برکناری هر کدام از اعضای هیات دولت، 
استدلال های داخلی و شرایط زمانی 9 ماهه تا پایان دولت دوازدهم مطرح بود، 
با اعلام نتایج تقریبا قطعی انتخابات آمریکا و تغییر معادلات در صحنه روابط 
بین الملل، فضا به گونه ای تغییر کرده که به نظر می رسد کمتر کارشناسی موافق 

تغییر ترکیب کابینه کنونی باشد.
با این حال، برخی از دلایلی که به مصلحت نبودن طرح های استیضاح از سوی 

نمایندگان می توان اشاره کرد، شامل این موارد است:
1. تجربه نشان داده براساس سازوکارهای موجود در قوانین و مقررات جاری 
کشور، هرگونه استیضاحی چنانچه به نتیجه برسد و باعث عزل وزیر و نصب 
گزینه جدید شود، به طور متوسط فرآیندی بین دو تا سه ماه را طی می کند، آن 
هم به شرطی که گزینه های بعدی رئیس دولت، موفق به کسب رای اعتماد شوند. 
بنابراین منطقی نیست برای آن 6 ماه باقیمانده به پایان کار دولت، وزیر یا سرپرستی 

جایگزین شود که احتمال حضورش در دولت سیزدهم تقریبا صفر است.
و  جنگ  اعلام  نوعی  آمریکا،  ظالمانه  تحریم های  کارشناسان،  اذعان  به   .۲
تروریسم اقتصادی علیه مردم کشورمان است و در شرایط کنونی تغییر یا استیضاح 
دو وزیر کلیدی اقتصاد و نفت، نه تنها به مصلحت نیست بلکه سبب شروع فرآیند 
طولانی بروکراسی اداری شده و دو دستگاه مهم کشور ماه ها معطل استقرار مدیران 

جدید خواهند بود که تاثیری در بهبود اوضاع معیشتی مردم نخواهد داشت.
تجربه استیضاح وزیر پیشین اقتصاد در شهریور 97 نیز نشان داد، مادامی که 
حربه فشار و جنگ تمام عیار اقتصادی و مالی دشمن در کار است، تغییر افراد و 

مدیریت ها، تحول معناداری در اوضاع اقتصادی ایجاد نخواهد کرد.

3. پس از برکناری وزیر پیشین صنعت، معدن و تجارت)رضا رحمانی(، کابینه 
با استیضاح هر کدام  دوازدهم در آستانه رسیدن به ۵0 درصد تغییر است که 
از وزیران، با خطر از حدنصاب افتادن مواجه می شود و براساس قانون نیازمند 
کسب رای اعتماد دوباره از مجلس است. برکسی پوشیده نیست با تحولات عرصه 
دیپلماسی و مدت زمان محدود تا پایان کار این دولت، برگزاری جلسه های رای 

اعتماد به کابینه در مجلس، نه به مصلحت است نه دردی از مردم دوا خواهد کرد.
4. رئیس جمهوری و دستگاه دیپلماسی کشور در چند روز اخیر، بارها ابراز 
امیدواری کردند که دولت جدید آمریکا از اشتباه های گذشته درس بگیرد و به 

تعهدهای قبلی آمریکا از جمله برجام بازگردد.
واضح است که حتی در 9 ماه آینده نیز دولت کنونی می تواند نقش مهمی در 
آغاز هرگونه تلاش دیپلماتیک براساس مصلحت نظام با دولت جدید ایالات متحده 
داشته باشد و گام مهمی در کاستن از فشار ظالمانه تحریم ها برداشته یا حتی زمینه 
را برای ورود عزتمندانه و موثر دولت سیزدهم به عرصه دیپلماسی و نقش آفرینی 
در صحنه بین الملل فراهم کند؛ بویژه که تیم کنونی، تجربه گران سنگ مذاکرات 

برجامی را نیز در توشه خود دارد.
از این رو هرگونه تغییر یا تضعیف دولت ، مشغول ساختن رئیس جمهوری و کابینه 
به استیضاح و رای عدم اعتماد و موضوع هایی از این دست، به منزله تضعیف جبهه 
خودی در برابر غرب و کاستن از قدرت چانه زنی و مطالبه گری است، ضمن آنکه 
هیچ دولت خارجی وارد تعامل و گفت وگو با دولتی نمی شود که ممکن است از حد 

نصاب بیفتد و ثبات لازم را نداشته باشد.
۵. انگیزه های سیاسی یک جریان سیاسی تندروی مخالف دولت، مولفه مهم 
دیگری است که در تحلیل و چرایی طرح مباحث استیضاح و مخالفت با دولت 
حسن روحانی باید در نظر باشد؛ عناصر این جریان اندک که در چندماه آغازین 
مجلس جدید، چندین بار مباحث چالش برانگیز استیضاح را مطرح کرده اند، 
هرگز نمی توانند انگیزه ها و هدف گذاری های خود را برای انتخابات 1400 پنهان 

یا توجیه کنند.
در شرایطی که رهبر معظم انقلاب بارها بر همکاری و تعاون قوا در شرایط حساس 
کشور و پرهیز از مجاده های بیهوده تاکید کرده اند، جریان اقلیتی که خود را 
انقلابی و اصولگرا می نامد، لازم است مشی و نگاه خردمندانه رهبری را نصب العین 
قرار دهد که همیشه مصلحت، خیر و صلاح نظام جمهوری اسلامی و مردم را مقدم 

بر بازی های سیاسی و جناح بندی ها می دانند.
در این شرایط حاد تحریمی و کرونایی، همه جریان های سیاسی کشور لازم 
است منفعت های فردی و جناحی را کنار گذاشته و با رصد شرایط ویژه کشور، 
برنامه و تدبیر خردمندانه ای برای حل مشکلات داخلی و مقابله موثر با دشمنی 
آمریکا داشته باشند؛ دشمنی که خبر رسیده قرار است در دوماه باقیمانده از دولت 

ننگین اش، کینه ورزی را تشدید کند و فشارها علیه کشورمان را افزایش دهد.

منفعت های فردی و جناحی کنار گذاشته شود

چرا استیضاح وزیران به مصلحت کشور است؟

اینکه  یادآوری  با  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک   
دولت  زمان  از  بین المللی  مذاکرات  برای  مانع تراشی ها 
شعار  خاصی  جناح  گفت:  داشت،  وجود  اصلاحات 
می دادند که تحریم نعمت است و سال هاست از جیب مردم 
شعار می دهند؛ اکنون نیز خود را نگران معیشت مردم نشان 
داده اما رویکردشان شعاری و با هدف حمله به دولت است.

  این روزها در حالی که بحران کرونا و تحریم ها، از نظر 
کرده  خود  درگیر  را  ملت  و  دولت  اجتماعی  و  اقتصادی 
برای  مضاعف  تلاش  درحال  کشور  اجرایی  مسئولان  و 
خدمت رسانی به مردم هستند؛ برخی گروه های سیاسی، 
نگاه حزبی و جناحی را همچنان سرلوحه برنامه های خود 
قرار داده و با نادیده گرفتن مسئولیت خود در این فضای 

پرتلاطم، تلاش دارند از آب  گل آلود ماهی بگیرند.
به تازگی یکی از رسانه های این طیف با ارتباط دادن برجام 
به معیشت مردم، دلیل کوچک شدن سفره مردم را نتیجه 

توافق هسته ای دانسته است.
مذاکرات  روند  درباره  سیاسی  فعال  میرلوحی  محمود 
انجام شده به ایرناپلاس گفت: از دوره ریاست جمهوری 
آقای خاتمی کم کم گروه هایی آمدند و رفت وآمدهایی شد 
و در نهایت گفت وگوهایی صورت گرفت. در آن زمان دو 
نظریه در این باره وجود داشت؛ یکی اینکه نگذاریم پرونده 
هسته ای به شورای امنیت سازمان ملل فرستاده شود و در 
مذاکرات با طرف های اروپایی مساله را حل کنیم. از طرف 
این جریان،  رفتارهای  و  آقای احمدی نژاد  آمدن  با  دیگر 
شماری از این طیف که اکنون در رسانه های اصولگرایان قلم 
می زنند، گفتند اگر ما محکم بیاستیم، آنها عقب نشینی می 

کنند و ... .
وی ادامه داد: البته معتقد بودیم که اگر همان زمان توافق 
شده بود، رفتارهای بین المللی احمدی نژاد اتفاق نمی افتاد 

و در حال حاضر وضعیت بهتری داشتیم. بعدها مشاهده 
کردیم سعید جلیلی دبیر شورای عالی امنیت ملی وقت، 
با شیوه مذاکرات خود نتوانست به جایی برسد و در نهایت 
دولت آقای روحانی توانست با مذاکره با کشورهای اروپایی 
و آمریکا به توافق برجام برسد اما در همان زمان نیز شعارها 
و مسائلی مطرح می شد که ایران نتواند این پیمان را ببندد.

این فعال سیاسی افزود: در همان پایان دوره آقای خاتمی 
می گفتیم هنوز تحریم ها بین المللی نشده و می توانیم از 
طریق اروپا، مسائل خود را به پیش ببریم اما بعضی رفتارها 
و سیاست های جناح خاص سبب شد دوات آمریکا، دنیا را 

علیه ما متحد و قطع نامه صادر کند.
میرلوحی با بیان اینکه این جریان سیاسی سال ها از جیب 
مردم شعار دادند، افزود: کار درست این است که ببینیم 

پیش از برجام اوضاع چطور بوده و بعد از آن چگونه شد. 
وی گفت: پیش از برجام، ۵0 درصد از هزینه های نفتی 
ما خرج تخفیف و مسائل تحریم ها بود و مجبور بودیم کالاها 
را دوبرابر قیمت بخریم. شاید این دوستان یادشان رفته و یا 

هدفمند این موضوع ها را مطرح می کنند.
این فعال سیاسی ادامه داد: FATF همچنان در مجمع 
که  حالی  در  نشده،  تصویب  نظام  مصلحت  تشخیص 
می توانستیم حداقل با تحقق آن، برخی مبادلات بانکی 

داشته باشیم.
مانع تراشی ها برای مقاصد سیاسی

میرلوحی معتقد است: اکنون برخی جناح های سیاسی 
حتی خوشحال نیستند که شر ترامپ کوتاه شده و فرد 
دیگری آمده که در ظاهر به دنبال برجام است. نمی شود 
که شعار بدهند قطع نامه ها کاغذ پاره است و نگران معیشت 

مردم هم باشند!
تصویب  از  مانع  نیز حتی  برجام  زمان  در  داد:  ادامه  او 

قراردادهای نفتی شدند؛ اگر مانع تراشی نکرده بودند شاید 
100 میلیارد دلار و یا بیشتر درآمد ایجاد شده بود و ما در این 
مدت راحت تر می توانستیم با مزاحمت های ترامپ امورات 

را بگذرانیم.
این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: در واقع این مسائل 
و صحبت های آنها فقط در راستای رقابت سیاسی است؛ 
همه کشورهای دنیا از روسیه، چین، ترکیه، پاکستان و ... به 
دنبال منافع ملی خود هستند، ما هم باید دنبال منافع خود 
باشیم. اما این جناح به دنبال این است که هر مساله ای را 
به حربه ای برای حمله به اصلاحات و دولت روحانی تبدیل 

کند.
هم صدایان با ترامپ در داخل

میرلوحی اضافه کرد: سرانجام افکار عمومی باید داوری 
 FATF تومانی،  هزار  دلار ۲6  همین  با  اگر  اکنون  کند. 

تصویب شده بود، حداقل می توانستیم با کشورهای همراه، 
برجام  به  بخواهد  آمریکا  اگر  حالا  باشیم.  داشته  مبادله 
بازگردد و ما هم به دو سه سال پیش برگردیم و تنش زدایی 
کنیم و مسیر همکاری با دنیا را در پیش بگیریم، به نفع مردم 

است.
وی ادامه داد: البته جهش تولید و کمک به صادرات نیز 
در موازات آن باید انجام شود؛ ما بیش از ۵0 میلیارد ظرفیت 
تولید داخلی داریم که اکنون به دلیل تحریم ها با مشکل 
مواجه شده است؛ مانند پسته، زعفران و .. که باید چند، آن 
هم با هزینه های زیاد، دست به دست شود تا به مقصد برسد. 

بنابراین باید جوانب شعارهایی که دادیم را قبول کنیم.
وی در پایان افزود: رژیم صهیونیستی و عربستان نیز از 
رفتن ترامپ می ترسند، برخی در داخل نیز همین روحیه را 

دارند اما فقط جسارت بیانش را ندارند.

میرلوحی فعال سیاسی اصلاح طلب: 

برخی جریان های سیاسی از جیب مردم شعار می دهند

بهره گیری از  تنش زدایی در روابط خارجی به عنوان رویکردی متناسب با دوران 
پساترامپ، می تواند به صورت هوشمندانه زمینه دستیابی حداکثری به منافع ملی 
کشورمان را فراهم کند؛ راهبردی که سوء برداشت از ماهیت و مولفه های آن، از هم 

اکنون مخالفانش را به صف کرده است.
انتخابات  نهمین  و  پنجاه  در  دموکرات  حزب  نامزد  بایدن«  »جو  پیروزی 
ریاست جمهوری آمریکا، امید به تغییر در رویکرد  و روش واشنگتن در تعامل و 

مناسبات بین المللی را تقویت کرده است.
از  متاثر  برآیندی  عنوان  به  کشورمان  خارجی  سیاست  شرایطی،  چنین  در 
متغیرهای دورنی و بیرونی برای حداکثرسازی کارکرد خود در تامین منافع ملی 

متناسب با شرایط جدید، باید با تغییراتی همراه شود.
سال های سختی بر مردم و کشورمان گذشت؛ دستکم سه سالی که به گفته 
»حسن روحانی« رئیس جمهوری در تاریخ حیات جمهوری اسلامی بی سابقه بود 
و فشار بسیار زیادی به مردم وارد کرد. اگرچه طی 40 سال گذشته کشور ما همواره 
تحت فشار اقتصادی بوده است، ولی آنچه در سه سال اخیر گذشت، یک جنگ 
اقتصادی تمام عیار یا به تعبیر دولتی ها »تروریسم اقتصادی« بود. بخش قابل 
توجهی از این تنگنا ناشی از تحریم های آمریکا بود که از سال 97 و خروج یکجانبه 

آمریکا از برجام به طور روزافزونی تشدید شد.
عهدشکنی و پیمان گریزی ترامپ، در سال 97 دامن توافق هسته ای به عنوان 
یکی از موفق ترین دستاوردهای دیپلماسی و سیاست تنش زدایی را هم گرفت. 
واشنگتن در تعارض با نظر دیگر اعضای برجام، فشارهای سختی را بر کشورمان 
تحمیل کرد؛ فشارهایی که حتی شیوع کرونا و مطرح شدن مباحث انسان دوستانه 

در لزوم انتقال دارو و تجهیزات درمانی هم نتوانست از شدت آن بکاهد.
در  ایران  مردم  که  بود  درخوری  پاسخ  فشارها،  برابر  در  ایستادگی  و  مقاومت 
سال های اخیر به سیاست غیرمنطقی و قانون گریز واشنگتن و همراهی طلبی نظام 
و دولت دادند؛ پاسخی که به گفته روحانی همیشه روشن بوده و در هر شرایطی که 
باشد، ملت ما مقاومت و صبوری خود را ادامه می دهد تا طرف مقابل در برابر قانون 

و مقررات سر فرود بیاورد.

انتخاب چهل و ششمین رئیس جمهوری آمریکا از حزب دموکرات، از نگاه ناظران، 
رویکرد و روش واشنگتن در تعامل بین المللی را تغییر خواهد داد. ناظران با توجه به 
تفاوت شاخصه های سیاست ورزی دموکرات ها در مقایسه با جمهوری خواهان، از 
تغییراتی می گویند که سیاست  خارجی آمریکا طی 4 سال پیش رو تجربه خواهد 
کرد؛ تغییراتی که بهره بردن از آنها در راستای منافع ملی کشورمان نیازمند بازبینی 

در روش های اتخاذ شده در تعامل با واشنگتن و نظام بین الملل است.
از نگاه کارشناسان، در شرایط کنونی تنش زدایی به عنوان گزینه ای عقلانی 

می تواند کارآمدترین راهبرد در سیاست خارجی کشورمان باشد.
مخالفان دولت و جریان راست سیاسی در روزهای گذشته با تاکید بر اصول ثابت 
سیاست خارجی آمریکا در قبال کشورمان و یکسان انگاری ترامپ و بایدن، مجدانه 

با پیشنهادهای مبتنی بر اتخاذ رویکرد تعامل محور مخالفت می کنند.
مخالفت این طیف با تنش زدایی از دید کارشناسان حتی اگر در منفعت طلبی های 
سیاسی و جناحی ریشه نداشته باشد، از تعبیر ناقص، وارونه و اشتباه آنان از  این 

راهبرد سیاسی ناشی می شود.
تعبیر تنش زدایی به  وادادگی، تسلیم و مسامحه، اصولگرایان را به تقابل پیش از 
موعد با این راهبرد منطقی در سیاست خارجی ترغیب می کند؛ مساله ای که این 

روزها در صفحات روزنامه ها و رسانه های اصولگرایان به وفور دیده می شود. این در 
حالی است که حامیان تنش زدایی دائما از تاکید بر لزوم بازگشت واشنگتن به برجام، 
تداوم مقاومت مردم در برابر روش های قلدرمآبانه آمریکا و تسلیم دولتمردان آمریکا 

در برابر خواست جمهوری اسلامی سخن می گویند.
جالب آنجاست که تنش زدایی به عنوان راهبردی کلان در سیاست  خارجی 
بر مولفه هایی عقلانی استوار است؛ مولفه هایی که پایبندی به آن نه به تسلیم 
و تامین منافع تقلیل گرایانه گروهی خاص ، بلکه به تامین بیشینه منافع ملی 
خواهد انجامید. در واقع تنش زدایی نه به معنی حل کامل و یکباره اختلافات و 
برقراری مناسبات حسنه، بلکه به معنی  شناسایی وضع موجود و قبول ضرورت 
نظم دادن جدید به تعارضات، توازنی صلح آمیز در زمینه اهداف و منافع متعارض 
دولتها، در پایین ترین سطح مشترک ایجاد می کند. به این ترتیب، تنش زدایی نه 
به عنوان راهبردی تقلیل گرایانه برای تامین محدود  منافع گروهی خاص، بلکه به 
عنوان راهبردی کلان و راهگشا در عرصه سیاست خارجی مطرح است که می تواند 
با حفظ استقلال داخلی، زمینه تعامل با دیگر واحدهای نظام بین الملل و تفاهم 
برای بیشینه سازی منافع ملی با روشی مسالمت آمیز را فراهم کند.  در تنش زدایی 
ضمن اینکه طرفین در دفاع از اصول و مواضع خود کوتاه نمی آیند، قابلیت انعطاف 
تاکتیکی با آمادگی برای گفت و گو در مورد اختلافات به جای رویارویی را از خود 
نشان می دهند. در واقع در این رویکرد  تنش زدایی هدف نهایی دیپلماسی یک 
کشور محسوب نمی شود، بلکه راهکاری برای دست یابی به منافع و اهداف ملی 
است. نادیده گرفتن تاکید اصلاح طلبان بر عنصر قدرت ملی کشور، دلیل اصلی 
مخالفت  اصولگرایان با پیشنهاد اتخاذ سیاست تنش زدایی است.تنش زدایی بدون 
توجه به قدرت ملی و افزایش آن و بدون توجه به شاخص های اساسی سیاست 
خارجی، تنش زدایی از موضع ضعف است . این در حالی است که اصلاح طلبان 
و حامیان دولت طی روزهای گذشته بارها از موضع قدرت، از ناگزیری واشنگتن به 
تسلیم در برابر مقاومت مردم ایران و قابل مذاکره نبودن اصل برجام گفته اند، ولی 
در عین حال تاکید کرده اند که به کسی اجازه فرصت سوزی نمی دهند و ایران از هر 

فرصتی برای رفع تحریم ها استقبال می کند.

لزوم پویایی سیاست خارجی برای تامین منافع ملی؛

دولت »بایدن« و سیاست خارجی پویا و فعال ایران
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غذا هر گاه چهار ویژگی داشته باشد ، کامل است : آن 
گاه که از حلال باشد ، دست ها زیاد باشند ، در آغازش 

نام خدا برده شود ، و در پایانش حمد خداوند عز و جل 
گفته شود .

دوشنبه -بیست وششم آبان 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5155

. الكافي : ج ۶ ص ۲۷۳ ح ۲

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم گفت: پارک سالاریه کاربری فضای سبز دارد و هر 
گونه ساخت و ساز در این مکان ممنوع است. خرداد 
امسال بود که باغ سالاریه طعمه حریق شد؛ خبری 
و  تلخ که خاطره های خوش بچه های دهه شصت 
هفتاد قمی را دود کرد. اینکه در دو دهه گذشته چه 
شد که به یکباره پارک سالاریه، برچیده و قطعه بندی و 

به این و آن بخشیده شد معمایی است که هنوز پاسخ 
شفافی به آن داده نشده است. اما امروز مسئولان 
پارک  این  دوباره  احیای  قصد  می گویند  شهرداری 
پارک ها و فضای سبز  را دارند. مدیر عامل سازمان 
شهرداری قم در مصاحبه با خبرنگار خبرگزاری صدا و 
سیما گفت: کاربری پارک سالاریه فضای سبز است و 
با دستور قضایی اجازه قطع درختان هم داده نخواهد 

شد. جوادیان افزود: شهرداری اجازه هر گونه ساخت 
این  اظهارات  داد.  نخواهد  را  مکان  این  در  ساز  و 
مقام مسئول در حالی است که براساس مشاهدات 
خبرنگار ما، ساخت و ساز در پارک سالاریه در حال 
انجام است و ساختمان های چند طبقه قدم علم کرده 
اند. بسیاری از درختان هم قطع و یا از بی آبی و نبود 

رسیدگی به آنها، در حال خشک شدن است.

مدیر عامل سازمان فضای سبز شهرداری قم؛

ممنوعیت هرگونه ساخت و ساز در پارک سالاریه 

طرح: محمدعلی رجبی

گوجه های ناب با سود نایاب
یک نماینده مجلس اعتصاب غذا کرد 

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور خود از تحصن و 
اعتصاب غذا در دفتر کاری اش خبر داد و گفت: در حمایت از محتاجین به نان شب و گرفتاران و به خاطر عدم صداقت 
برخی مسوولان این کار را انجام می دهم.مصطفی رضا حسینی قطب آبادی در جلسه علنی روز )یکشنبه( مجلس 
شورای اسلامی و در نطق میان دستور خود در انتقاد از وضعیت اقتصادی گفت: مردم می گویند اقتصادشان موقعی 
رو به زوال رفت که ربا وارد آن شد و دستور خدا، قرآن و دین در آن نادیده گرفته شد. بانک ها پول مردم را جمع کردند و 
از همان پول به مردم وام دادند و سودهای کلان گرفتند و تاخیر و جریمه اخذ کردند در نتیجه هم اقتصاد خراب شد 
و هم اسلام بدنام.نماینده مردم شهربابک در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: مردم می گویند جبهه های اصول گرا 
و اصلاح طلبی موجبات اختلاف های خانوادگی را فراهم کرده است و همچنان برادر با برادر و پدر با پسر را به دنبال 
منافع فردی و حزبی انداخته و هر روز به کالبد کشور آسیب می زند. نماینده مردم شهربابک در مجلس شورای اسلامی 
در ادامه نطق خود تحصن و اعتصاب غذای خود در دفتر کارش را اعلام کرد و ضمن عذرخواهی از خانواده اش گفت: 
به عنوان سرباز ولایت در حمایت از محتاجین به نان شب و گرفتاران و به خاطر عدم صداقت برخی مسوولان این کار 

را انجام خواهم داد.

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت بیماری کرونا در این استان گفت: در ۲4 ساعت گذشته 
9۲ تَن با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند. به گزارش عصر یکشنبه 
روابط عمومی علوم پزشکی قم محمد رضا قدیر اظهار داشت: در شبانه روز منتهی به بیست و پنجم آبان ماه 69 بیمار 
جدید کرونایی در مراکز درمانی قم تحت معالجه قرار گرفتند.وی , 64 تَن از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته 
بستری بودند را مورد توجه قرار داد و گفت: در حال حاضر ۵۵1 تَن مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم بستری 
می باشند که حال 117 تَن از آنها وخیم است.رئیس علوم دانشگاه پزشکی قم همچنین بیان کرد: 11 تَن که نتیجه 
آزمایش کرونای آنها مثبت بود نیز جان خود را از دست دادند.وضعیت کرونا در قم از روز بیستم شهریورماه و به دنبال 

افزایش قابل توجه بیماران و مبتلایان این بیماری فوق قرمز شده است.

انهدام 4 باند قاچاق سلاح غیر مجاز در ایلام
فرمانده انتظامی استان ایلام از انهدام 4 باند قاچاق سلاح غیر مجاز در ایلام خبر داد و گفت: 1۵ نفر از اعضای 
این باندها دستگیر و تحویل مراجع قضایی شدند.سردار »نورعلی یاری« اظهار کرد: با انجام کار اطلاعاتی، تلاش 
شبانه روزی و اشرافیت اطلاعاتی از ابتدای امسال تا کنون، 4 باند قاچاق سلاح غیر مجاز شناسایی و با هماهنگی 
مقام قضایی این باندها متلاشی و 1۵ نفر از اعضای آنان دستگیر شدند.وی افزود: در چند روز گذشته و در یک کار 
اطلاعاتی، ماموران انتظامی شهرستان هلیلان از یک دستگاه خودروی سمند که به طرز ماهرانه ای ۲6 سلاح را در 
خودرو جاسازی کرده بود کشف و یک متهم را دستگیر و پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی تحویل مراجع 

قضایی داده شد.

تصادفات جاده ای سومین  عامل مرگ  ومیر در ایران 
رئیس سازمان امداد ونجات جمعیت هلال احمر با بیان اینکه سال گذشته و در زمان وقوع تصادف 43.3 درصد از 
افراد راننده  وسیله  نقلیه، ۲0.۸درصد عابر پیاده و 3۵درصد سرنشین یا ترک وسیله ی نقلیه بوده اند، گفت: این آمار 
نشان می دهد که تصادفات جاده ای سومین  عامل مرگ  و  میر در ایران است. مهدی ولی پوردر پیامی به  مناسبت روز 
جهانی یادبود قربانیان حوادث جاده ای  افزود :سال گذشته 16 هزار و 947 نفر در حوادث جاده ای جان باختند که 
در زمان وقوع تصادف 43.3درصد از افراد راننده  وسیله  نقلیه،  ۲0.۸درصد عابر پیاده و 3۵درصد سرنشین یا ترک 

وسیله ی نقلیه بوده اند.

۵.۵ میلیون نفر در ایران دیابت دارند 
رئیس مرکز مدیریت بیماری های غیر واگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در ایران 11درصد افراد 
بالای ۲۵ سال به دیابت مبتلا هستند که معادل ۵.۵ میلیون نفر در کشور است و البته شیوع این بیماری در کشور 
روند افزایشی دارد.افشین استوار روز یکشنبه در نشست خبری آنلاین که از محل وزارت بهداشت برگزار شد، افزود: 
460 میلیون نفر در دنیا به دیابت مبتلا هستند  و سالانه 4 میلیون و ۲00 هزار نفر بر اثر این بیماری جان خود را از 

دست می دهند.

مدیرکل اداره فنی و عمرانی استانداری قم  مطرح کرد

قم پیشرو در اجرای طرح
 اقدام ملی مسکن

مدیرکل اداره فنی و عمرانی استانداری قم گفت: درزمینهٔ اجرای این طرح 
جزو استان های پیشرو و نخستین استان هایی است که این طرح را در منطقه 
پردیسان اجرا و دولت زمین هایی را در اختیار بنیاد مسکن برای ساخت وساز قرار 

داده است.
قم   استان  در  طرح  این  اجرای  بودن  موفق  به  اشاره  با  رحمانیان  مرتضی 
اظهارداشت : دولت تدبیر و امید برای حوزه مسکن یک طرح مهم و اساسی 
به نام طرح اقدام ملی مسکن را در دست اقدام دارد، خوشبختانه قم درزمینهٔ 
اجرای این طرح جزو استان های پیشرو و نخستین استان هایی است که این 
طرح را در منطقه پردیسان اجرا و دولت زمین هایی را در اختیار بنیاد مسکن برای 

ساخت وساز قرار داده است.
رحمانیان افزود: در برخی قسمت ها طبقه سوم واحدها تمام شده و اسکلت آن 
تا بالای ۲۵ درصد هم پیشرفت کار داشته است، زمین 17 هکتاری در اختیار راه 
و شهرسازی و بنیاد مسکن قرارگرفته و یک هزار و 100 واحد هم آماده سازی شده 
است، در پروژه 17 هکتاری خیابان ۲4 متری هم در نظر گرفته شده است و دارای 

موقعیت مکانی مطلوبی است .
به گفته وی، 164 واحد طرح اقدام ملی شامل ۲1 هزار مترمربع در 7 بلاک و 
9۲ واحد دیگر در 1۲ هزار زیربنا اختصاص یافته است، در طرح اقدام ملی زیتون 
9 و 10 برای ۲۵6 واحد مسکونی در کنار هم در نظر گرفته شده که این عرصه 
1۲ هزار متر و 6 هزار متر و هم چنین ۲۲ هزار مترمربع و 1۲ هزار مترمربع دیگر 

در دست اقدام است.
رحمانیان در ادامه شرح وضعیت طرح اقدام ملی مسکن در قم بیان کرد:  در 
طرح اقدام ملی زیتون در قسمت بوستان یلدا زمین واگذارشده است،در محدوده  
بلوار امام علی )ع( 3 هزار و ۵00 مترمربع اختصاص یافته یعنی ۲۸ درصد سطح 

اشغال و درمجموع شامل 96 واحد در نظر گرفته شده است.
وی افزود: در طرح اقدام ملی در مجموعه های زیتون 7 و ۸ که مجاور یکدیگر 
جانمایی شده است 96 واحد مسکونی و عرصه 3 هزار و ۵00 متری و 3 هزار 
و 4۸0 متر زیربنا در نظر گرفته شده است، به عبارتی 6 هزار و74۵ واحد در ۲ 
بلوک اختصاص یافته است که دارای پارکینگ 6 طبقه  بر روی پیلوت است، این 
امر باعث کاهش تردد و ترافیک و ازدحام در این منطقه خواهد شد این واحدها 

دارای فضای سبز و حیاط هم هستند.
وی اظهار داشت: این واحدها در حال حاضر از سوی بنیاد مسکن که ورود 
خوبی در این طرح داشته در دست ساخت است، برای اجرای این طرح استاندار 
و نظارت خوبی دارند  امور عمرانی استانداری مدیریت  و معاونت هماهنگی 
هم چنین شهرداری وادارات خدمات رسان مانند شرکت آب و برق و گاز و هم چنین 

شرکت مخابرات و دیگر دستگاه های دیگر هم برای پیشرفت کار همکاری دارند.
رحمانیان گفت: در بلوار ابوالفضل نجات خواه ۲۸ قطعه زمین واگذارشده که با 
تراکم کم و در ۲ طبقه بر روی پیلوت و در 100 واحد برای طرح اقدام ملی مسکن 
برنامه ریزی شده است، در محدوده پردیسان موقعیت دیگری باهم در خیابان 
دهلاویه 1۸0 واحد مسکونی پیش بینی کردیم که یک قطعه یک هکتاری است 

تقریباً آماده سازی و یا در حال انجام کار هستند.
طبق شرایط دولت طرح پایان می یابد

مدیر فنی و عمرانی استانداری قم در بخش پایانی گفت وگوی خود در پاسخ به 
این سؤال که این طرح در چه بازده زمانی تحویل و مورد بهره برداری قرار می گیرد 
عنوان کرد: بسته به شرایط دولت تدبیر و امید این طرح یا تا پایان کار دولت و یا 
با چشم اندازی به دولت جدید تحویل داده می شود همان طور که در مسکن مهر 

690 واحد از ۲ هزار واحد تکمیل و مابقی هم تحویل دولت تدبیر شد.
رحمانیان افزود: ممکن است برخی از واحدهای مسکونی طرح اقدام ملی 

دولت به دولت جدید واگذار شود.

معاون خدمات شهری شهرداری قم اعلام کرد

تکمیل تاسیسات جمع آوری آبهای 
سطحی در قم

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به برنامه شهرداری برای تکمیل 
رینگ شرقی حدفاصل نوقطار تا بلوار زائر به منظور جلوگیری از آبگرفتگی، گفت: 
تاسیسات جمع آوری آب های سطحی در مرز منطقه دو و 6 نیز تکمیل می شود.

سید امیر سامع با اشاره به صورت اصلاح گرفتگی های مناطق مختلف شهری 
با توجه به  در راستای پروژه جمع آوری و دفع آبهای سطحی، اظهار داشت: 
بازدیدها و جلسات متعددی که با حضور کارشناسان و اداره طراحی صورت 
گرفت، برای هر منطقه صورت جلسه 1۵ تا 30 از موارد اصلاحی تدوین شد که 

اکثریت آنها انجام شده و برخی موارد باقی مانده است.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به یکی از موارد، افزود: تکمیل 
رینگ شرقی حدفاصل نوقطار تا بلوار زائر از جمله طرح های اساسی در مقابله با 
آبگرفتگی است، یک خط لوله دوهزار است که سالها پیش اجرا شده است اما به 

دلیل تعارض قسمت انتهایی آن با پل فرهنگیان نیمه کاره مانده است.
سامع با تاکید بر اهمیت اجرای این طرح، تصریح کرد: تکمیل این رینگ کاری 

بسیار اساسی است و نزدیک یک میلیارد تومان هزینه دارد.
به گفته وی طراحی تکمیل این رینگ در مراحل انتهایی و در حال ابلاغ است 

که منطقه بتواند پس از خریداری لوله ادامه کار را پیش ببرد.
معاون خدمات شهری شهرداری قم به یکی دیگر از مشکلات اساسی شهر در 
حوزه آبگرفتگی اشاره کرد و گفت: از پل امینی بیات تا میدان امام حسین)ع( در 
منطقه دو و 6 که در واقع مرز بین دو منطقه است، چون مسطح بوده و ارتفاعی 
ندارد، آبگرفتگی شدیدی داشتیم که برای جلوگیری از آن طراحی بسیار خوبی 

برای آن انجام شد.
سامع افزود: خط لوله ای با قطر بالای هزار متر برای این منطقه در نظر گرفته 
شده و طرح آن ابلاغ شده است، پیمانکار کار را با رقم ۵ میلیارد تومان آغاز کرد و 

تا امروز هم کارهای مهمی در این پروژه انجام شده است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

۴۰۰ تن مرغ منجمد در قم 
توزیع می  شود

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با بیان اینکه در حال حاضر ۵۵0 هزار 
قطعه جوجه ریزی انجام شده است، گفت: در جهت تنظیم بازار، 400 تن مرغ 

منجمد توزیع می شود.
برای قیمت مرغ در استان اظهار  به دغدغه مردم  اشاره  پورمیدانی  عباس 
داشت: بیش از 30 تن مرغ روزانه در تنظیم بازار فراهم شده است، در دوره اخیر 
نیز با توجه به کاهش جوجه ریزی فقط ۵۵0 هزار قطعه جوجه ریزی در قم داریم 
درحالی که سال قبل بیش از یک میلیون قطعه بوده که از میانگین کشوری کمتر 

است.
وی با تأکید بر اینکه بیش از 60 درصد از تولید استان در  ماه های قبل به تنظیم 
بازار رفته است، یادآور شد: به مرغداران قول داده ایم تا ۵00 تن نهاده ها را تأمین 
کنیم، ما از معدود استان هایی بوده ایم که در قبال نهاده، موفق به تنظیم بازار 

شدیم،
برای مرغداران تصریح کرد:  نهاده  تأمین  برای  امیدواری  ابراز  با  پورمیدانی 
امیدواریم بتوانیم در جهت افزایش جوجه ریزی سهمیه کامل نهاده را برای دوره 
بعد بگیریم و تمام نهاده را تأمین کنیم به شرط اینکه مرغداران جوجه ریزی کنند.

وی ادامه داد: در حال حاضر ۵۵0 هزار قطعه جوجه ریزی انجام شده است، 
ما موفق شده ایم ۲900 تن مرغ مصوب را تا مهرماه تأمین کنیم، اما با توجه 
به افزایش چشمگیر قیمت مرغ در کشور، سیاست قبلی را نمی توانیم ادامه 

دهیم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به اهمیت تعادل سازی قیمت 
مرغ عنوان کرد: در جهت تنظیم بازار، 400 تن مرغ منجمد برای اقشار ضعیف 

توزیع می شود.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم گفت: نخستین سیستم 
نوبت دهی هوشمند کشور در کمیته امداد بانوان استان قم راه اندازی شد.

اکبر میرشکار بهره مندی همه دستگاه ها از فناوری و امکانات الکترونیک را 
برای رفاه بیشتر مردم و نیازمندان ضروری عنوان کرد و گفت: این اقدام با 
هدف کاهش هزینه های مراجعه حضوری افراد و همچنین جلوگیری از ابتلا 

به ویروس کرونا صورت گرفته است.
میرشکار با اشاره به اینکه این کار در کمیته امداد قم به صورت آزمایشی 
اجرا می شود،عنوان کرد: این دستگاه با ۲ سیستم نوبت دهی حضوری و 
نوبت دهی غیرحضوری طراحی و به صورت آزمایشی در کمیته امداد اداره 
سه قم که به بانوان کمتر از ۵0 سال خدمات ارائه می دهد، نصب و راه اندازی 

شده است.
 مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( با بیان اینکه فرد مراجعه کننده به 
کمیته امداد به محض ورود، نوبت خود را از دستگاه دریافت می کند، گفت: 
پس از فراخوان آنی مددجو توسط مددکار، اقدامات لازم در کوتاه ترین زمان 
ممکن برای فرد مراجعه کننده انجام می شود و مددجو با یک شماره ره گیری 

می تواند کار خود را تا به دست آمدن نتیجه پیگیری کند.
میرشکار از راه اندازی و بهره برداری فاز دوم این طرح در آینده نزدیک خبر 
داد و بیان کرد: در فاز دوم این طرح که نوبت دهی و پیگیری درخواست ها در 
بستر اینترنت تعریف شده، افراد بدون مراجعه به ساختمان های حمایتی این 
نهاد و فقط از طریق گوشی تلفن هوشمند یا رایانه شخصی خود می توانند 
نوبت را دریافت و با شماره ره گیری دریافتی از سیستم، نتیجه اقدامات انجام 

شده مربوط به درخواست خود را پیگیری کنند.
 مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( با بیان این که در طرح نوبت دهی 
هوشمند کمیته امداد استان قم ضمن اینکه از مراجعات حضوری غیرضروری 
خروج  و  ورود  زمان  می توان  سیستم  این  با  کرد:  می شود،بیان  کاسته 
نوع  و  آمار مراجعات  تعداد درخواست ها،  و  را رصد کرده  مراجعه کنندگان 
خدمات ارائه شده به مددجویان و فرآیند گردش کار و میزان ترافیک مراجعات 

در حوزه های امدادی را به صورت دقیق تر محاسبه و تحلیل کرد.
در حال حاضر ۲۲ هزار و 4۸9 خانواده شامل 39 هزار و ۸۸۸ تَن تحت 
حمایت مستمر کمیته امداد قم است که از این تعداد، ۲0 هزار و ۵۲۵ خانواده 

مستمری بگیر می باشند.
چهار هزار و 1۸1 دانش آموز، ۵۸0 سالمند زمین گیر و یک هزار و ۲13 بیمار 

صعب العلاج از جمله مددجویان کمیته امداد قم می باشند. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم اعلام کرد

راه اندازی اولین سیستم نوبت دهی هوشمند کشوردرقم

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد

کلاهبرداری در پوشش فروش ارزان بلیط هواپیما
رئیس پلیس فتا استان قم با توجه به تبلیغات فروش بلیط هواپیما در فضای مجازی به هموطنان هشدار 
داد: فریب تبلیغات وسوسه انگیز مجرمان سایبری را که ادعا دارند با تخفیف ویژه بلیط خطوط هوایی خود 

را پایین تر از قیمت بازار می فروشند را نخورند. 
 سرهنگ علی موالی اظهارداشت: در پی تبلیغات فروش بلیط ارزان قیمت هواپیما، شاهد ارسال 
لینک های جعلی در کانال ها و شبکه های  اجتماعی هستیم که با سرقت اطلاعات بانکی شهروندان، 
حساب بانکی آنان را خالی می کنند. وی افزود: مجرمان سایبری با مهندسی اجتماعی و چرب زبانی 
اعتماد خریدار را جلب کرده و از قربانیان می خواهند پول بلیط سفارشی خود را واریز کنند، متاسفانه 
هموطنان بعد از واریز وجوه به حساب کلاهبردار، هیچگونه بلیطی دریافت نمی کنند و کسی پاسخگوی 
تماس های آنها نیست. رئیس پلیس فتا استان قم به شهروندان توصیه کرد: فریب برخی از پیام ها و 
آگهی های تبلیغات منتشر شده در فضای مجازی در کانال ها و گروه ها با وعده  فروش بلیط هواپیما با 
قیمت هایی باور نکردنی را نخوردند و اگر قصد خرید آنلاین بلیط هواپیما را دارند حتما از فروشگاه های 
اینترنتی دارای نماد اعتماد الکترونیک خرید کنند؛ زیرا این فروشگاه های اینترنتی در عین مجاز و معتبر 
بودن ملزم به رعایت قوانین نیز هستند. سرهنگ موالی یادآور شد: درهنگام خرید آنلاین حتما توجه کنند 
که درگاه بانکی فیشینگ نیست. درگاه پرداخت بانکی معتبر به آدرس https: //xxx.shaparak.ir است 
و هرگونه درگاه بانکی که shaparak.ir را ندارد، می تواند درگاه فیشینگ باشد که برای سرقت اطلاعات 
بانکی شهروندان طراحی شده است. رئیس پلیس فتا استان قم از شهروندان درخواست کرد: توصیه  های 
پلیس فتا را جدی بگیرند و در صورت مشاهده موارد مشکوک آن را از طریق سایت پلیس فتا به آدرس 

www.cyberpolice.ir لینک مرکز فوریت های سایبری با ما درمیان بگذارند.
 

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد

کشف ۱.۵ میلیارد ریال کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم از کشف بیش از یک میلیارد و ۵00 میلیون ریال کالای قاچاق در پی توقیف 

و بازرسی از ۲ دستگاه خودرو قاچاق بر در قم خبر داد.
سید محمود میرفیضی، اظهار کرد: در راستای برخورد با خودروهای حامل کالای قاچاق، مأموران 
یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان قم، یک دستگاه پژو 40۵ و یک دستگاه پراید وانت را به دلیل 
حمل کالای قاچاق در کمربندی امام علی)ع( قم توقیف کردند. میرفیضی خاطرنشان کرد: در ادامه طی 
بازرسی از خودرو پژو ۵3 طاقه پارچه و خودرو پراید وانت ۲ دستگاه یخچال فاقد مجوز و قاچاق کشف شد. 
فرمانده انتظامی استان قم برابر اعلام نظر کارشناسان، ارزش کالاهای مکشوفه قاچاق را بیش از یک 
میلیارد و ۵00 میلیون ریال عنوان کرد. میرفیضی اضافه کرد: در نهایت ۲ متهم در این رابطه دستگیر و به 

همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

کشف محموله یک میلیاردی قاچاق لوازم خانگی 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف محموله یک میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی در نتیجه 
بازرسی از یک دستگاه اتوبوس و یک دستگاه پراید وانت در قم خبرداد.   سرهنگ بهادر اسماعیلی 
اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری قم در عوارضی "قم-تهران" یک دستگاه اتوبوس و یک دستگاه پراید 
وانت حامل بار قاچاق که به مقصد "تهران" بارگیری شده بود را توقیف کردند. جانشین فرمانده انتظامی 
استان قم تصریح کرد: در بازرسی از این خودروها 4 دستگاه تلویزیون ال ای دی، یک دستگاه یخچال و ۲ 
دستگاه آبمیوه گیری 3 کاره فاقد مجوز و قاچاق کشف شد. سرهنگ اسماعیلی ارزش اقلام کشف شده را 
برابر اعلام نظر کارشناسان بیش از یک میلیارد ریال اعلام کرد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح 
کرد: پلیس قم در سال رونق تولید، با جدیت با هرگونه قاچاق کالا و ارز مقابله خواهد کرد و شهروندان نیز 

می توانند اطلاعات خود را به مرکز فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند.

روابط عمومی اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم اعلام کرد

کشف انبار ماسک پزشکی  دریک منزل مسکونی 
انبار ماسک پزشکی سه لایه از داخل یک باب منزل مسکونی در قم کشف شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم، طی گزارشات واصله در خصوص 
احتکار کالای سلامت محور در یک واحد منزل مسکونی، کارشناسان معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم 
پزشکی به همراه بازرسان اتاق اصناف استان پس از کسب اجازه از مقام قضایی برای ورود به منزل در 
معیت نمایندگان این اداره کل از داخل یک باب منزل مسکونی، 19 هزار عدد ماسک پزشکی سه لایه 
به ارزش تقریبی ۲۵0 میلیون ریال کشف نمودند. در همین راستا ماسک های کشف شده جهت توزیع، 
در اختیار دانشگاه علوم پزشکی قم قرار گرفت و پرونده جهت سیر مراحل رسیدگی به تعزیرات حکومتی 

استان ارسال گردید.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم 
خواستار مشارکت خیرین برای ساخت کتابخانه در 

مناطق مختلف قم شد.
و  کتاب  روز  آبان   ۲4 مناسبت  به  که  عمرانی 
کتابخوانی، در برنامه گفتگوی خبری سیمای مرکز 
قم سخن میگفت افزود: استان قم هم اکنون دارای 
۲4 کتابخانه عمومی با زیربنای 1۵ هزار متر مربع 

است که بسیار ناچیز است.
وی تصریح کرد: هم اکنون برخی مناطق مختلف 
مانند  مناطقی  و  پرجمعیت  روستا های  اکثر  شهر 

پردیسان کتابخانه عمومی ندارند.

آقای عمرانی خواستار مشارکت همه دستگاه ها و 
به ویژه خیرین برای ساخت کتابخانه عمومی در قم 
شد و گفت: نهاد کتابخانه های عمومی تنها بهره بردار 

است و نقشی در ساخت و ساز کتابخانه ندارد.
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان 
در عین حال از فعال شدن مجدد انجمن خیرین 
کتابخانه ساز قم خبر داد، اما تاکید کردبا این وجود 

ضرورت همکاری همه دستگاه ها وجود دارد.
در  قم  مردم  از  نفر  هزار  عضویت ۲0  به  عمرانی 
گفت:  و  کرد  اشاره  استان  عمومی  کتابخانه های 
آموزان مقطع متوسطه  از دانش  نفر  حدود 9۵00 

مقطع  پایان  تا  کودکان  از  نفر  هزار  شش  دیپلم  تا 
عضو  دانشجویان  از  نفر  هزار  پنج  حدود  و  ابتدای 

کتابخانه های عمومی قم هستند.
وی از راه اندازی کتابخانه مرکزی قم تا پایان امسال 
نیز خبر داد. مدیرکل راه و شهرسازی استان هم در 
ارتباط تلفنی با برنامه گفتگوی خبری از اختصاص 
1۸4 هزارمتر مربع زمین برای ساخت کتابخانه در 
پردیسان خبر داد و گفت: اداره کل راه و شهرسازی 
آمادگی د ارد در مدت یک ماه در هر منطقه پردیسان، 
زمین موردنیاز را اختصاص دهد، اما ساخت و ساز آن 

با دستگاه های مرتبط است.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم مطرح کرد

راه اندازی کتابخانه مرکزی قم تا پایان سال

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم  گفت:باید 
شرایط اسکان غیراستاندارد در سکونتگاه های غیررسمی اصلاح شود و اسکان 

در کنار بوستان ها باید رفع شود.
محسن با اشاره به وضعیت ساماندهی سکونتگاه های غیررسمی قم گفت: 
سال های زیادی بوده که موضوع مهم سکونتگاه های غیررسمی مطرح بوده و 

مهم ترین راهکار حل این مشکل تأمین املاک معوض است.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم افزود: برای 
جابه جایی سکونتگاه های غیررسمی سایت 3۲ هکتاری پردیسان پیش بینی شد 
که سال گذشته توافقات خوبی با وزارت مسکن انجام گرفت و درصد قابل توجهی 
از سایت 3۲ هکتاری پردیسان به طرح جابه جایی سکونتگاه های غیررسمی 

اختصاص یافت.
عضو شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه متأسفانه با تغییر معاون مسکن این 
توافقات دچار اختلال و تعلیق شد که هنوز هم حل نشده است، عنوان کرد: 
وضعیت 3۲ هکتاری پردیسان برای جابه جایی سکونتگاه های غیررسمی قم 

همچنان بلاتکلیف است.
محرری با تأکید بر اینکه در جهت پیگیری این مشکل تعاملاتی با استانداری 
و اداره کل راه و شهرسازی انجام شد و به دنبال راهکاری برای رفع مشکلات 
هستیم، یادآور شد:اصل تصمیم باید در وزارت مسکن و سازمان بازآفرینی کشور 
گرفته شود که مدیرعامل قبلی توافق نامه قبلی را انجام نداده است، نمایند گان 
قم دراین باره جلساتی با وزیر داشتند و قول مساعدی داده شد، اما به نتیجه ای 

نرسیده ایم.
 او عنوان کرد: این واحد های مسکونی عمدتاً زیر دکل های برق پرفشار قرار 
دارند و بیشترین تعداد در مناطق شش و دو شهرداری است که در بازدید از این 
مناطق مشکلات موردبررسی قرار گرفت و اعضای شورا در حال پیگیری هستند.
برای  دیگری  راه  حاضر  حال  در  یادآورشد:  قم  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
در  غیربهداشتی  و  غیراستاندارد  اسکان  شرایط  باید  و  نداریم  جابه جایی 
کنار  در  اسکان  و  حاشیه نشینی  و  شود  اصلاح  غیررسمی  سکونتگاه های 

بوستان ها و فضا های نامناسب باید رفع شود.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر قم تاکید کرد

اصلاح شرایط اسکان در سکونتگاه های غیر رسمی

کشاورزان گوجه کار در سال جاری از قصه تکراری نبود بازار، قیمت پایین فروش محصولات، نبود صنایع فرآوری، وجود دلالان 
و واسطه ها و هزینه بالای تولیدات محصول خود گلایه کردند. / گوجه کشاورز ۵۰۰ تومان، گوجه مغازه ۲۳ هزار تومان!

معاون هماهنگی امو اقتصادی استاندارقم گفت : مواد غذایی یکسال استان 
اعم از روغن، برنج، مرغ و شکر تامین و ذخیره شده و به تدریج در مراکز فروش 
عرضه خواهد شد. مهرداد غضنفری جلسه تنظیم بازار استان قم اظهارداشت 
:روغن نباتی مورد نیاز یکسال استان که 1۵00 تن است تامین شده و در حال 
حاضر ۵00 تن وارد استان شده و تا پایان هفته آینده 1000 تن دیگر وارد خواهد 
شد.  وی همچنین از تامین و ذخیره سازی شکر مصرفی استان تا پایان خرداد 

سال آینده خبر داد وگفت: سهم مصرف ماهیانه استان 640 تن است که با 
قیمت هرکیلو ۸700 تومان از سوی اداره کل غله در سطح استان توزیع میشود.

آقای غضنفری از تامین 600 تن برنج سهم استان هم خبر داد و گفت: با 
همکاری اداره کل غله و صنعت معدن و تجارت تا پایان هفته وارد استان میشود.
معاون امور اقتصادی استاندارقم گفت: بیش از 400 تن مرغ منجمد به قیمت 

14 هزار تومان در استان ذخیره شده که در صورت نیاز وارد بازار خواهد شد. 

معاون هماهنگی امو اقتصادی استاندارقم خبرداد

ذخیره سازی یکسال مواد غذایی مورد نیازقم


